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Skupaj v vojni, 
skupaj v miru

Bo “schengen” spremenil 
življenje ob meji?
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Cerklje ob Krki - Zveza veteranov vojne za Slovenijo in Zveza policijskih veteranskih društev - 
'druženje Sever sta ob deseti obletnici samostojnosti Slovenije v vojašnici v Cerkljah ob Krki organizi
ra srečanje veteranov vojne za Slovenijo pod geslom Skupaj v vojni, skupaj v miru.
. Kot slavnostni govornik je številnim gostom in obiskovalcem srečanja spregovoril predsednik države 
^jlaji Kučan: "V vseh nas še vedno ostaja prepričanje, da velikega osamosvojitvenega dejanja in tudi 
v°jaške zmage ne bi zmogli, če ne bi bili enotni v zavesti, da imamo prav in da stoji za našo odločitvijo 
v's°ka moralna utemeljitev.”

.;. na strani 2

0«n Kučan je poudaril, da so imeli ravno policisti in pripadniki TO posebno odgovornost, da prvi z 
'Jem branijo novo državo.

Posavje -- Najkasneje leta.2005 naj bi sedanja slovensko-hrvaška meja postala zunanja meja Evrope in 
na njej bodo veljali schengenski standardi. Vendar le, če bomo do takrat zakonodajo uskladili z evropsko 
in po zahtevanih standardih opremili tudi mejne prehode. Ti so na južni meji še vedno črna gradnja, vlada 
pa se s številnimi pospešenimi ukrepi bori, da bi čimprej pričela z uradno prenovo. Ureditev schengenske 
meje naj bi sofinancirala tudi Evropska skupnost, s tem namenom so se s stanjem na mejnem prehodu 
Obrežje minuli teden seznanili njeni visoki predstavniki. Obrežje bo namreč vzorčni preizkus Slovenije 
pri ureditvi mejnih prehodov, na njem pa se bodo izvajale vse tri kontrole.

Vodja Evropske delegacije Hugh Baker (v ospredju) na Obrežju v razgovoru z visokimi predstavniki 
Vlade RS in predstavniki Občine Brežice

PU Krško potrebuje še nekaj več kot 300 policistov, v Brežicah bo še ena policijska enota. Na kilometru 
schengenske meje pa mora biti policist. Vpliv uvedbe zunanje meje Evropske skupnosti na naši južni meji 
na lokalno prebivalstvo bo v marsičem odvisen tudi od sprejetja sporazuma o maloobmejnem prometu in 
sodelovanju z R Hrvaško.

...na strani 3
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Bi bile rakete učinkovita
obramba pred točo?

Krško, Brežice - Nedeljsko kosilo je pretekli teden zmotila toča, repriza seje zgodila še v ponedeljek 
pozno popoldne. Znova je zajela pas od Krškega do Brežic. Zalila je nekaj kletnih prostorov stanovanj
skih hiš in podjetij, kjer so morah na pomoč priskočiti gasilci, obupano pa so v nebo zrli kmetje. Točaje 
tam, kjer je padala najbolj intenzivno, skoraj popolnoma uničila koruzo (na fotografiji), krompir in zele

njavo, poškodovala je tudi žitna polja, naj
več škode pa je naredila v trajnih nasadih 
in v vinogradih, kjer bodo posledice opazne 
še prihodnje leto.

Ob letošnjih že treh neurjih s točo se 
kmetje sprašujejo, zakaj ni več raketne 
obrambe, ki je bila pred leti vsekakor 
učinkovita, saj tako katastrofalnih posledic 
zaradi toče ni bilo. Toda mnenja so delje
na, na Ministrstvu za okolje so proti taki 
obrambi, kmetje za protitočne mreže nima
jo denarja, država še ni ustanovila “sklada”, 
iz katerega bi lahko subvencionirala zavaro
valne premije, ki so zelo visoke in za večino 
kmetov nesprejemljive. Začaran krog torej! 
Se bomo še dolgo vrteli po njegovi tirnici?

... na strani 6
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Odkrili spominsko ploščo 
Jerneju Molanu

Dobrava - Ob 10. obletnici osamosvojitve in razglasitve samo
stojne Slovenije so pri lovski koči v Dobravi člani Lovske družine 
Brežice in Gasilskega društva Brežice odkrili spominsko ploščo 
svojemu prijatelju Jerneju Molanu, padlemu vojaku Teritorialne 
obrambe v bojih pri Rigoncah.

Spominsko ploščo sta ob prisotnosti članov njegove družine, pri
padnikov Slovenske vojske in večjega števila nekdanjih prijateljev, 
sodelavcev, soborcev in znancev odkrila župan občine Brežice 
Vladislav Deržič in starešina LD Brežice Teodor Oršanič (na fo
tografiji). D.K.



POD LUPO
stran 2 Sava Glas, 27.6.200

Ob deseti obletnici osamosvojitve posavske mušice

Posavje - Minuli vikend so se v Posavju zvrstile številne prireditve, ki so obeležile deseto 
obletnico slovenske države. Najbolj obiskano prireditev sta pripravili Zveza veteranov vojne 
za Slovenijo in Zveza policijskih veteranskih društev - Združenje Sever, na kateri je kot 
slavnostni govornik spregovoril tudi predsednik države Milan Kučan.

Skupaj v vojni, skupaj 
v miru

Zveza veteranov vojne za Slo
venijo in Zveza policijskih vete
ranskih društev - Združenje Sever 
sta ob deseti obletnici samostoj
nosti Slovenije v vojašnici v Cer
kljah ob Krki organizirala srečan
je veteranov vojne za Slovenijo 
pod geslom Skupaj v vojni, sk
upaj v miru.

Kot slavnostni govornik je šte
vilnim gostom in obiskovalcem 
srečanja spregovoril predsednik 
države Milan Kučan. Poudaril je, 
da so imeli ravno policisti in pri
padniki TO posebno odgovornost, 
da prvi z orožjem branijo novo dr
žavo. “Širom Slovenije ste jo srč
no branili z velikim pogumom in 
z visoko moralo, ki je bila naša 
največja prednost v boju z veliko 
bolje oboroženim nasprotnikom.”

Predsednik Zveze veteranov 
Slovenije Srečko Lisjak je pou
daril, da je osamosvojitev Slove
nije bila in bo vedno ostala epo
halni dogodek. “V tistem nepo
novljivem obdobju smo zastavili 
vse svoje moči, znanje, sposob
nosti in življenja v bran domovi
ni.” Ob tem pa je dodal, da hočejo 
ostati danes in jutri ponosni vete
rani ponosne in časti vredne do
movine. “Dokazali smo in še bo
mo, da smo lahko skupaj, saj smo 
tako še močnejši. Pa ne zato, ker 
bi si želeli privilegijev. Radi bi sa
mo, da nam država, ki je brez nas 
ne bi bilo, to tudi prizna je dodal 
predsednik Združenja Sever Da
vorin Bratuš.

Predsednika obeh veteranskih 
organizacij sta podpisala tudi Lis
tino o sodelovanju veteranskih or
ganizacij Slovenije 1991 in s tem 
izrazila željo po skupnem sodelo
vanju.

Podelili spominske 
znake

V vojašnici letališča v Cerk
ljah je bilo minuli teden posebno 
slavnostno, saj so 160 veteranom, 
bojevnikom za osamosvojitev 
Slovenije, podelili spominske 
znake, ki so jih z ukazom načel
nika Generalštaba SV izdelali ob 
10. obletnici zmage in osamosvo
jitve slovenske države. Veteranom

Polkovnik Breznikar je v nagovo
ru veteranom dejal: “Veličina 
našega boja je bila v dobri orga
niziranosti vseh obrambnih struk
tur in učinkovitemu bojnemu de
lovanju na terenu.’’

je spominske znake podelil pol
kovnik Mitja Teropšič, vse pri
sotne pa je pozdravil tudi vojni 
poveljnik posavskih enot takrat
ne Teritorialne obrambe in letoš
nji dobitnik najvišjega priznanja 
Občine Krško polkovnik Ernest 
Breznikar.

Na Libni se je zbralo veliko ljudi.

...Oj, domovina, ti
ljuba zdaj edina...
*

Slovenski pesniki so že zdav
naj poveličevali pomen lastne dr
žave. Sedaj ko jo imamo, se pri
družujemo Evropski skupnosti. 
Najpomembnejša naloga nacio

nalnih držav v združeni Evropi bo 
skrbeti za nacionalno identiteto, 
je na proslavi Dneva državnosti v 
Sevnici poudaril dr. Janko 
Prunk.

V Šentjanžu, kjer so kulturne 
prireditve pod velikim šotorom 
potekale kar dva dni, pa je pred
sednik Državnega sveta Tone 
Hrovat izrazil prepričanje, da v 
združeni Evropi Slovenci ne bo
mo hlapci. Dokazali smo namreč, 
da se znamo postaviti zase in tega 
noben naš vodilni politik ne sme 
pozabiti.

V državi moramo utrjevati de
mokratičnost življenja, gospodar
stvo in socialno komponento, je 
sporočilo obeh govorcev. Sev- 
niški župan Kristijan Janc je bil 
pragmatičen. Verjame, da imajo 
občani višja pričakovanja od last
ne države in prav je tako. Ob tem 
je pohvalil delo občinskega sve
ta, saj so poti in ideje, kijih ubira 
za razvoj občine, močnejše od 
politike.

Kresovanje na Libni
V počastitev Dneva državnosti 

so kres prižgali tudi pri lovskem 
domu na Libni, kjer seje na tradi

cionalnem srečanju ponovno 
zbralo več sto občank in občanov 
občine Krško, ki so se do zgodn
jih jutranjih ur zabavali ob prepe
vanju Nuše Derenda in zvokih 
skupine Happy Hour.

Danilo Koritnik, Branka 
Dernovšek, Lidija Petrišič

Delavnice, razgrnitve, razprave - za koga ?
Toliko pomembnih mož kakor zadnje dni, se na tem koncu dežele ni mudilo še nikoli. Posavje bi zadnji teden 

lahko primešali kar s Slovenijo in obiskom Putina ter Busha. Pravzaprav bi vzporednico morali potegniti med 
Slovenijo in Brežicami. Na dvodnevnem simpoziju ob desetletnici slovenske osamosvojitve se je namreč v 
Brežicah zbralo vse, kar je v slovenski politiki pomembnega. Ob nekdanjem članu državnega predsedstva Ivanu 
Omanu so namreč čudovito Viteško dvorano in njene freske občudovali znani politiki, filozofi, pisatelji in zgodovi
nami, med njimi Jože Pučnik, France Bučar, Janez Janša, Lojze Peterle, Igor Bavčar, Dimitrij Rupel. Jelko 
Kacin, Miha Brejc, Rudi Šeligo, Tine Hribar, Božo Repe in mnogi drugi. Za konec se jim je pridružil še 
hrvaški general Martin Špegelj. Vsi zbrani, ki jih je nagovoril predsednik Državnega zbora (DZ) Borut Pahor, 
seveda niso le občudovali prelepe dvorane Posavskega muzeja, marveč so tudi modrovali o osamosvojitvenem 
času. Ker niso skoraj nič rekli o bojih na našem končuje čast reševal Franci Černelič iz Podbočja, kije navrgel 
smiseln predlog, da bi več pozornosti morali nameniti tudi lokalnim okoljem, posebej še tam. kjer so se dogajali 
odločilni boji. Posavje nedvomno sodi mednje. To je le ocvirk iz brežiškega simpozija, kije nekaj večjo udeležbo 
domačih poslušalcev dočakal tedaj, ko je nastopil Janez Janša. Povsem očitno je bilo, kdo so v Brežicah njegovi 
pristaši.

Naj višji obisk je pretekli teden seveda doživela cerkljanska vojašnica kjer se ni mudil le načelnik generalštaba 
Ladislav Lipič, marveč tudi predsednik države Milan Kučan, ki je na osrednjem srečanju spregovoril sloven
skim veteranom. V Slivju je družino Goričar obiskal minister But, nadvse živahno pa je ob koncu preteklega 
tedna bilo tudi na Bizeljskem. Na tradicionalnem teniškem tumiiju so se zbrali znani slovenski in hrvaški politiki, 
med njimi Ribičič, Kocjančič in Anderlič, z druge strani pa tudi Thdjmanov sin, Tomac, Letica in drugi. Težko 
pa je veijeti, da bi visoki gostje kjerkoli v Posavju kaj rekli o krški nuklearki oziroma njeni zdravstveni službi v 
Zagrebu. Bolnišnica Rebro je zdaj v drugi državi in v primem jedrske nesreče bi na meji prav gotovo izgubili kaj 
časa. Čemu ne bi posavski strankarski veljaki svojim možem v Ljubljani okrog tega svetovali kaj pametnega? 
Denimo, da bi dežurne ekipe za primer jedrske nezgode bile raje v brežiški bolnišnici ali v novem zdravstvenem 
domu Krško. Bo kaj več “korajže” za takšno pobudo imel Vojko Sotošek, verjetni novi predsednik krških liberal
cev?

Bizeljskemu birtu Šekoranji pa je seveda znova uspelo opozoriti nase in promovirati svojo krajevno skupnost, 
ki bo takšno ali drugačno podpora zelo potrebovala, če se res želi izločiti iz občine Brežice in se osamosvojiti v 
novo občino. Podobno pobudo so DZ in županu Vladislavu Deržiču zdaj naslovili še njegovi krajani iz Dobove. 
To je že njihova druga pobuda za izločitev iz območja občine Brežice. Podobna prizadevanja za izbiro lastne poti 
v prihodnost nadaljujeta tudi KS Krško in Kostanjevica na Krki. Prav te dni na izrednih sejah o tem razpravljata 
občinska sveta Brežice in Krško.

Vroče razprave se zadnji čas razvnemajo tudi med znanimi krškimi firmami. Videti je, da bi Begrad rad prodal 
večinski delež v Kostaku Krško, kajti Novomeščani naj bi se z nakupom opekli. Zdaj panično iščejo kupca, nihče 
pa ne ve, kakšna bo tokrat igra krškega župana Francija Bogoviča. Po Krškem medtem krožijo različna pisma in 
pisemca, direktor Kostaka Božidar Resnik sklicuje tiskovne konference, pri firmi Togrel zamujajo z osebnimi 
prejemki, rešitve pa ni videti. Vse bolj jasno je le, da Posavje gradnje vodnih elektrarn ne bo dočakalo s poenoteno 
gradbeno operativo.

Mimo je referendum, kije postregel s pričakovanimi rezultati, kajti nasprotujoči si strani se nista enako zavzeto 
pripravili nanj; kako je denimo zaleglo pismo podboškega župnika Novaka, priča rezultat glasovanja, po katerem 
je v KS Podbočje bilo PROTI 472 volivcev, ZA pa vsega 56! Na volišču pri Janezu Močanu v Kočariji, podobno 
kot v Mrčnih selih, ni ZA glasoval niti en vaščan! So pa kljub znanim volilnim izidom v Podbočju veselo pro
slavili svoj krajevni praznik in se spomnili svojih prizadevnih sovaščanov. Mija Glinšek-Baškovč zdaj sicer živi 
v Brežicah, Jože Zupančič pa v Velenju, a sta pred leti bila uspešna na kulturnem in športnem področju in sta 
odslej častna krajana. Gasilci so posebej nagradili Francija Glinška.

Nagraditi bi kazalo tudi marljive organizatorje brežiških kulturnih dnevov pod imenom Kult; mladi, ki ga 
organizirajo, so menda edini v Brežicah veseli, ker je sedaj nekaj trgovin praznih. Tako se jim je prvič primerilo, 
da so lahko svoje stvaritve razstavili v izložbah nekdanjih prodajaln. Kult torej dan za dnem navdušuje občinstvo, 
žal pa med obiskovalci ni meščanov, ki bi ob eni okroglih miz lahko opozorili na propadanje občinskega središča. 
Nihče ne skrbi za staro mestno jedro, ki bi moralo biti duša občine, a ga bodo lahko bogati lastniki posameznih hiš 
in lokalov s svojo samovoljo povsem iznakazili. Spomnimo samo na kričeče napise, med katerimi izstopajo rdeče 
Mercatorjeve table, na različne propagandne napise, neprimerna svetila, neenotne barve pročelij in podobno.

Pravzaprav občani ne izkoristijo tudi drugih priložnosti, kjer bi lahko rekli bobu bob. Različne javne razprave, 
razgrnitve razvojnih dokumentov in zanimive delavnice ostajajo brez obiskovalcev; javne razgrnitve o prihodnosti 
stavbe nasproti brežiške cerkve, ki jo je kupil lastnik zloglasnega Atjuariusa, se je menda udeležil le tajnik mestne 
krajevne skupnosti, na Čatežu je na delavnico o schengenski meji, ki bo krojila življenje v teh krajih, prišla le 
peščica ljudi, evrobus sredi vasi je bolj ali manj sameval, tudi v Krškem seje razprave o ustanovitvi krstne občine 
udeležilo manj uglednih meščanov, kakor so pričakovali organizatorji. In tako dalje, in tako dalje...Čemu takšno 
malodušje in nezainteresiranost? Po tiho pa se Brežičani vendarle sprašujejo, kdo je dal ukaz za označitev novih 
parkirnih mest v bližini vodovodnega stolpa. Ljudi zanima, kdo vse gre tako na roke lastniku Aquariusa, ki tli 
dobil le na državne in občinske stroške povsem obnovljenega stolpa, ampak mu je zdaj občina uredila še parkirne 
prostore. Že dolgo tega obljubljena in prepotrebna parkirišča ob ulici Pod obizdjem medtem ostajajo zgolj na 
papirju, staro mesto pa se kar naprej duši v prometu.

Morda zato, ker prihaja poletje in toplejši dnevi z njim. Tudi posavski “podjetneži” se bodo odpravili od doma- 
nekateri jo bodo na morje ubrali s svojimi avtomobili, drugi spet z motorji. Nekatere bodo čakali sindikalni 
domovi, druge zasebne jahte. Največ ljudi bo seveda ostalo doma. Letos se brežiškim občanom ob Krki vendarle 
obeta še ena rečna riviera. Športni delavci s Čateža so namreč uredili kopališče na Griču in obljubljajo številne 
aktivnosti. Pri Horvatiču bi lahko spet postalo tako živo kot pred desetletji, ko je dolenjska lepotica privabljaj 
tudi goste iz Zagreba in so prizadevni organizatorji pripravljali na Krki pravcate beneške noči s splavi in domiselnimi 
programi. Bo tiste avgustovske noči z lampijoni obudilo katero od turističnih društev ?

Nasvidenje z mušicami spet jeseni!
Vlado Podgoršek

Slovenska osamosvojitev 1991
Brežice - Zveza zgodovinskih društev Slovenije, Posavski muzej Brežice, Center za vojaškozgodovinsko dejavnost Slovenske 
vojske, Zveza veteranov vojne za Slovenijo, Združenje Sever, Zveza veteranov vojne za Slovenijo - Pokrajinski odbor za 
Posavje ter Združenje Sever za Posavje so v Posavskem muzeju Brežice ob deseti obletnici osamosvojitve organizirali dvod
nevni simpozij “Slovenska osamosvojitev 1991 - pričevanja in analize”.

V viteški dvorani Posavskega 
muzeja so se zbrali zgodovinarji, 
vojaški strokovnjaki, sociologi, 
politiki in drugi poznavalci z raz
ličnih strokovnih področij, ki so 
v okviru simpozija z referati v 
razpravah predstavili svoj vidik 
osamosvajanja slovenske države.

Predsednik Državnega zbora 
Borut Pahorje ob otvoritvi izra
zil hvaležnost najpomembnejšim 
protagonistom slovenske osamo
svojitve, ki so na simpoziju tudi 
sodelovali, za njihovo vizionars
tvo, razum in pogum, ki so v pre
lomnih trenutkih novejše zgodo
vine omogočili Sloveniji uveljavi
tev njenih pravičnih stremljenj. 
“Domnevam, da bodo njihova 
osebna pričevanja danes omenila, 
da ni bilo lahko, ne preprosto. Slu
tim pa, da je šlo pri njihovih in 
naših skupnih dejanjih za tisti

občutek predanosti in uporništva, pričanje, da imaš prav in delaš 
ki ga rodi trdno notranje pre- prav.”

Z leve proti desni: Jurij Perovšek, Zveza zgodovinskih društev Slov
enije, predsednik DZ Borut Pahor, brežiški župan Vladislav Deržič, 
dr. France Bučar in brežiški poslanec Jože Avšič.

Med drugimi so spregovorili 
tudi Jože Pučnik o političnih pri
pravah na osamosvojitev, France 
Bučar o ustavnopravnih vidikih 
slovenske osamosvojitev, Janez 
Janša o vojaških pripravah na 
osamosvojitev, Igor Bavčar o 
slovenski policiji in osamosvo
jitvi, Dimitrij Rupel o medna
rodnem priznanju Slovenije, 
Jelko Kacin o vlogi medijev v 
osamosvojitveni vojni in Martin 
Špegelj o slovensko-hrvaški os
amosvojitveni povezavi.

Zbornik referatov in razprav, ki 
bo izšel kot rezultat simpozija, bo 
po mnenju Jurija Perovška iz 
Zveze zgodovinskih društev go
tovo organsko vpet v identiteto 
slovenskega naroda.

Lidija Petrišič

mnenja, odgovori, popravki...

Sporočilo bralcem!
Bralce vabimo, da s svojimi mnenji, stališči in komentarji sodelujejo f 
rubriki Mnenja, odgovori in popravki.
Vsi prispevki za rubriko morajo biti opremljeni s polnim imenom & 
naslovoin odgovorne jizične osebe ( tudi v primeru institucij, organiTfi' 
cij, strank, društev,...) in s telefonsko številko, na kateri je mogoče pre' 
veriti avtentičnost avtorja.
Na podlagi Zakona o medijih (Ur.l.35/2001) si uredništvo pridruži1/ 
pravico do objave ali neobjave in krajšanja prispevkov v skladu s svoj0 
uredniško politiko in prostorskimi možnostmi. Izjema so odgovori1,1 
popravki, ki po zakonu ne smejo biti spremenjeni in dopolnjeni.

Popravek

Ogorčeni smo nad namigovanji v SavaGlasu na strani 2 med Posavski 
mušicami, da posavski izgnanci menda razmišljajo o izstopu iz DIS-a 1" 
1945. j
V imenu KO DIS Sevnica izjavljam, da je to laž in da nikoli nismo razntiŠ/ 
o izstopu iz Društva izgnancev Slovenije.

Drago Lup■
Predsednik KO DIS Sevnict
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TEMA

Do leta 2005 Slovenija v Evropski skupnosti
Sava Glas, 27.6.2001

Poznati moramo vpliv vzpostavljanja 
schengenske meje na lokalno okolje!

Posavje - Na bodočo zunanjo mejo Evropske unije na slovensko-hrvaški meji bo prenesen varnostni, carinski in inšpekcijski nadzor. Ključni nosilci opravljanja vseh treh nadzorov na bodoči 
•Heji so tako iz vsebinskega kot z vidika harmonizacije posameznega področja s pravom EU opravili že veliko dela. Za vstop v EU moramo prilagoditi zakonodajo do 2002 in v drugi fazi pridobiti 
soglasje držav članic za izvajanje schengenskega nadzora. Schengenska meja na slovenski strani zajema 29 občin z okrog 340.000 prebivalci. Ob njej je 1050 naselij in ob uvedbi schengenskih 
standardov bo še dve leti hkrati izvajan nadzor ob naših mejah z Avstrijo, Italijo in Madžarsko ter na. južni meji, nakar bo slovensko-hrvaška meja postala zunanja evropska meja.

“Najkasneje leta 2005 bo sedan
ja slovensko-hrvaška meja postala 
Vnanja meja Evrope in na njej bodo 
veljali schengenski standardi,” je ob 
zadnjem obisku v Brežicah povedal 
■fiinister za notranje zadeve Rado 
Bohinc. Poudaril je, da bo na 670 km 
dolgem odseku naše meje od Len
dave do Kopra obveljal strožji režim 
*fi meja bo trša, a naj ne bi prizadela 
lokalnega prebivalstva. Čeprav oseb- 
110 meni, da bodo prvi tedni veijetno 
Pokazali drugačno sliko kot pri vsa- 
vi novosti.

Posvet z obmejnimi župani
j. Minister za notranje zadeve Rado 

ohinc je z državnim sekretaijem 
Molanom (na fotografiji zgo- 

župane 29 občin ob naši sloven- 
. .hrvaški meji povabil na posvet 
a Čatež. Z namenom, da jih seznani 
^cijskim načrtom uvajanja schen- 

ki ga je vlada potrdila minuli 
aesec in je zdaj pod drobnogledom 
, 'jjslja, in s poudarkom na spremem- 
jh’ ki jih bo prinesla uveljavitev 
c"®ngenske meje.

s, župane občin ob sedanji sloven- 
i^nrvaški meji je zanimalo, kakšni 
J?*}0 vplivi bodoče schengenske 
0lJe na lokalno prebivalstvo. Tajnik 
^'ne Brežice Ferdo Pinterič je

opozoril na nekatera neusklajena pre
hodna mesta kot na primer v Sloven
ski vasi, kjer na slovenski strani ni 
mejnih organov, na hrvaški pa so. 
Spraševali so, kako bo z visoko dnev
no migracijo in turisti v občini Pod
četrtek, z režimom ob mejni Kolpi, 
prehodnih točkah v mešanem Zavr
ču. Opozorili so na potrebo po sode
lovanju s hrvaško stranjo, ki v tej fazi 
ostaja na pragu schengena. Koprski 
podžupan Darko Kavre je poudaril, 
da sta sosednji državi z odprto mejo 
že pred dvema desetletjema uredili 
medsebojne odnose, ki jih schen
genski režim ne bi smel poslabšati. 
Minister Bohinc je znova poudaril, 
da gre le za poenotene standarde in 
je bojazen o večjih problemih odveč. 
Sicer pa bodo odgovori na številna 
vprašanja lahko dani potem, ko bo 
vlada sprejela odloke o mejnih pre
hodih.

Ujeti brez sporazuma s 
Hrvaško

Vpliv uvedbe zunanje meje Ev
ropske skupnosti na naši južni meji 
na lokalno prebivalstvo bo v mar
sičem odvisen tudi od sprejetja spo
razuma o maloobmejnem prometu in 
sodelovanju z R Hrvaško. Natančneje 
- od njegovega udejanjanja na meji 
pred vstopom v EU. Ratifikacija spo
razuma v Državnem zboru na pote
kajoči junijski seji naj ne bi bila vpraš
ljiva saj ga po ugodni ustavni presoji 
od 90 poslancev ne podpira le SNS, 
ki ima v parlamentu 4 glasove.

Če pa omenjenega dokumenta ne 
bomo udejanjili do sprejema Slove
nije v Evropsko skupnost, bo potreb
no vse dolgotrajne postopke okrog 
prehoda oseb in prometa čez schen- 
gensko mejo ponoviti in dobiti so
glasje pri članicah EU. Te namreč kot 
izjemo sprejemajo uveljavljene spo
razume z državami - sosedami EU, 
naknadno pa je to izredno težko.

Z naslova maloobmejnega spora- vse leto in dogovor o vračanju oseb prehodi Obrežje, Jelšane, Gruškovje,
zuma nas čaka odprtje novih 27 mej- pri ilegalnih migracijah. Luka Koper, letališče Brnik in Že
nih prehodov, prav tako pa bo me- Za neposredni nadzor bodoče lezniška {»staja Dobova. Dobovški
šana komisija reševala zdajšnje pre- schengenske meje bomo potrebova- mejni prehod bomo veijetno, meni
hode, ki jih bodo lahko uporabljali li 1878 policistov, skupaj s kontrolo državni sekretar Molan, na novo gra

dili skupaj s Hrvati, lokacija zanj še 
ni točno opredeljena. Gotov pa naj 
bi bil po časovnici Servisa skupnih 
vladnih služb do januarja 2003. 
Obrežje bo vzorčni objekt Evrope na 
sedanji južni meji, gotovo mora biti 
do junija prihodnje leto. Za prehoda 
Slovenska vas in Rigonce ter ostale 
so že izdelane nekatere projektne na
loge za prenovo.

Vodja koordinacijske komisije za 
našo vzpostavitev zunanje meje Ev
ropske skupnosti mag. Slavko Debe
lak (na fotografiji spodaj) je poudaril, 
da naj bi na Obrežju plato z gospodar
skim terminalom zajel 24 hektarov

Mednarodni mejni prehod Obrežje

obmejni prebivalci z maloobmejno 
izkaznico. Najužni meji ostaja še pri
bližno 244 prehodnih mest, po kate
rih je možen promet vozil in niso za
varovana. Medresorska komisija zan
je že pripravlja študije. Kot opozarja 
Molan, bodo nekatere v celoti zaprli, 
za nekatere pa omogočili prehod dvo
lastnikom. Izpostavlja pa, daje pri teh 
izredno pomembna vloga obmejnih 
prebivalcev in občin, da se opredeli
jo, kateri so potrebni.

Kadrovske potrebe predvsem 
v policiji

Po besedah ministra Bohinca naj 
bi v prihodnje na slovensko hrvaški 
meji vzpostavili mešane slovensko- 
hrvaške patrulje, za katere je Hrvaška 
že izrazila pripravljenost. Prav tako 
je v pripravi nov sporazum o poli
cijskem sodelovanju s hrvaško poli
cijo, v katerem minister poudarja dve 
vsebini, prenos turističnega režima na

zelene meje pa 2300 policistov. Sicer 
postopno, pojasnjuje Miha Molan, 
ob novem zaposlovanju tudi s pre
meščanjem policistov z naše sever
ne meje.

Na nekaterih območjih, denimo 
v Kopru, Novem mestu in Brežicah, 
bodo ustanovili še po eno policijsko 
postajo. Na novo naj bi na PU Krško 
zaposlili 309 policistov. Direktor PU 
Krško Andrej Zbašnik poudarja, da 
so predvsem v sodelovanju z Avstri
jo in Nemčijo v t.i. twining projektih 
s tem režimom dobro seznanjeni in 
ga dejansko tudi že izvajajo, vendar 
ne v celoti, zaradi omejenih kadrov
skih možnosti in zaenkrat še pomanj
kljive tehnične opreme.

Obrežje kot vzorčni primer 
ureditve

Njeni mejni prehodi bodo razdel
jeni v več kategorij, pri čemer bodo 
najpomembnejši mednarodni mejni

površin. Vendar se bodo objekti gra
dili fazno in na tak način, da se bodo 
lahko izrabili za druge namene po 
vstopu Hrvaške v skupnost in s tem 
brez premika zunanje evropske meje. 
Obrežje bo obenem edini mednarod
ni mejni prehod ob južni meji, kjer 
bo mogoče opraviti tudi veterinarsko 
kontrolo. Za potrebe njegovega ure
janja, kajti še vedno so vsi nelegali- 
zirani, že poteka odkup zemljišč, arhi
tekti pa iščejo prostorske rešitve.

Predstavniki EU na Obrežju
Servis skupnih služb Vlade R 

Slovenije je za predstavnike Evrop
ske komisije v minulih dneh pripravil 
ogled slovenske in hrvaške strani 
mejnega prehoda Obrežje. Ogleda so 
se udeležili predstavniki Evropske 
komisije, Ministrstva za notranje 
zadeve. Carinske uprave R Slovenije, 
Ministrstva za zdravje, Ministrstva za 
kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, 
Ministrstva za promet, Službe za 
evropske zadeve, Servisa skupnih 
služb vlade, delegacija občine Bre
žice na čelu z županom Vladom 
Deržičem ter predstavniki pristojnih 
ministrstev Vlade R Hrvaške.

Ogled je bil Organiziran v okviru 
projekta “Kontrole državnih mej na 
bodočih zunanjih mejah EU”. Pro
jekt bo, če bo pravočasno in temelji
to pripravljen, v velikem deležu fi
nanciran z dodatno zagotovljenimi' 
sredstvi programa Phare za leto 2001. 
Potek na priprave izgradnje novega 
mejnega prehoda Obrežje sta gostom 
predstavila direktor Družbe za držav
ne ceste Metod Di Batista in vodja 
avtocestnega projekta Ljubljana- 
Zagreb ter izgradnje mejnega preho
da Obrežje Slavko Žličar.

Kot sta povedala, naj bi ga začeli 
graditi že letošnjo jesen. Projekt je 
trenutno v fazi odkupovanja zemljišč 
in priprav na projektiranje nizkih gra
denj, objavljen pa je bil tudi že natečaj 
za arhitekturno oblikovanje bodočega 
največjega mejnega kompleksa na 
vzhodni meji.

Predstavniki Evropske komisije 
Hugh Baker, Gianluca Grippa in 
Jezus Barreiro so bili na kraju po
drobneje seznanjeni z vsemi ak
tivnostmi, ki so v teku, predstavljene 
pa so jim bile tudi objektivne mož
nosti dinamike izvrševanja posamez
nih faz projekta.

Suzana Vahtarič, DaniloKoritnik
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Je Predaleč.'

Franc Šekoranja, gostilničar z 
Bizeljskega: Menim, daje vzposta
vitev schengena za nas nujno zlo. 
Če pa bomo pred tem z maloobmej
nim sporazumom rešili problem živ
ljenja ob meji in vsega kar nas muči 
že 10 let, mislim, da ne bo proble
mov. Seveda pa si bo morala tudi 
Hrvaška izboriti poseben status sos
ednje države.

Sigurno bo režim bolj komplici
ran in ne bo v prid našim odnosom 
s sosednjo Hrvaško, kjer pa je življe
nje že stoletja tesno prepleteno. 
Daljnosežno pa bo z vstopom Hr
vaške v Evropsko skupnost, verja
mem, tudi ta problem rešen. Sem pa 
skeptičen, če 80» zato smiselna zdaj 
vsa ta vlaganja in obremenitve drža
ve za ureditev vseh potrebnih me
jnih prehodov.

Cvetka Predanič, zdravstve
na tehnica iz Brežic: Menim, da 
že zdaj slovenski mejni organi na 
meji s Hrvaško, ki jo z družino 
pogosto prestopamo, opravljajo 
mejno kontrolo enako kot na 
evropski meji z Avstrijo in Italijo 
in ne vidim razlike, v čem bo 
drugačen schengenski režim na 
slovensko hrvaški meji. Tudi v 
dnevnem časopisju lahko zasle
dimo več poročil o zajetju prebe- 
žnikov, orožja in droge na tej meji 
kot na drugih mejah s sosedami 
Slovenije. Res pa je, da se veliko 
ljudi vozi k nam v službe in da 
na meji čakajo v istih kolonah in 
so podvrženi istim režimom kon
trole kot vsi ostali, kar pa naj bi 
za lokalno prebivalstvo morali 
urediti drugače.

Zdravko Urbanč, delavec iz 
Velikega Mraševa: Slovenija bo v 
prihodnosti gotovo ena izmed pol
nopravnih članic Evropske unije, kar 
ocenjujem kot dobro. Toda do takrat 
bo potrebno storiti še marsikaj, po
sebno pa bo potrebno spoštovati da
ne in podpisane besede. Neresno 
ravnanje v zvezi s prostocarinskimi 
prodajalnami je velik madež za slo
vensko vlado in diplomacijo, zato 
se upravičeno sprašujem, ali bomo 
v Sloveniji sploh kos nalogam, ki 
nas čakajo z vzpostavitvijo “šengen- 
skega” režima na naši vzhodni meji. 
Prebivalcem na obeh straneh meje 
z R Hrvaško bo red, ki bo obveljal, 
nedvomno prinesel več prijetnega in 
predvsem varnega življenja, pre
hajanje meje pa bo veijetno urejeno 
na precej poenostavljen način.

Marjeta Šribar, viš. med. ses
tra iz Krškega: Menim, da bo vzpo
stavitev “šengenske” meje na naši 
vzhodni in južni meji prinesla državi 
na političnem in gospodarskem po
dročju veliko koristi, prebivalstvu pa 
predvsem večjo varnost. Če samo 
pomislim, koliko ilegalnih prebež- 
nikov vsak dan prehaja to mejo, v 
nadaljevanju pa tudi meje znotraj 
unije, se mi zdi težnja evropskih dr
žav, da nam ta problem pomagajo 
učinkoviteje preprečevati, povsem 
razumljiva. Slovenija bo na tak način 
postala odprta država proti zahodu, 
kar je nedvomno zelo pozitivno, to
da v smislu približevanja in vklju
čitve v Evropsko unijo, bomo vse
eno morali razrešiti in urediti še 
mnoga odprta vprašanja, tako z EU 
kot z vsemi sosednimi državami.

Mihaela Jenžur, administra
torka z Dmovega: Pozdravljam 
namero, da se na meji z R Hrvaško 
vzpostavi strožji nadzor prehajanja 
meje, kot ga predvideva schengens
ki sporazum. Čeprav se navadnemu 
človeku ob prehajanju državne meje 
zazdi, da je režim na meji dovolj 
strog, pa je po ocenah nekaterih naša 
vzhodna meja v celotni dolžini le 
preveč slabo varovana. Vprašati bi 
se bilo potrebno zakaj in kako to, da 
ravno slovensko mejo ilegalni pre- 
bežniki tako zlahka obvladajo? Zara
di novih razmer na meji bi kmetje 
in drugi obmejni prebivalci sicer 
lahko imeli določene težave, če Slo
veniji ne bi uspelo urediti bilateral
nega sporazuma z R Hrvaško, toda 
predvidevam, da bo takšnega spo
razuma v prihodnosti gotovo prišlo.
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Deset let
Minilo je že deset let, odkar se je Slovenija osamosvojila. Minilo je že deset let, odkar smo Slovenci 
(vsi skupaj in skoraj v en glas) na plebiscitu sklenili, da je treba Slovenijo ločiti od drugih delov 
nekdanje Jugoslavije, saj smo začutili, da razni botri pod stalno topel balkanski kotel nosijo vse več 
kuriva. Temperatura seje začela nevarno dvigovati in, kot je dejal eden izmed takratnih in sedanjih 
slovenskih politikov, Srbija je začela bežati v 19. stoletje, Slovenci pa smo hoteli v 21.

Minilo je torej polnih deset let, vekovem razvoju Slovenije 2000 - kaj bi Posavju prinesla ustanovitev 
odkar smo se naveličali nenehnih in- 2001. Kar 82 odstotkov ljudi meni, visokošolskega ali univerzitetnega
flacij in stagnacij, pozitivnih ničel, 
družbenega gospodarstva, ki je bilo 
v rokah spretno spletenih nepotisti
čnih mrež, nenehnega “filanja” vreč 
za razvoj nerazvitih, ki so jim krojači 
pozabili zašiti dno, administrativne
ga planiranja, groženj s skupnimi 
jezikovnimi in še drugačnimi jedri, 
absolutistične vlade enopartijskega 
sistema, samoupravne jezikovne 
ekvilibristike in še vsega tistega, kar 
je ponujal "komunistični totalitari
zem”. Hoteli smo v boljši jutri. Vsi 
skupaj, v en glas (skoraj), smo se 
odločili za boljšo in svetlejšo prihod
nost, za družbo brez socialnih raz
lik, zdravo in nenehno se razvijajočo 
ter dinamično ekonomijo, ekološko 
pozitivno naravnano družbo, družbo, 
ki bo vsem dajala možnost za uspeh 
in vse druge ideale, ki so se motali 
po glavah od socializma, samo
upravljanja in enopartijskega totaliz- 
ma izčrpanih ljudi. Prepričani smo 
bili, da nam bo življenje v majhni in 
samo naši Sloveniji lepše. Pa nam 
je res?

10 Years after
Tako seje imenoval nek angleški 

ali ameriški ansambel in tako se da
nes imenuje naša ljuba domovina. 
Razvpiti slogan (ene stranke) “Slo
venija- zgodba o uspehu” so povze
li tudi na tujem in nam pritrjujejo. 
Menda sta nam to (mimogrede) 
povedala tudi Putin in Bush, ki sta 
se na pragu našega velikega slavja 
na Brdu pri Kranju pogovarjala o 
medsebojnem sodelovanju in var
nosti ter nadaljnjem globalizacij- 
skem razvoju sveta. Kot je poudaril 
Američan Bush, je šlo za "body talk- 
ing” - govorico dveh teles o šest mili
jardah duš. Pravzaprav je to “zelo 
fajn”, da se o prihodnosti v globali
zacijo rinjenega sveta pogovarjata 
strokovnjaka za govorico telesa. 
Doslej so se s tem ukvaijali plesalci.

O naši uspešnosti nam govorijo 
vsi tisti, ki si zadnje mesece podaja
jo kljuko slovenskih vrat v našo bolj
šo prihodnost. Menda toliko, da nis
mo že enakopravni člani Evropske 
unije in Nata. Podatki celo kažejo, 
da smo po bruto narodnem dohod
ku prehiteli nekatere članice unije 
(ali pa vsaj eno). Mnogi politiki nam 
dopovedujejo, da bi se tega morali 
zavedati in veseliti, kajti nobeni dru
gi državi j ugovzhodne Evrope, ki jo 
je leta in leta moril neučinkovit ko
munistični režim, ni uspel takšen 
skok, kot je nam. Kadar rečejo nam, 
mislijo na vse nas - Slovence. Toda 
mnogi, ki so v veri, da se odločajo- 
za boljšo prihodnost, glasovali za sa
mostojno Slovenijo, ne mislijo tako. 
Pravzaprav jih kaj malo briga med
narodni ugled, prvo mesto na sezna
mu čakajočih za vstop v EU in Nato, 
visok bruto družbeni dohodek na 
prebivalca in tako naprej, saj od tega 
nimajo nič.

Slovenija prevelika za 
majhne

Pravijo, da lahko majhne države 
hitreje urejajo velike in male proble
me, da si ljudje kaj dosti ne upajo 
rovariti drugače, kot bi bilo prav, saj 
so vsem na očeh in bi jih drugi hitro 
spametovali in tako naprej. Toda to 
so prazne marnje. Resnica “ Zgodbe 
o uspehu” je namreč precej drugač
na, kot se zdi in skuša prikazati.

Ne gre, da bi zanikali uspehe, 
vendar tudi ne gre, da bi zaradi nekaj 
tako imenovanih uspehov zanema
rili dejstva in realnost, ki pesti večino 
državljanov naše male, ljubke in sa
mostojne Slovenije. Poglejmo samo 
nekaj podatkov iz Poročila o člo-

da je treba našo družbo postopoma 
izboljševati z reformami, 7 odstot
kov pa jih meni, daje treba z revo
lucionarnimi akcijami korenito spre
meniti celoten način njenega delo
vanja. Ljudje so torej dokaj nezado
voljni. Mala Slovenija se je izkaza
la vendarle prevelika, da bi lahko lju
dem zagotovila enakomeren, nič ne 
bomo pretiravali, če bomo zapisali 
tudi pravičen, napredek.

Prebivalci obrobja Slovenije, to
rej pokrajin, ki so najbolj oddaljene 
od Ljubljane oziroma osrednje slo
venske regije, so daleč najbolj neza
dovoljni s kakovostjo življenja. Naj
bolj nezadovoljno je prav Posavje. 
Posavci so torej pri vseh kazalcih, 
ki kažejo na kakovost življenja (sre
ča, zdravje, zadovoljstvo z lastnim 
življenjem, možnostjo odločanja o 
lastnem življenju in zadovoljstvo s 
finančno situacijo) najbolj nezado
voljni. Najbolj kritični so glede na 
finančno situacijo. Kako tudi ne, saj 
je, kot je zapisal Vlado Podgoršek v 
Mušicah, socialno dno v Posavju 
vse globlje in zajema vse več ljudi. 
Ali to dno sploh ima?

Ljudje, ki si želijo vsaj pogleda 
v prihodnost, Posavje zapuščajo, saj 
doma ne vidijo nobene perspektive. 
Kar je bilo za olastniniti, je olast
ninjeno, kar je bilo dobrih (zelo do
bro plačanih) delovnih mest, je raz
deljeno, ostala pa so slabo plačana 
in negotova delovna mesta, zaprta 
delovna mesta, nizke plače in ob
ljube, da bo danes ali morebiti že ju
tri precej bolje.

Politične sloge v Posavju ni. Pri
padniki različnih strank še zmeraj ne 
zmorejo preseči stališča, da "kdor 
ni z nami, je proti nam”. Kot tudi v 
vsej Sloveniji ne. To kaže na dvoje - 
ali omejenost razumevanja pojma 
demokracije, v kateri političnih so
vražnikov ni (so le nasprotniki), ali 
pa prevlado interesov, ki niso javni, 
so pa odločilni in so povsem druge, 
ne pa politične narave. Pravzaprav 
se potijuje mnenje dr. Iztoka Simo
nitija, da politične stranke ne zani
ma nič drugega kot politična oblast 
in iz nje izhajajoči privilegiji. Pove
zanost med politiko in kapitalom, ki 
se vse bolj kaže kot “kralj profit”, 
pa je nedvoumna. Mušičar Vlado 
Podgoršek je zapisal, da je slo
venska inačica kapitalizma trda in 
neusmiljena. To čutijo tudi ljudje, ki 
včasih šepetaje, včasih pa na glas 
negodujejo zaradi slovenskega ce
linskega moija - Term Čatež, ki ga 
sloviti družabni kronist Aleksander 
Lucu imenuje za neveijetni sloven
ski turistični čudež, ki paje do svoje
ga okolja kar se da mačehovski. 
Nekoč sem bral, da dčlovne orga
nizacije na Zahodu ne morejo uspe
vati, če niso prijazne svojemu okol
ju- če ne vlagajo v zdravstvo, šolst
vo, kulturo in druge javne dobrine, 
saj jih ljudje začnejo odklanjati, ker 
v njih vidijo parazita, ki jih hoče 
ožeti. Pa ne gre le za humanost, gre 
tudi za poslovno modrost. Ljudje, ki 
sprejmejo kakšnega poslovnega gi
ganta, mu dajo več, če od njega dobi
jo kaj (več kot le dobro plačo) in 
potem tudi gigant dobi več. Prav 
hecno se zdi, da sredi najbolj neza
dovoljne pokrajine s kakovostjo živ
ljenja v Sloveniji redno gostujejo 
tranzicijski mogotci in se gredo ene
ga izmed najbolj mondenih športov 
v svetu - golf. Morebiti bi se kaj pre
maknilo, če bi jih pri tem iz dneva v 
dan in iz ure v ure nemo gledali vsi 
nezaposleni, tisti z minimalnimi 
plačami in velikimi socialnimi stis
kami ter seveda vsi, ki bi želeli delati 
in živeti v Posavju, pa jim te mož
nosti ne ponuja nihče. Vprašanje je,

središča. Ne, da ga ne bi podpiral, 
toda sprašujem se, kakšna je razlika 
med nepotrebnim diplomirancem iz 
tujega ali domačega kraja?

V tem desetletju se Posavje še 
tudi ni rešilo jedrskih odpadkov, de
nar za nadomestilo za zmanjšanje 
vrednosti pokrajine pa gre le v eno 
in ne v vse tri občine. Velika je potr
pežljivost Posavcev, da vse to mimo 
prenašajo, prav tako pa tudi, da jih 
ne zanima, kaj se dogaja z denar
jem, ki je knjižen na računu Sklada 
za razgradnjo jedrske elektrarne. 
Nekateri ugibajo, da zanj velja pravi
lo ene izmed iger ene izmed nekdan
jih bratskih republik “sad ga ima, sad 
ga nema - sad ga vidiš, sad ga ne 
vidiš“.

Za vsem tem stojijo največji 
zaobljubljena "kralju profitu". Kako 
daleč pa lahko ta pripelje narod, sem 
napisal v prejšnji številki. Bistvo 
prejšnjega članka niti ni bila toliko 
prostitucija Evrope, ampak dejstvo, 
da “kralj profit” pokvari slehernega, 
tako tistega, ki ga nima, kot tudi tiste
ga, ki ga ima. Kajti tisti, ki ga ima, 
ga hoče imeti vedno več in je iz dne
va v dan vse bolj prepričan, da mu 
je za lastno bogatenje dovoljeno vse; 
tisti, ki ga nima, “na vodi pa čuti”, 
da ni prav, da je tako, počasi presto
pi rubikon in si pomaga sam; tako 
kot tisti, ki ima ugled, položaj in sve
to pravico legalnega “guljenja” mno
žic. Oba se torej bogatita na tuj ra
čun. Kje je vzrok in kje posledica? 
Nekaj je o tem napisal Manc, le pre
brati je treba, če niso vsa njegova 
dela že končala na kurišču.

Posavci so nezadovoljni tudi z 
občinami in njihovo politiko. Iz tega 
nezadovoljstva se je porodila ideja 
o drobitvi občin. Krška naj bi tako 
razpadla na tri ali štiri manjše. Vzro
ke in utemeljitve ima skorajda vsak
do svoje in drugačne od drugega. 
Pravzaprav to ni nič narobe, saj se 
je tudi država odrekla neučinkoviti 
in nesposobni skupni državi, kakr
šna je bila Jugoslavija. Pa smo pre
živeli. Eni v mercedesih, drugi na 
kolesih, tretji pa peš. Eni za rekreaci
jo igrajo golf, drugi obdelujejo ohiš- 
nice, da bi lahko preživeli. Pomem
bno pa je povprečje, kot pri onih 
dveh, ki v povprečju jesta “filane”' 
paprike, čeprav eden je le meso, dru
gi pa le paprike. Kdo bo torej v novih 
občinah jedel meso in kdo paprike?

Kaj bo pa z maloobmejnim spo
razumom med Hrvaško in Sloveni
jo, pa s cesto in železnico proti Hr
vaški, da o schengenski meji sploh 
ne govorimo. Kaj bo pa s savskimi 
elektrarnami? Kako lahko je reči, da 
so to nove in izjemne priložnosti za 
razvoj? Upati je treba in imeti vero, 
pravijo takšni. in drugačni dušni 
pastirji - in živeti od praznih obljub, 
zraka in ljubezni.

V Ljubljani Miša Molk trdi “Res 
je”, Nuša Derenda, ena izmed red
kih, ki je uspela s svojim delom, svo
jo pametjo in glasom, torej brez tak
šnih in drugačnih botrov, pa pravi 
“Ne, ni res”. Večji del Evrope se je 
strinjal z Nušo - torej “Ne, ni res”!

Kaj ni res? Ni res, da se v teh 
desetih letih ni dalo narediti več, kot 
seje. Ni res, da se je moralo vse, kar 
se je zgodilo, zgoditi tako, kot se je. 
Ne, ni res, da so se morale tako gro
mozansko povečati socialne razlike, 
kot so se. Ne, ni res, da bodo za raz
voj kakovostne demokracije poskr
bele stranke same v vpregi s kapi
talom, ki se je iz družbene sfere 
neslišno zmuznil v zasebne žepe tis
tih, ki so bili pri koritu že prej. Ni 
res, da civilne družbe ne potrebu
jemo. Še kako jo potrebujemo, saj 
se je prejšnja preselila v vladajoči

Prisilna poravnava za Labod Libna
SavaGte, 27.6.201 tran

Labod v rdečih številkah
Krško- Na Okrožnem sodišču v Krškem je bil sklican narok za prisilno poravnavo družbe La- 
bod, konfekcija LIBNA, ki so se ga udeležili predstavniki dolžnika, upnikov, državna pravobra
nilka ter stečajni upravitelj Branko Ogorevc. Za prisilno poravnavo se je izreklo 66 % glasujočih-

Uvedbo postopka prisilne po
ravnave je na podlagi slabega pos
lovnega rezultata predlagalo vod
stvo podjetja. Labod, Konfekcija 
Libna, je vse od nastanka podjet
ja leta 1996 vlagala v posodobi
tev, v povečanje produktivnosti 
ter v kakovost, saj so si pridobili 
certifikat ISO. Kljub temu niso 
bili kos zahtevni konkurenci in je 
izguba naraščala.

Že v lanskem letu so v Labodu 
Libna, kjer je zaposlenih nekaj 
več kot 200 ljudi, sprejeli vrsto 
sanacijskih ukrepov, letošnji 
poslovni rezultat paje bil opozo
rilo, da tako ne gre več naprej. 
Direktorica podjetja Slavica Šu-

bašič je ocenila, da bi družba brez 
preteklih bremen lahko poslovala 
pozitivno. 59 milijonov znanih 
terjatev bi - po njenem - skladno 
z zakonom poplačali v letu dni.

Stečajni upravitelj Branko 
Ogorevc je v svoji obrazložitvi 
opozoril, da je dolžnik, Labod 
Libna, v programu finančne re
organizacije upošteval samo ob
veznosti do svojih upnikov v vi
šini 59 milijonov SIT, ni pa upo
števal terjatev delavcev, ki zna
šajo 84 milijonov SIT. Prav tako 
je Labod predvidel prenehanje de
lovnega razmerja za 83 delavcev, 
ni pa v svojem programu planiral 
odpravnine zanje, ki jim pripada

po zakonu. To bi zneslo še dodat
nih 40 milijonov SIT.

Stečajni upravitelj je ocenil, da 
glede na dosedanje poslovanje 
dolžnika ni možnosti za prisilno 
poravnavo. Upniki so se v svojefl1 
glasovanju opredelili drugače:
% jih je glasovalo za prisilno po
ravnavo.

Predsednica sodnega senata 
Ivana Trajkovič je prisotne sez
nanila, daje vrednost vseh prijav
ljenih terjatev, ki so izkazane ko' 
ugotovljene in verjetne, 146 mili
jonov SIT in da je prisilna po
ravnava uspela.

Nada Černič-Cvetanovs6
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Delavci Jutranjke iščejo pravico
Sevnica - Komisija za pritožbe konfekcije Jutranjka je zavrnila devetintrideset od dvain
štiridesetih pritožb delavcev. Naslednji korak je pritožba na Delovno in socialno sodišče.

K
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Po načrtu finančne reorganiza
cije konfekcije Jutranjka Sevnica, 
na osnovi katerega je bila na 
Okrožnem sodišču v Krškem 
marca letos izglasovana prisilna 
poravnava, naj bi v Jutranjki izgu
bilo delo 114 delavk. Prvih 50 je 
odločbe prejelo pred prvim ma
jem, hkrati z odločbo pa so morali 
podpisati še dogovor, da se odre
kajo odpravnine.

Na predlog območne organiza
cije Zveze svobodnih sindikatov 
so delavci na Komisijo za pri
tožbe v Jutranjki podali ugovore

zoper sklepe o prenehanju delov
nega razmerja ter zoper višino od
pravnine. V ugovoru so tudi nava
jali, da so morali dokumente pod
pisati brez premisleka in pod pri
silo.

Komisija za pritožbe, ki ji 
predseduje Nada Lipoglavšek, je 
na razgovor posamično povabila 
vsakega delavca Jutranjke, ki se 
je pritožil. Vsi ugovori, razen treh, 
so bili zavrnjeni kot neutemeljeni. 
Komisija zavrača navedbe delav
cev, češ da so dogovor podpisali 
pod prisilo, zavrača pa tudi očitke

glede legitimnosti komisije Za 
pritožbe. Navaja, da je komisij* 
za pritožbe edini organ v Jutranj
ki, ki je pristojen za odločanje n* 
drugi stopnji in je bila imenova
na že pred sprejetjem Pravilnik3; 
o odgovornosti.

V skladu s pravnim pouko^ 
bodo zavrnjeni delavci s pomočjo 
sindikata. svoje pravice skušal1, 
poiskati na brežiškem oddelk3) 
Delovnega in socialnega sodišč3 
Ljubljana.

Nada Čemič-Cvetanovsti|
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Sotla - Sutla briše meje
Bizeljsko - Hrvaški in slovenski politiki in športniki so z VIP turnirjem v tenisu še enkr3,j 
dokazali, da tudi politika lahko pozabi na meje. Športno srečanje pa je bilo predvsem mani
festacija dobro sosedskih odnosov, v vednost javnosti, da so bili in bodo prebivalci ob Sonj 
stoletja tesno povezani. Srečanje so zapečatili s pobudo za ustanovitev slovensko hrvaškeg3! 
društva prijateljstva.

Športna zveza Brežice je v pogosto lahko izravna politično 
sodelovanju s hrvaško revijo nasprotne bregove. S slovenske 
“Svijet u čaši” ter tradicionalno ; strani so sodelovali poslanci 
domačo gostilno Šekoranjevih Branko Janc, Tone Anderlič in 
uspela dokazati, da prijateljstvo Miran Jerič, član ustavnega so-

olimpijskega komiteja Ivan0I,1| 
Goranom Munivrano, glavni1; j 
urednikom časopisa Tenis Mafl 
om Kusom’ nekdanjo tenišKj 
igralko Renato Šašak, poslanci
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Posvet 
o razdelitvi

občine Krško
Krško - Svet KS Krško je v 

mali dvorani Kulturnega doma 
pripravil posvet, ki je bil sklican 
na osnovi posredovane pobude 
o začetku postopka za razdelitev 
sedanje občine Krško.

Kot so zatrdili, so člani Sve
ta KS Krško pred sprejeman
jem novih sklepov in odloči
tev, želeli pobudo o razdelitvi 
občine presoditi še Z ugledni
mi občani, ki so v preteklosti 
opravljali nekatere pomembne 
dolžnosti v javnem življenju 
občine, pa tudi s tistimi, ki tak
šne dolžnosti opravljajo sedaj.

Posveta se je udeležilo 
malo občank in občanov, kar 
nedvomno potrjuje, da pobu
da o razdelitvi občine ni dozo
rela niti v KS Krško. D.K.

sloj. Ni res, da moramo za vsako 
stvar letati na referendum in zaprav
ljati po nepotrebnem denar za tisto, 
kar se ve tudi brez njega. Tudi na
povedanega o zaprtju prostocarin- 
skih prodajaln ne potrebujemo. In 
še zadnje. Ne, ni res, da bi morali 
biti spričo ugleda, ki ga bojda ima
mo v svetu (ali pa tudi ne), zadovolj-

Dokazali so, da prijateljstvo ne pozna meja, z obljubo, da 
računamo nanje tudi v politiki.

dišča Ciril Ribičič, predsednik 
Olimpijskega komiteja Slovenije 
Janez Kocjančič in član Anton 
Ribnikar, smučar Bojan Križaj 
ter direktor smučarskih alpskih 
reprezentanc Tone Vogrinec. Po
merili so se s hrvaškimi kolegi; 
podpredsednikom hrvaškega

ni z doseženim in vreščati od za
dovoljstva, kaj vse smo že dosegli. 
Res je, da nekaj smo, še veliko pa 
moramo. Predvsem moramo še ka
ko humanizirati našo družbo in se 
zavedati, da je Slovenija precej ve
čja, kot sta le Ljubljana in okolica.

Jurij Popov

Zdravkom Tomcem, strank* 
skim predstavnikom Miroslav 
Tfidmanom, predsednikom 
vaške teniške zveze Slaven 
Letico in Duškom Radičem 
glavnim urednikom hrvaŠk 
radia. (

Čeprav' so vse popoldne P 
ganjali” teniške žogice in sta 
zmagovalca slavila VogrineC 
Šašakova, je bil turnir bolj r‘ 
vedrilne narave. Z njim so usP 
dokazati, da negovanje dobro 
sedskih odnosov med država 
ni zamrlo in da drži moto sreč3* 
"Dobro nam došel prijatelj ■

Suzana VaMa'
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Regionalni projekt čistilnih naprav
)fl Iran 5

Za sporazumno rešitev
Sava Glas, 27.6.2001

Posavje - Občine Sevnica, Brežice in Krško sodelujejo v skupnem projektu čistilnih naprav,
sredstva pa bodo črpali tudi iz evropskega sklada ISPA v programu PHARE. Začetki dogo- 

'' vorov v Posavju segajo v leto 1998, resno pa so aktivnosti stekle lani.
i'
I, ISPA fondacija je z Ministrs- 

tvom za okolje podpisala pogod- 
., o pripravi dokumentacije za 

Prijavo na razpis za pridobitev 
} Sredstev, ki so skozi ta sklad na 
c razpolago kandidatkam za Evrop- 
P sko unijo. Na mednarodnem raz- 
„ Pišu je bila izbrana danska firma 
j Mieger, ki je kot podizvajalca an- 
, Sažirala ljubljanski Hidroinženi- 

6ng. Narediti morajo projekte za 
j pistilno napravo Sevnica, Krško 

jn Brežice z dotočnimi kanali.V 
. krškem je v projekt vključena še 
I Ureditev sanitarne deponije. Vred- 

»ost investicije se od občine do 
. °bčine razlikuje, najnižja pa bo 

°krog 1,6 milijarde SIT.
Delo Hidroinženiringa ves čas 

I sPremljajo predstavniki lokalnih 
skupnosti. Občina Sevnica je za

strokovnega konsultanta angaži
rala rojaka docenta dr.Uroša 
Krajnca, ki je vodilni strokov
njak za ekološki inženiring v Slo
veniji. Za sodelovanje so ga pri
dobili tudi Krčani, MOP pa gaje 
pooblastil za koordinatorja med 
Kriegerjem in Hidroinženirin- 
gom, ki mora do konca junija pri
praviti dokumentacijo za variante 
postavitve čistilnih naprav po ob
činah. V juliju bodo vsi trije ob
činski sveti obravnavali predlaga
ne variante in se odločili za naj
ustreznejšo. Občine so dolžne za
gotoviti potrebna zemljišča, lo
kacijsko ter gradbeno dovoljenje.

Vsa dokumentacija, vključno 
z lokacijskimi dovoljenji občin, 
mora biti v Bruslju do februarja 
2002. Ce katera od občin zavleče

postopek za lokacijsko dovolje
nje, zastane cel projekt. Občine 
kot posameznice se namreč ne 
obravnavajo.

Če pa bo dokumentacija pre
dana v roku, bo sredstva možno 
črpati v prihodnjem letu. Čistilne 
naprave bi se gradile po nasled
njem ključu financiranja: ISPA 
prispeva polovico, 10 do 15 % 
morajo zagotoviti lokalne skup
nosti, razliko prispeva država iz 
takse za obremenjevanje voda.

Ker roki priganjajo, bodo vse 
tri občine določile vodjo projekta, 
ki bo intenzivno delal oziroma 
priganjal k delu pristojne občin
ske in državne resorje.

Branka Dernovšek

Krško - Direktor družbe Kostak Božidar Resnik (na fotografiji) poudarja, da se novo vodst
vo družbe Kostak zavzema predvsem za sporazumno rešitev napetih lastniških razmerij na 
podlagi realnih denarnih vložkov.

Družba Kostak se še vedno 
ubada s problemi napetih lastniš
kih razmerij. Zgodba je več ali 
manj znana. Družba Kostak je 
1998 najela dolgoročni kredit za 
nakup nepremičnin družbe Togrel 
in 1999 odkupila 100% kapital
ski delež te družbe. Družba Be- 
grad je v letu 2000 odkupila 54 
odstotni delež in postala večinski 
lastnik Kostaka. Prejšnja uprava 
družbe Kostak je skušala prodati 
večinski, 53 odstotni delež Togre- 
la družbi Osa 1, zdaj GIP-0 Po
savje, istočasno pa poskušala od
svojiti nepremičnine na lokaciji 
družbe Togrel. Vložena je bila 
kazenska ovadba. Okrožno sodiš
če v Krškem je s sklepom izdalo 
začasno uredbo za prepoved vpisa 
nepremičnin na družbo Togrel. Za

šesti julij je sklicana druga razp
rava na Okrožnem sodišču.

Trenutno se po besedah direktor
ja Kostaka Božidarja Resnika up
rava družbe skupaj z Občino Krško 
in družbo Begrad skuša dogovoriti 
o izstopu slednje iz lastniške struk

ture družbe Kostak in organizaciji 
gradbene dejavnosti visokih gradenj 
v družbi Togrel. Begrad je potrdil 
svoj osnovni namen, da bi Togrel 
postal samostojni gospodarski sub
jekt v Krškem v njegovi lasti.

Na vprašanje glede besedila di
rektorja družbe Togrel Ivana Nivo
ja, v katerem je ta javnosti sporočil, 
da 15. junija delavci Togrela niso 
prejeli plač, ker direktor družbe Ko
stak ni dovolil službam, da bi posre
dovali potrebne podatke, pa je 
pomočnik direktoija Miljenko 
Muha poudaril, da so se že nekaj 
časa dogovaijali o spremembi po
godbe, po kateri je družba Kostak 
za družbo Togrel opravljala tudi 
računovodske storitve. Vendar, kot 
pravijo, s strani Togrela ni bilo pozi
tivnih reakcij. L.P.

Uspešno končan remont v JEK
Krško - Krška jedrska elektrarna je bila po predvidevanjih 
P° štiridesetih dneh prenove 18. junija ob 10. uri sinhronizi
rana z elektroenergetskim omrežjem. S tem se je končal red- 

letni remont, ki je trajal od 9. maja. Ob redni menjavi 
goriva so izvedli tudi nekaj posebnih aktivnosti.

Vse dobre reči so tri
Sevnica - Po primerni nastanitvi geodetske službe v Krškem 
in Brežicah je končno prišla do pravih pogojev za delo tudi 
Območna geodetska uprava Sevnica. “Vse dobre reči so tri 
...”, je na otvoritveni slovesnosti zadovoljen komentiral vod
ja uprave Roman Novšak.

Končana rekonstrukcija 
mostička v Trnju

Brežice - Po nekajkratnih prestavitvah del na rekonstrukciji 
mostička v Trnju, na regionalni cesti Brežice - Dobova, so zdaj le-ta 
končno izvedena. Most v Trnju je zaradi zožitve, pred leti sicer re
konstruirane ceste, povzročal nevarno črno točko.

V letošnjem remontu je bilo 
*amenjanih 36 svežih gorivnih 
y err>entov od skupno 121. Oprav- 
Jen je bil pregled gorivnih ele- 
?entov in kontrolnih palic. Izve- 
,en je bil obsežen program vzdr- 
evanja in preverjanja opreme ter 

[kodifikacije, ki obsegajo izbolj- 
Save, dopolnitve ali spremembe 
°Prenie in tehnoloških sistemov 
e[ektrame. Modifikacije so name- 

dvigu razpoložljivosti var- 
I °stne opreme in elektrarne v ce- 
0tl’ s tem pa tudi kakovosti in var- 

. 0sd obratovanja. Kot poudarja- 
o v JEK, je bil obseg remontnih 

Pvnosti velik in zahteven. 
k| ^ed obsežnejše aktivnosti v 

ličnem delu elektrarne sodita 
oienjava energetskega transfor

matorja in rekonstrukcija hladil- 
§a stolpa. Remontna dela je ob 
Sanizaciji jedrske elektrarne 

P>ralo približno 800 domačih

Voda ne bo 
dražja

Sevnica - Občinski svet je 
^ seji 30. maja sprejel sklep, 
? Se s 1. junijem podraži voda 
, uPorabnike mestnega vo- 
p°^°da za 25 SIT po kubiku. 
ao i ^'tev !e komunala predl- 
v®a a zaradi načrtovane obno- 
2 dela vodovoda v vrednosti 
^ udlijonov SIT, za katero 
Sr^a sama zagotoviti tretjino

Da ^ac*a Republike Slovenije 
Je na seji v začetku junija 

utrznila cene komunalnih 
Jtev z obrazložitvijo, da 
fj lvajo na višanje stopnje in-

kar*JC ^leP velia za nazaj, 
Sev ?ornenb da mora cena 

mške vode ostati nespre
tna.

Cin ir5ktor komunale Bojan 
tT°v'šck pravi, da bodo kljub 
Qf^u Pristopili k načrtovani 
Štir°Vl Vodov°da, manjkajoče 
rae' ndlijone, na katere so 
Pa °k zv^ani ceni vode, 
dej 0ck) primaknili iz druge 
je ,a!nosti-Toda takšno krpan- 

uhko vzdrži le en projekt, 
„ možno računati na nad-aliev;

v°d0anje obnove dotrajanega 
'v°dnega sistema z zam- 

,0^ cenami komunalnih

Branka Dernovšek

in tujih specializiranih delavcev. 
Rezultati vseh pregledov so bili 
v mejah pričakovanj in so dobra 
osnova za varno in zanesljivo 
obratovanje v 18. gorivnem ciklu, 
še poudarjajo v JEK. Elektrarna 
je postopno dvigovala moč v skla
du s postopki in po preverjanjih 
na nizki moči, je po nekaj dneh 
minuli konec tedna že obratovala 
s polno močjo.

Suzana Vahiarič

Radeški
vrtec

prepoceni
Radeče - Vrtec obiskuje 93 

otrok. Povprečno znaša prispevek 
staršev 5.400 SIT, razliko do eko
nomske cene pokrije občinski 
proračun. Lani novembra obliko
vane cene ne pokrivajo več dejan
skih stroškov, zato je ravnateljica 
Simona Zupančič občinski svet 
prosila za soglasje k povišanju 
cen.

Sedanja cena vrtca (večina 
staršev plača 25% ekonomske 
cene) je tako nizka, da tudi starši 
brez. zaposlitve otroke vpišejo v 
vrtec. Nova predlagana cena brez 
amortizacije je 54.000 SIT na 
otroka. Svetniki so dobili v raz
mislek dve varianti: ali se znatno 
dvigne prispevek staršev, ali pa 
se mesečno proračun dodatno 
obremeni s 450.000 SIT. V tem 
primeru mora občinski svet spre
jeti rebalans proračuna.

Svetniki na junijski seji niso 
sprejeli odločitve, pač pa so zadol
žili Odbor za družbene dejavnosti, 
da do naslednje seje oblikuje sta
lišče oziroma predlog o omenjenih 
variantah. Župan Ludvik Sotlar 
pa je opozoril, da bi višja obre
menitev za starše pomenila izpis 
otrok iz vrtca, kar spet podraži 
stroške otroškega varstva.

Branka Dernovšek

Območna geodetska uprava Sevnica opravlja storitve za vse tri 
posavske občine ter za del občin Škocjan in Trebnje. Do nedavnega 
so se stiskali na 300 kvadratih v občinski stavbi, v začetku meseca pa 
so se preselili v nove prostore nad Mercatorjevo trgovino na Glavnem 
trgu, ki so dvakrat večji od prejšnjih.

Direktor republiške geodetske uprave Aleš Seliškar in vodja območne 
geodetske uprave Roman Novšak

Roman Novšak je povedal, da je njihova glavna naloga posodo
bitev geodetskih evidenc, saj se uporablja arhiv iz leta 1883, večina 
dokumentov, na katere se opirajo, pa ima izvor v letih 1818 do 1825. 
Zemljiški kataster za 264 tisoč parcel na območju Posavja, Škocjana 
in Trebnjega je skoraj v celoti računalniško evidentiranih, sedaj pa se 
bodo lotili še katastra stavb. Na tem območju je v 420 naseljih 23 
tisoč hišnih številk.

Branka Dernovšek

Rad bi živel kot splavar na Savi...
Radeče - Splavarstvo ima v Radečah bogato tradicijo, saj so se 

tam križale splavarske poti. Akumulacijsko jezero, ki je nastalo za 
jezom HE Vrhovo, pa naravnost ponuja možnosti oživitve te dejav
nosti. Ne čisto zares, ampak za pokušino in v turistične namene.

V Radečah so tako letos že četrtič pripravili splavarske dneve, ki 
sojih začinili z viteškimi igrami, z viteško tržnico in viteškim taborom 
ob Savi. Po radeških ulicah so paradirale mažoretne skupine ob zvo
kih pihalnih orkestrov, Nuša Derenda je prepevala s Pihalno godbo 
radeških papirničarjev, pol stotnije harmonikarjev pa se je potegovalo 
za zlato značko splavarja.

Po Savi vozil splav, na katerem so pripravili pravi viteški dvoboj, 
prireditve pa so se zaključile z veslaško regato blejskih veslačev. Tudi 
sicer se Radečani radi ozirajo po Bledu, saj so letos prvič pripravili 
prižiganje lučk in kresov na Savi. N.Č.C.

Eurobus v Posavju
Posavje - Eurobus seje na poti po Sloveniji, v minulem tednu 

ustavil tudi v Posavju, in sicer v Kostanjevici na Krki, v Dobovi, 
na Čatežu in v Artičah, kjer so bile veliko zainteresiranim, med 
njimi je bilo precej šolajoče se mladine, na voljo brezplačne publi
kacije, ki jih izdajajo vladne in nevladne organizacije pri nas.

Eurobus je projekt, ki ga v okviru programa obveščanja sloven
ske javnosti o vključevanju v Evropsko unijo, vodi Urad vlade za 
informiranje. Gre za potujočo knjižnico in informacijsko središče, 
v katerem so lahko obiskovalci dobili raznolike informacije o Ev
ropski uniji in naših pripravah na vstop. D.K.

Nov most omogoča neoviran promet

Cesta je bila zaradi majhnega prepusta na mostičku močno zožana. 
Z deli, ki so bila po predvidevanjih Direkcije RS za ceste končana v 
pogodbenem roku dveh mesecev, so propust podaljšali in razširili tudi 
cesto. Tanja Barašin iz Družbe za državne ceste je povedala, da je 
vrednost del 15 milijonov tolarjev. Dela je izvajalo Čestno podjetje 
Novo mesto, investitorje bila Direkcija Republike Slovenije za ceste, 
nadzor pa je izvajala Družba za državne ceste. S.V.

Nadaljevanje iz prejšnje številke:

lastniki se lahko tudi odločijo, da se dobiček ne bo delil, temveč ga bo 
podjetje uporabilo za rezerve. Če podjetje ne ustvari dobička, dividende 
seveda ne more izplačati. Takšen primer so pidi. Le redki so takšni, ki so 
ustvarili dobiček in ga tudi del razdelili. Večina pidov pa ima velike izgube, 
zato delničarji zaman upajo na izplačilo dividende. Delničarji pidov ne 
morejo razumeti, zakaj so tisti, ki imajo druge delnice (npr. Krko, Lek), 
dobili izplačano dividendo. V teh primerih gre za podjetja, ki dobro poslujejo 
in ustvarijo velike dobičke. Če ste lastniki pidov, radi pa bi imeli npr. Krko, 
je edina pot do tega, da pidovske delnice prodate in kupite Krkine delnice. 
Za primer vzemimo, da imate 3800 delnic Atene. Danes bi za to dobili 
približno 135.000 SIT. Za ta znesek bi lahko kupili 5 delnic Krke. Glede na 
nizke vrednosti pidovskih delnic bi se vam to najbrž kmalu obrestovalo, saj 
delnice dobrih podjetij hitreje pridobivajo na vrednosti, kar pomeni, da bi 
lažje ustvarili kapitalski dobiček.

Sicer pa je sedaj pravi čas, da govorimo o dividendah, saj večina pod
jetij objavlja sklice skupščin, na katerih se bo odločalo med drugim tudi o 
delitvi dobička. Mimo je presek lastništva za upravičenost do dividende 
Krke, niste pa še zamudili izplačila dividend Gorenja, Pivovarne union in 
še nekaterih. Presek lastništva pomeni datum, ko morate biti vpisani kot 
lastniki v delniški knjigi, ki jo vodi Klirinško depotna družba. Če podjetje 
objavi, da je presek lastništva npr. 18.6.2001, to pomeni, da lahko vi kupite 
delnico tega podjetja najkasneje 2 dni pred tem datumom, pa boste 
upravičeni do izplačila dividende. Po tem datumu lahko delnico prodate. 
Dva dni pa zato, ker ima Klirinško depotna družba dva dni časa, da preknjiži 
lastništvo. Zato je logično, da se pred sklici skupščin na veliko trguje z 
delnicami tistih podjetij, ki bodo izplačala dobre dividende. Drug razlog 
povečanih transakcij pred skupščinami pa je tudi v tem, ker določena pod
jetja odkupujejo lastne delnice, vendar iz teh delnic nimajo glasovalnih 
pravic na skupščinah. Če želijo torej glasove (kar vsekakor je v interesu 
podjetij), morajo lastništvo prenesti na kakšno drugo podjetje, ki potem 
seveda glasuje tako, kot rečejo prvotni lastniki podjetij.

Mojca Špiler, borzna posrednica 
M&D Špiler k.d. Krško, tel: 490 56 78 

Pogodbena enota Gorenjske borzno posredniške družbe d.d.
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Kmetje se sprašujejo, kako bodo preživeli, država ne ve, kje bi vzela, potrošniki pa bomo jedli drago uvoženo sadje in zelenjavo

Toča spet klestila po Posavju
Krško, Brežice - Neurje s točo, ki se je sredi tega meseca znova razdivjalo nad Posavjem, je močno prizadelo krško občino in 
v brežiški po prvih ocenah povzročilo še za dodatnih 100 milijonov SIT škode. Na Ministrstvu za kmetijstvo predlagajo 
ukrepe, država jih sprejema prepočasi, subvencioniranje zavarovalnih premij in protitočnih mrež je še vedno pod vprašajem. 
Državna komisija za sanacijo škode čaka navodila vlade in v minulih dneh naj bi se vendarle sestala, sicer pa njena predsed
nica trdi, da imajo določena pooblastila tudi župani.

Vreme je letos neusmiljeno
V brežiški občini je zadnje 

neurje s točo najbolj prizadelo KS 
Dobova in Kapele, ponekod je 
zajelo isti pas kot tisto konec maja 
ter dodatno še vasi Cirnik, Ko- 
ritno, Jesenice in Podvinje. Župan 
Vlado Deržič"si je že takoj na
slednji dan skupaj s predstavniki 
omenjenih KS in zadolženim za 
kmetijstvo na občinski upravi Ro
manom Matjašičem ogledal 
prizadete kraje. Prve ocene kaže
jo, da je zadnje neurje s toča po
leg že ocenjenih 413 milijonov 
SIT po pozebi in majski toči, v 
brežiški občini povzročilo še za 
dodatnih 100 milijonov SIT ško
de.

Poškodovani plodovi jablan v 
Stari vasi pri Krškem

V občini Brežice so, kot so na
povedali, prve poteze potegnili 
sami, brez navodil državne komi
sije. Pripravili so obrazce in že 
od 18. junija zbirajo prijave za 
škodo po pozebi in majski toči. 
Tisti, ki so že prijavili škodo po 
majski toči, lahko škodo po zad
njih dveh neurjih s točo samo 
dopišejo, enako velja za vse osta
le, ki škode še niso prijavili. Ob
razci so na voljo na sedežih KS, 
v sprejemni pisarni občine Bre
žice in na Oddelku za gospodar
ske dejavnosti. Prijave bodo 
zbirali do 29.junija.

V krški občini je toča prizade
la KS Leskovec, Krško, levi in 
desni breg Save, Sremič, Zdole, 
Libno, Stari Grad in Dolenjo vas. 
Skoda je v sadovnjakih, vinogra
dih, na koruziščih, žitih, krompi- 
riščih in na vrtninah. Če iz
postavimo sadovnjake podjetja 
Evrosad v Stari vasi, ki so jih spo
mladi z oroševanjem edine uspe
li zavarovati pred pozebo, je po
gled na drevesa, obložena s plo
dovi, močno poškodovanimi od 
toče, precej žalosten. Stopnja poš- 
kodovanosti se je po majski toči 
v krški občini gibala od 30 do 70 
odstotkov, po zadnjih dveh neur
jih s točo pa se je ta stopnja zvi
šala ponekod tudi na 90 od
stotkov. Kot je povedala Magda 
Krošelj z Oddelka za kmetijstvo, 
občinska komisija ocenjuje, daje 
skupna škoda po pozebi in vseh 
neurjih s točo na kmetijskih kul
turah v občini Krško okrog 800 
milijonov SIT.

Tudi v krški občini so začeli 
zbirati prijave za škodo po vseh 
omenjenih naravnih nesrečah, 
predpisane obrazce bodo zbirali 
do 9. julija na Oddelku za gospo
darske dejavnosti.

Kmetje obupujejo, država pa 
čaka...

Pisali smo že o aktivnostih 
Kmetijsko gozdarske zbornice 
Slovenije (KGZS) glede ocene 
škode in pobude za sprejetje in
terventnega zakona. Tudi na Mi
nistrstvu za kmetijstvo nam je 
pristojni za to področje, kije hkra
ti tudi član državne komisije za 
sanacijo, Janez Čepljak povedal, 
da je ministrstvo vladi predlaga
lo naj pospeši postopke, povezane 
s škodo zaradi naravnih nesreč, ki 
so letos prizadele slovensko 
kmetijstvo, posredovalo pa ji je 
tudi pobudo, da bi se državna ko
misija povečala za tri člane. V njej 
naj bi namreč sodeloval tudi pred
stavnik KGZ, predstavnik Agen

cije za okolje, kajti ta ima natan
čne podatke, kje je toča padala, 
in predstavnik Urada RS za sta
tistiko. Slednje je vlada sprejela.

Glede subvencioniranja zavar
ovalnih premij in naprave proti
točnih mrež pa je Čepljak pove
dal, daje v Državnem zboru (DZ) 
v drugem branju zakon o koriš
čenju sredstev za sanacijo na
ravnih nesreč, ki naj bi zapolnil 
pravno praznino - ta traja že od

ljepo le eno letalo na maribor
skem letališču, ki pa lahko deluje 
le na področju tistih nekaj štajers
kih občin, ki so podpisale pogod
bo. Ostri nasprotniki take obram
be pred točo so na Agenciji za 
okolje, kjer trdijo, da se pred točo 
ni mogoče obvarovati. Raketna 
obramba je bila v Sloveniji že 
pred leti ukinjena, ker rakete ma
kedonske izdelave (drugih pa ni 
bilo na voljo) niso ustrezale.

Tudi od koruze na Mostecu ni veliko ostalo

leta ’94, ko sta bila ukinjena te
danji zakon in sistem solidarnos
ti. Vzajemna zavarovalnica in ri
zični sklad, ki ju je vzpostavljal 
že prejšnji minister Smrkolj, po 
Čepljakovih besedah nista dobi
la podpore v finančnih krogih, 
vendar upa, da bo oboje letos po
novno obravnavano na vladi. Ev
ropa zavarovalne premije subven
cionira do 50%, toliko denarja 
naša država nima, subvencioni
ranje naprave protitočnih mrež je 
lani bilo v programu, letos pa 
mencja ni. Kmetje si takšno in
vesticijo težko “privoščijo”, saj 
stane približno 20.000 DEM po 
ha. Glede raketne obrambe proti 
toči pa so v strokovnih^ krogih 
mnenja zelo deljena. Čepljak 
meni, daje tovrstna obramba tre
nutno najbolj učinkovita, vendar 
imamo v Sloveniji za to usposob-

Kljub vsem tem polemikam os
taja dejstvo, da takšnih katastro
falnih posledic zaradi toče ni bilo, 
dokler je delovala raketna obram
ba.

Državna komisija za sanacijo 
naravnih nesreč, naj bi se v minu
lih dneh vendarle sestala in izo
blikovala navodila za prizadete 
občine. Sicer pa je njena predsed
nica Sonja Beseničar povedala, 
da takšne nesreče niso nič nove
ga, župani imajo glede ukrepov 
splošna navodila in določene pri
stojnosti, ki jih v takih primerih 
lahko izkoristijo. Državna ko
misija pa bo izdelala natančna na
vodila za kriterije, po katerih se 
bodo delila državna sredstva za 
sanacijo škode, če bo seveda spre
jet interventni zakon.

Jelica Koršič

Pšenici zori, cene še ni
Murska Sobota, Ljubljana - Bliža se čas žetve, kmetje pa še vedno ne vedo, kolikšna bo letošnja 
izhodiščna cena. Pogajanja med kmeti in žitno predelovalno industrijo še vedno niso obrodila 
sadov, država pa, ki je postavila tržni red, na to področje ne namerava posegati. Bo do kompro
misnega dogovora prišlo do pričetka žetve oziroma kdo bo spet potegnil “ta kratko”?

Vsako leto se ponavlja ista 
zgodba; postavljen tržni red 
omogoča “barantanje” o odkupni 
ceni za kmetijske pridelke in sko
raj praviloma do sprejemljive 
cene za obe strani pride po dol
gotrajnih in mučnih pogajanjih, 
ko vsaka stran malo popusti. To 
so izkušnje, ki jih je prineslo ob
likovanje odkupne cene za mle
ko. Tudi pri pšenici je podobno. 
Pridelovalci zahtevajo 27, 50 SIT 
za kg pšenice, prevzete na poljih, 
predelovalna industrija je priprav
ljena plačati največ 25,50 SIT za 
kg na odkupnih mestih.

Kljub večkratnim pogajanjem 
se zadeva ni premaknila z mrtve 
točke, dogovorili so se le o 
parametrih kakovosti žit, čeprav 
obe vodji pogajalcev, Peter 
Vrisk, predsednik Kmetijsko 
gozdarske zbornice Slovenije 
(KGZS) v imenu kmetov in Ja
nez Železnikar, direktor Žitne 
skupnosti, ki povezuje predelo

valce, pravita, da vrata za pogo
vore še niso zaprta. Hkrati zatr
jujeta, da je zdaj na vrsti država, 
saj pri tem ne more “dvigniti rok 
in se sprenevedati”, daje vse ure
dila s tržnim redom. Oboji so zato 
zahtevali sprejem pri kmetijskem 
ministru Franciju Butu in pred
sedniku vlade Janezu Drnovšku 
ter odgovor v najkrajšem mož
nem času.

Ministrstvo za finance namreč 
ni dalo soglasja za razporeditev 
sredstev znotraj kmetijskega pro
računa, s čimer bi zagotovili po
moč države pri letošnjem odku
pu pšenice. Šlo naj bi za regresira
nje obrestne mere pri najemu po
sojila, s katerim bi žitno predelo
valna industrija lahko vso v od
kup ponujeno pšenico - po napo
vedih je bo letos od 140 do 150 
tisoč ton - izplačala v 60 dneh. 
Soglasja pa ni bilo, ker po mnen
ju finančnega ministrstva Minis
trstvo za kmetijstvo v nobeni od

postavk nima ustreznega denarja 
za ta namen, kar je minister But 
potrdil.

Kmetje opozarjajo tudi na raz
liko med slovenskimi in evropski
mi kmeti, saj dobijo naši kmetje 
nadomestilo na ha v višini 54 
tisoč SIT, evropski pa 10 tisoča
kov več, kar je enako dvema to
larjema po kilogramu. Prav ta 
dva tolarja sta tudi predmet poga
janj - kmetje ob sprejetem trž
nem redu zahtevajo evropsko 
ceno.

Minister But, ki se je v pre
teklih dneh mudil na Nizozem
skem in na Danskem, je sporočil, 
da seje takoj, ko se vrne, priprav
ljen srečati s kmeti in predelovalci 
žit, ob tem pa je še enkrat pou
daril, da država v dogovore o od
kupni ceni pšenice ne namerava 
posegati, saj za to nima nobenega 
razloga. Država je svoje pogoje 
odkupa že dala.

Jelica Koršič

Bomo še pili 
mleko s hribov?

Ljubljana - Kmetijsko goz
darska zbornica Slovenije 
(KGZ) oziroma njen upravni 
odbor je na svoji zadnji seji spre
jel nekatere pomembne sklepe 
in oblikoval zahteve, ki jih je po
sredoval Ministrstvu za kme
tijstvo, gozdarstvo in prehrano. 
Poleg zahteve, da država nemu
doma poravna z zakonom do
ločeno četrto akontacijo za od
pravo posledic lanske suše, neu
rja s točo in sluzenja moija ter 
zaradi strukturnih reform pred 
vstopom v EU poveča prora
čunski delež namenjen kmetij
stvu, KGZ zahteva tudi, da kme
tijsko ministrstvo v okviru pro
računa (v delu, namenjenem 
okoljskim programom) zagotovi 
pokritje povečanih stroškov pre
voza mleka s hribovskih ob
močij. V nasprotnem primeru bo 
odkup mleka prekinjen. Opo
zarjajo še, da bo zaradi tega v 
relativno kratkem času prišlo do 
propada teh kmetij in še hitrej
šega zaraščanja kmetijskih zem
ljišč. J.K.

m ZAVOD ZA GOZDOM
:na en

Vloga lastnikov gozdov pri rednem 
vzdrževanju gozdnih cest

v zasebnih gozdovih
Ena od nalog Zavoda za gozdove Slovenije (ZGS) je vzdrževanje 

gozdnih cest. Delavci zavoda vsako leto skrbno pripravijo letne pro
grame vzdrževanja gozdnih cest, med letom kontrolirajo izvajanje 
vzdrževalnih del in potem skupaj s predstavniki lokalnih skupnosti 
izvedejo prevzem opravljenih del. Programi vzdrževalnih del se pri
pravijo za gozdne ceste v državnih gozdovih, v zasebnih gozdovih 
in v gozdovih, ki so v postopku vračanja prejšnjim lastnikom. Danes 
pišemo o vzdrževanju gozdnih cest v zasebnih gozdovih in vloga 
lastnikov gozdov pri tem delu. ZGS ločeno za vsako lokalno skup
nost pripravi program vzdrževanja gozdnih cest. Lokalna skupnost 
z internim ali javnim razpisom izbere izvajalca del.

Financiranje vzdrževanja gozdnih cest
Vzdrževanje gozdnih cest v zasebnih gozdovih se financira iz 

dveh obveznih in tretjega neobveznega vira - iz pristojbin lastnikov 
gozdov v višini okoli 80%, iz proračuna Republike Slovenije v 
višini okoli 20% in iz tretjega neobveznega vira, in sicer iz prora
čuna lokalne skupnosti.

Pristojbino plačujejo vsi lastniki gozdov v višini 6,9% od kata
strskega dohodka na poseben račun pri Agenciji RS za plačilni 
promet. Plačila pristojbin so oproščeni lastniki gozdov, katerih 

I gozdovi so varovalni ali pa so del območja gozdov, ki so večji od 
100 ha in niso odprti s cestami. Parcelne številke gozdov, za kat
ere so lastniki oproščeni plačila pristojbin, ugotavlja Zavod za 

j gozdove ter jih sporoča pristojnemu davčnemu uradu. Pristojni 
organ za geodetske zadeve do 15. februarja tekočega leta sporoča 
pristojnemu davčnemu organu v skladu z določitvijo 31. člena 

j Zakona o davčnem postopku stanje na dan 31.12. prejšnjega leta o 
lastnikih gozdov, ki so vpisani v katastrski operat. S podzakonski
mi akti zakona o gozdovih se določa delež sredstev, ki ga dobi 
sleherna lokalna skupnost.

Vključevanje lastnikov v vzdrževanje gozdnih 
cest

Pri celotnem postopku vzdrževanja gozdnih cest v zasebnih 
gozdovih se lahko vključujejo tudi lastniki gozdov. To vključevanje 
je možno na dveh področjih, in sicer;

L sodelovanje pri izboru cest za letni plan in pri sestavi progra- 
I ma vzdrževalnih del za posamezno cesto.

Na ta način opozorijo delavce Zavoda za gozdove, katera 
vzdrževalna dela so najbolj potrebna na posameznih gozdnih ces
tah (vgradnja prepustov, dražnikov, gramoziranje, odstranjevanje 

! snega in drugo).
2. sodelovanje z lastnim delom in s svojo strojno mehanizacijo 

; pri izvedbi vzdrževalnih del na cestah, ki so vključene v letnem 
l programu Zavoda za gozdove.

Vključevanje lastnikov gozdov v izvedbo vzdrževalnih del je 
interes, ki zagotavlja ,da bo cesta v boljšem stanju vse leto. Pri 

■ tem vključevanju vplivajo lastniki gozdov na zmanjšanje stroškov 
vzdrževanja na tekoči km ceste, posebej pa je pomembno, da sami 
opravijo manjša sezonska ročna opravila, ki jih težko izvede iz- 
brani izvajalec.

Vključevanje lastnikov gozdov v izvedbo dt;l je možno v treh 
oblikah; kot prostovoljno brezplačno izvajanje posameznih del i° 
opravil v interesu zmanjšanja vzdrževalnih stroškov po tekočem 

i km ceste; izvajanje del kot podizvajalec, tako da jih izbrani izva
jalec najame za izvajanje posameznih del in opravil. Za izvedeno 

j delo lastniki dobijo plačilo. Strojna opravila se lahko izvajajo v 
okviru strojnih krožkov in tako, da jih lokalna skupnost izbere ko1 

j izvajalca. Za izvedbo del lastniki dobijo plačilo.
Vse dodatne informacije lahko lastniki gozdov dobijo na svoji 

j matični krajevni enoti Zavoda za gozdove Slovenije.

Tibor Palfy, univ.dipl.intgozd-

Pikantna riževa ponev
Za 4 osebe potrebujemo:

25 dag dolgozrnatega riža, sol, 2 srednje veliki čebuli, 3® 
dag debrecinske salame, 2 mladi čebuli ali por, 1 majhfl0 
pločevinko olupljenega paradižnika, 3 dag surovega masla m' 
margarine, sladko rdečo papriko in pekoči kajenski poper.

Riž stresemo v slan krop in skuhamo do jedrega ugriza (kuhanj0 
traja 10 do 15 minut). Medtem čebuli olupimo in drobno sf' 
sekljamo, salamo pa narežemo na tanka kolesca. Riž odlijemo i° 
dobro odcedimo. Mladi čebuli ali por očistimo, temeljito operem0 
in narežemo na krajše koščke. Paradižnik odcedimo, sok prihrani 
mo. Paradižnik narežemo na večje koščke. V veliki ponvi segrej0' 
mo maslo ali margarino, dodamo sesekljano čebulo in jo pr°' 
pražimo, da postekleni. Dodamo salamo in jo prepražimo. Dod»' 
mo mlado čebulo ali por in vse skupaj pražimo 2 minuti. Nazaduj 
dodamo paradižnik in zalijemo s paradižnikovim sokom. ZavN 
mo, temperaturo zmanjšamo in dušimo še približno 5 min111’ 
Primešamo odcejen riž. Jed pikantno začinimo s soljo, sladko Pa 
priko in kajenskim poprom.

K tej nasitni jedi pripravimo zeleno solato.
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Župan sprejel odličnjake Najboljši pri županu
Krško - Osmi razred je v tem šolskem letu v občini Krško 

zaključilo 373 učenk in učencev, med njimi pa je bilo kar 67 takšnih, 
ki so bili odlični vseh osem let osnovnega šolanja. Tako seje pretekli 
teden tradicionalnega sprejema pri županu Francu Bogoviču udeležilo 
5 učenk in učencev iz OS Brestanica, 3 iz OS Koprivnica, 7 iz OŠ 
Kostanjevica na Krki, 22 iz OŠ Krško, 14 iz OŽ Leskovec, 2 iz OŠ 
Podbočje, 7 iz OŠ Raka in 7 iz OŠ Senovo.

Brežice - Župan brežiške občine Vladislav Deržič je na slavnostni 
prireditvi sprejel učence osnovnih šol in Glasbene šole Brežice, ki so ta 
mesec zaključili osnovnošolsko izobraževanje in so v vseh osmih raz
redih dosegli odličen uspeh (53 osmošolcev) ter učence, ki so v šol
skem letu 2000/2001 dosegli pomembnejše uvrstitve na državnih in 
šolskih tekmovanjih, od matematike do Vesele šole (31 učencev). Župan 
Deržič jim je izrekel čestitke, ki pa so bile namenjene tudi staršem, 
razrednikom, mentorjem in ravnateljem šol, saj si ti posebej prizadevajo, 
da bi v šolah imeli kar se da dobre pogoje za pridobivanje novega znanja, 
ki jim bo omogočilo, da bodo tudi v prihodnosti dosegali cilje. V nadal
jevanju šolanja pa je učencem zaželel kar največ uspehov ter vsem 84, 
v spomin na uspehe, podaril priložnostna darilca. NJ.S.

Sprejem odličnjakov pri 
sevniškem županu

Sevnica - “Znanje je zaklad, ki ga vedno nosimo s seboj”, sta na 
vabilo najboljšim učencem za sprejem v grajski dvorani napisala župan 
Kristijan Janc in Darja Lekše iz oddelka za družbene dejavnosti.

Skupinski posnetek pred vhodom v zgradbo Občine Krško

Župan Bogovič je vsem podaril knjigo mlade pisateljice Maruše 
Mavsar, sedaj dijakinje, ki je bila tudi sama, kot odlična učenka, pred 
dvema letoma udeleženka takšnega sprejema. D.K.

Tradicionalno
srečanje

Krška vas - Območno zdru
ženje Rdečega križa Brežice je po 
Zaključenem polletnem programu 
*etos organiziralo že šesto tradicio- 
nalno družabno srečanje daro
valcev krvi in aktivistov Rdečega 
Križa brežiške občine. Potekala so 
''e v Kapelah, Globokem, Pišecah, 
'la Čatežu in Jesenicah na Do
lenjskem, letos pa so se kot gos
titeljice izkazale aktivistke kra
jne organizacije Rdečega križa 
Krška vas ter v prostorih krajevne 
skupnosti Krška vas pogostile 
Približno sedemdeset gostov.

Kot pravi sekretarka Območ- 
ne§a združenja Mira Davidovič, 
{ uamen srečanja predvsem dru- 
žer|je še na drugačen način. L.P.

Park
za rolanje 
v Krškem

Krško - Javni zavod Mla
dinski center Krško je v so
delovanju s podjetjem Hervis 
in Srednjo šolo Krško na igriš
čih pod Domom Milke Kerin 
v Krškem otvoril park za rola- 
rje vseh vrst in starosti.

Kot pravijo v Mladinskem 
centru Krško, je bila med mla
dimi v Posavju že dalj časa pri
sotna potreba po pridobitvi 
“skate parka” za rolarje in zato 
so se odločili, da za mlade Po
savja pripravijo poseben uvod 
v poletje 2001. L.P.

Nova barka, stara posadka
Sevnica - Kolektiv Centra za socialno delo vsak dan sliši ihtenje in 

st°k. Ob odprtju novih prostorov pa je violinski trio z direktorjem cen- 
a *’ rancijem Kosom poskrbel za vedrejše tone. 

j l^a centru imajo tudi nove telefonske številke; področje porodniških 
U starševskih dodatkov; 07 81 61 241, področje denarnih dodatkov; 07 

243, področje otroških dodatkov 07 81 61 251. B.D.

Istega dne pa je bila vabljena na sprejem k predsedniku vlade dr. 
Janezu Drnovšku sedmošolka Nija Androjna iz OŠ Boštanj. Nija 
je odličnjakinja, ki sodeluje na številnih območnih in državnih tek
movanjih v znanju. Med najboljše osnovnošolce, ki jih je sprejel 
Drnovšek, se je uvrstila z doseženim drugim mestom na državnem 
tekmovanju v fiziki.

Branka Dernovšek

Od včeraj za jutri ob Festivalu 
Brežice 2001

Brežice - Ob letošnjem 3. festivalu v Brežicah je bil v okviru spremlje
valnega programa dan OŠ Brežice, ko se je šola predstavila s kulturnim 
programom, ki so ga poimenovali “Od včeraj za jutri" in ga uprizorili na 
Cesti prvih borcev od občinske stavbe do gradu. Najprej s povorko skozi 
mesto, delavnicami, stojnicami, likovnimi delavnicami, razstavo, plesi 
in igrami iz preteklosti. S tem je šola želela opozoriti na bližajoči festival, 
na svoje delo, kaj učenci zmorejo in s čim se ukvaijajo ter kako vidijo 
svojo zgodovino, je povedala ravnateljica Marinka Lubšina Novak ter 
dodala, da je nujno, da se vsi povežemo v bogato kulturno sredino v 
korist vseh in da kulturno obogatimo podobo kraja.

Dogodku je prisostvoval tudi Klemen Ramovš in ga ocenil kot izvrstno 
promocijo festivala, saj je sodelovanje s šolo velik dosežek z lepim pro
gramom, ki je čisti produkt šole, ter poudaril, da so otroci izjemna ciljna 
skupina, ki ji je treba že sedaj dati več, saj bodo ti kasneje krojili naš svet 
in naša življenja. N. Jenko S.

Etnološka terenska delavnica
Kostanjevica - Delavnica je potekala pet dni po pouku pod mentor

ic 0rn dr. Ivanke Počkar za učence 7. razreda zgodovinskega krožka, 
. §a na OŠ Jožeta Gorjupa v Kostanjevici vodi učitelj zgodovine
Janez Zakšek.
ko K’ostanievico, rojstni kraj večine udeležencev delavnice, starejše 

stanjeviške prebivalce in način življenja v mestu na otoku v preteklo- 
‘n danes so učenci prepoznavali na zanje nov način, skozi etnološko

terensko delo. Pri tem so 
bogatili znanje o kulturni 
dediščini svojega kraja, 
ugotavljali odnose prebival
cev do mesta, zlasti pa so 
se podrobneje poučili o ne
katerih posameznih sesta
vinah iz vsakdanjega življe
nja, ki so bile (ali so še) os
novni ali dodatni vir zasluž
ka prabivalcev, kolarstvo in 
izdelava rečnih čolnov, se
dlarstvo in tapetništvo, te
sarstvo in skrb za mostove, 
čebelarjenje in ribolov.

Dr. Počkarjeva: “ Bist
vo delavnice je bilo v tem, 
da sem učence seznanila, da 
imajo dediščino na dlani, 
kako vzpostaviti stik z ljud
mi, ki so tvorci in pričevalci 
naše dediščine in kako do
seči, da bodo pridobljeno 
znanje znali prenesti kas
nejšim rodovom.”

lob?a Rakovič, Janja Klemenčič, Anita 
lQr ^ Primož Pibernik, Leo Sokolovič, sed- 
ski kn S°k°l°vič, ki prepozna svoj konj- 

111(11 Že od daleč, in Robi Rostohar N. Jenko S.

Učenci v igri Turjaška Rozamunda

Krvodajalska akcija uspela
Krško - V krški občini so organizirali prvo letno krvodajalsko 
akcijo, s katero so na Območni organizaciji Rdečega križa Krško 
letos zadovoljni.

Sodelovalo je 525 darovalcev, vsak pa je daroval od tri do štiri 
decilitre krvi. V primerjavi z lanskim letom jih je bilo letos enajst 
več, kar je dobro, poudarja sekretarka Območne organizacije Rde
čega križa Krško Mojca Vizler, saj število krvodajalcev na splošno 
upada.

Med njimi je bilo dosti mladih krvodajalcev, ki so kri darovali prvič, 
akciji pa so se pridružili tudi starejši, ki že nekaj let niso darovali 
krvi. Po besedah sekretarke RK pa takšne udeležbe ne bi bilo brez 
podpore medijev in drugih organizacij v občini. L.P.

Proti šolninam
Ljubljana, Maribor - V obeh univerzitetnih mestih so 14. 
junija potekale aktivnosti v okviru študentskih demonstra
cij za ohranitev socialnih in drugih ugodnosti študentov, 
ki so se jih udeležili tudi posavski študenti in dijaki.

Študentje so v svojih zahtevah navajali predvsem odpoved 
vsakršni uvedbi šolnin, vpisnin, ohranitev socialnih ugodnosti, kot 
so neobdavčenje študentskega dela in ohranitev dohodninske 
olajšave za študente in dijake, neobdavčenje štipendij in otroških 
dodatkov, reševanje stanovanjske problematike, dvig kakovosti 
študijskih programov in podobno.

Država naj bi jim, kot so trdili, jemala pravico do osnovnega 
socialnega varstva pri študiju, ki po njihovo postaja luksuzna dob
rina, dostopna samo bogatejšemu sloju. L.P.

Mladi zgodovinarji 
OŠ Brežice - odlični

Brežice, Ljubljana - Zgodo
vinski krožek vodi na šoli pro
fesorica zgodovine in sociologije 
Nevenka Sreš, ki je vanj priteg
nila 14 učencev 8.d in c ter 7.b in 
c razreda. Krožek je deloval celo 
šolsko leto in ko je ZPMS sep
tembra lani razpisala temo tekmo
vanja “Prehrana na Slovenskem", 
seje znotraj naslova šola odločila, 
kaj bo predstavljala in zagovarja- 
la.

V raziskovalni nalogi so pred
stavili teme: prehrana in prehran
jevalne navade Slovencev, prehra
na v Brežicah in ob posebnih pri
ložnostih, nabava in shranjevan
je hrane, posoda, pribor ter pre
hranjevalna kultura, etnološka 
razstava ter mi in naša hrana. Po
iskali so ustne vire, slikovni ma
terial in si pomagali z literaturo. 
V veliko pomoč sta jim bili etno

loginja dr. Ivanka Počkar iz Po
savskega muzeja in Vladka La
zarevič iz Podvinj, ki se je lani 
uspešno predstavila z etnološko 
razstavo. Med svojim delom so se 
veliko naučili, zastavili veliko 
vprašanj in se nemalo čudili temu, 
kar so slišali. Presenetila jih je 
enoličnost obrokov, ki so jih 
nekoč uživali, ob premisleku pa 
ugotovili, da je danes podobno.

Na razpis je prišlo 96 nalog, 
med 20 zlatimi je zlato prejel 
Zgodovinski krožek OŠ Brežice, 
ki sta jo zagovarjala Maja Tru
den in Tomaž Tomše, ki je bil po 
besedah profesorice Sreševe go
nilna sila. Pri izdelavi naloge so 
sodelovali vsi učenci krožka, na
logo pa so oblikovali Tilen Ledič, 
Tomaž Tomše in Andrej Čop.

N. Jenko S.

V Brežicah vrata odprlo 
društvo OZARA

Brežice - OZARA Slovenija - Nacionalno združenje za kako
vost življenja je društvo, ki deluje v javnem interesu na 
področju zdravstvenega in socialnega varstva. Je neprofitno, 
nevladno in socialno-humanitarno društvo, njegovi programi 
pa so namenjeni ljudem z dolgotrajnimi težavami v duševnem 
zdravju po njihovem zdravljenju v psihiatričnih ustanovah 
in ljudem v duševni stiski ter njihovim svojcem.

V Brežicah so ustanovili pisar
no za informiranje in svetovanje 
(PIS), njene storitve pa so name
njene predvsem tistim uporabni
kom, ki potrebujejo pomoč na do
mu ali tam, kjer se trenutno naha
jajo. V okviru pisarne uporabni
kom nudijo individualno svetova
nje, informiranje, osebno asisten
co, zagovomištvo, podporo pri in
dividualnem načrtovanju samos
tojnega življenja, spremstvo in 
druženje ter podporo pri vsako
dnevnih aktivnostih. Osnovna de
javnost pisarne za informiranje in 
svetovanje je delo na terenu, s 
katerim podpirajo in pomagajo 
tistim uporabnikom, ki jim pomoč 
na domu najbolj ustreza. Poseb
no pozornost posvečajo tudi svoj
cem uporabnikov. Ti se srečujejo 
v Klubu svojcev, ki je namenjen 
izmenjavi izkušenj ter podpori

svojcev v kriznih situacijah. Upo
rabniki se lahko vključijo tudi v 
skupino za samopomoč ali pa se 
v prostem času dogovorijo za dru
ženje s prostovoljci, ki se v okviru 
pisarne združujejo v Klub prosto
voljcev.

Njihovi cilji so emancipacija 
ljudi s težavami v duševnem 
zdravju, varovanje in zaščita nji
hovih pravic, zagotavljanje ena
kih možnosti, zmanjševanje 
ponovnih hospitalizacij, podpora 
pri zaposlovanju, ohranjanje in 
krepitev socialne varnosti,'spod
bujanje uporabnikov pri prosto
časnih aktivnostih, podpora tis
tim, ki so bili vrsto let hospitalizi
rani, da ponovno zaživijo kot pol
novredni člani družbe, in podpo
ra vsem uporabnikom, da zaživijo 
čimbolj kakovostno in samo
stojno življenje. T.J.

rojstva v porodnišnici brežice
Od 12. 6. do 25. 6. 2001

Dečke so rodile: Ivanka Zakšek iz Velikega Mraševa, Jasmina Naglič 
iz Loke, Alenka Furlan iz Rigonc, Maijeta Ivačič z Blance, Jožica Jarko- 
vič z Broda v Podbočju, Mihaela Jarkovič iz Kostanjevice, Karmen Sluga 
s Senovega, Marija Tomažin s Sromelj in Merima Julardžija iz Brežic.

Deklice so rodile: Valboma Elmazi iz Sevnice, Sonja Simončič iz 
Leskovca, Vesna Stanič iz Velike vasi, Verica Divjak z Blance, Nada 
Poslek-Baršič iz Brežic, Anica Lubšina iz Dobove, Albina Kodrič iz 
Loke, Urška Mlinarič iz Brestanice in Jožica Jurečič iz Čemeče vasi.
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Razstavi Janka Orača
Brežice - Janko Orač se do 16. septembra s slikarskimi deli pred

stavlja v galeriji Posavskega muzeja in grafikami v galeriji Dolenjske 
banke.

Janko Orač s kustosinjo umetnostno zgodovinarko Oži Lorber

Oktet Jurij Dalmatin 

v Brežicah
Brežice - 36-letni oktet je 

s koncertom šestnajstih ljud
skih uspešnic obeležil svoje 
oktobrsko gostovanje v Kana
di ob praznovanju 10-letnice 
radia “Glas kanadskih Sloven
cev” in s koncertom požel vse 
priznanje tako, da so poslu
šalci pevce zvabili še k dobre
mu podaljšku koncerta. Oktet 
beleži mnogo priznanj in poh
val ob vrhunskih izvedbah, iz
dal je kaseto in zgoščenko ter 
beleži 750 javnih nastopov do
ma in izven domovine. S kon
certom so dokazali, da bodo 
Posavje in Slovenijo v Kanadi 
dostojno predstavili. N.J.S.

Vokalna skupina Valvasor
Nechanice - Na povabilo ženskega zbora Cantus Feminae so pevci 

in pevke iz Krškega (na fotografiji) prve dni junija preživeli pester in 
zanimiv vikend na Češkem. Ogledali so si mesto in njegove kulturne 
znamenitosti ter prepevali v tamkajšnjih cerkvah. Skupaj s še štirimi 
vokalnimi skupinami pa so nastopili v programu ob 10-letnici delovan
ja gostiteljev in prepletli večer s češkimi in slovenskimi pesmimi. S.V.

Rojen je bil leta 1958 v Celju in je diplomiral na šoli za risanje in 
slikanje v Ljubljani pri prof. Dušanu Kirbišu. Živi in dela kot sa
mostojni kulturni delavec v Novem mestu, je član Zveze društev 
slovenskih likovnih umetnikov. Sodeloval je na mnogih skupinskih 
razstavah, mnogokrat samostojno razstavljal in je dobitnik številnih 
nagrad. Njegova prehojena slikarska pot se oprijema treh prelomnic: 
ritma modre krajine, zelene krajine in plesa v rdečem.

N. Jenko S.

Dalmatin pri Valvasorju 
in Clintonu

Krško- Na pobudo direktorja 
Območne gospodarske zbornice 
Posavja, Marjana Sunte je Val
vasorjeva knjižnica Krško za eno 
leto dobila v hrambo delovni iz
vod faksimilirane izdaje Dalma
tinove Biblije. Gre za dragoceno 
knjigo, prvo izdajo faksimila, ki 
smo jo Slovenci naredili doma. 
100 izvodov knjige je izšlo leta 
1994, natisnjena pa je bila v 
tiskarni Jože Moškrič v Ljublja
ni. Knjigo, katere en izvod je ob 
obisku v Sloveniji dobil tudi BiH 
Clinton, je knjižnici v hrambo iz
ročil direktor tiskarne Drago 
Krumpak. N.C.Č.

Biblia v družbi Z direktorico knjižnice 
Ido Merhar ter direktorjem Tiskarne 
Jože Moškrič, Dragom Krumpakom

ob koncu tedna

Big Band fest 2001
Brestanica - V okviru Poletja na gradu Rajhenburg in v organizaciji 

Javnega sklada RS za kulturne dejavnosti Območne izpostave Krško in 
Kulturnega društva Big Band Krško so se na Big Band festu 2001 na 
gradu Rajhenburg predstavili Big Band Krško pod vodstvom Aleša 
Suše, Big Band Bid Bang iz Radovljice pod vodstvom Blaža Trčka 
ter Big Band Radlje pod vodstvom Izidorja Leitingerja. L.P.

Poletna noč
Brestanica - V organizaciji KD “Svoboda” Brestanica so na 

plesni predstavi Poletna noč na gradu Rajhenburg zaplesale plesne 
skupine Male in Velike frnikole ter Spominčice pod vodstvom Petre 
Kavčič in Suzane Arnšek. L.P.

55 let Glasbene šole Brežice
Brežice - Glasbena šola Brežice je 55 let delovanja šole obeležila s 

koncertom in ponovno dokazala upravičenost obstoja in delovanja. Urad
no je bila ustanovljena 6. avgusta 1946 na pobudo Franca Demšarja, 
prvega ravnatelja s poslanstvom vzgoje mladega glasbenega kadra pa je 
začela 3. oktobra istega leta z 72 učenci. Vseskozi sojo vodili prizadevni 
ravnatelji, od leta 1992 pa profesor Dragutin Križanič. V imenu občine 
je spregovorila podžupanja Milena Jesenko. NJ. S.

Narodni parki Poljske v Sloveniji
Podsreda - Narodni parki so bi

ser vsake države. V Evropi jih je 
3300, v Sloveniji je zavarovan zgolj 
Triglavski narodni park, na Poljskem 
pa jih imajo 22. Prav narodni parki 
Poljske so predmet razstave, ki je na 
ogled na gradu Podsreda. Pripravili 
sojo Kozjanski park. Veleposlaništvo 
Republike Poljske v Ljubljani in 
Ministrstvo RS za okolje in prostor.

Razstavo sta odprla Maciej Szy- 
manski, poljski veleposlanik v Slo
veniji, in državni podsekretar z Mini
strstva za okolje in prostor Mladen 
Berginc, slovesnosti pa se je udele
žila tudi predstavnica češkega mini
strstva za okolje in prostor. N.Č.C.

Zapojmo ob kresu
Šentjanž - Anica Groznik, Andreja Tomažin in Ivan Orešnik

(na fotografiji) so zasnovali in izpeljali kulturno zabavne prireditve, 
ki so dva dni polnile velik prireditveni šotor. Nastopili so šolarji, har
monikarji, ljudski pevci, rogisti. Častni gost prireditve ob Dnevu 
državnosti pa je bil predsednik Državnega sveta Anton Hrovat. B.D.

Karikature Milana Alaševiča
Cerklje ob Krki - Zveza veteranov vojne za Slovenijo in uredništvo 

glasila Veteran sta v vojašnici v Cerkljah pripravila odprtje razstave 
karikatur Milana Alaševiča, dobitnika kar 15 različnih nagrad in 
priznanj na raznih natečajih po svetu. Avtor se je rodil v Prištini, v 
Sloveniji pa prebiva že celih 30 let. Razstavljal je v 31 državah in 
velja za enega najboljših karikaturistov sodobnega časa.

Avtor je karikaturo zrisal v nekaj minutah.

V galeriji v vojašnici sta postavljeni tudi razstavi 25 likovnikov iz 
Posavja s slikarske kolonije “Žleger 2001”, katere mentorja sta bila 
priznana brežiška umetnika Cvetka Miloš in Vlado Cedilnik in razsta
va “Posavje v boju za osamosvojitev Slovenije”, ki je nastala v sode
lovanju ZVVS, Slovenske vojske in Posavskega muzeja Brežice. D.K.

Tretji v vrsto - Kult 2001
Brežice - V organizaciji Mladinskega centra Brežice in Kluba študen

tov Brežice potekajo od 18. junija do 1. julija kulturni dnevi. Kot opozaija- 
jo organizatoiji, ponavljajo star koncept z okoli 50 prireditvami, ki so na
menjene najširšemu krogu. Po besedah direktorice MC Patricie Čular 
želijo ponovno zapreti del mestne ulice in preizkusiti utrip mimoidočih.

Ponovno dogajanje zapolnjuje bogat filmski program priznanih domačih 
režiserjev. V Brežicah bo prvič tako imenovano Kino Uho z inserti sloven
skih nemih filmov Bratka Babiča, prav tako kot novost uvajajo pogovore 
na različne teme in v zaključnem večeru obljubljajo predstavo plesnega 
teatra iz Ljubljane. S.V.

Likovna kolonija
Šentjanž - 11 članov Društva likovnikov Kliničnega centra Ljublja- 

naje na povabilo krajevne skupnosti tri dni uživalo gostoljubje domačinov 
in lepoto krajine. Bivali so na turistični kmetiji Repovž. V zahvalo je 
kraj dobil 13 prelepih slikarskih del, ki so na ogled v Kulturnem domu. 
Slike so naprodaj, izkupiček bo porabljen za organizacijo še kakšne 
kolonije. B.D.

TeaterFraj z 
Igro na vrhu

Brežice - Po dveh lastnih avtor
skih projektih Ich liebe mich, ich lie- 
be njih - Lola in Rata Mahata ex- 
press cabaret so se člani KD Teater
Fraj Brežice lotili nove, resne in prave 
predstave in sicer dela Igra na vrhu 
avtoija Milana Dekleve (na foto
grafiji). Dekleva je delo napisal leta 
1993 na pobudo igralca Slavka Cer
jaka, ki ga je okužil s fantastično 
zamislijo,'da bi v Ljubljani ustanovil 
kabarejsko gledališče. Ideja in želja 
se mu nista izšli, ker so se takrat že 
kazali vzdihljaji in zagatne situacije 
v mladi državi, je povedal Dekleva, 
ki se je na povabilo KD udeležil no

vinarske konference. Premiera Igre 
na vrhu je bila v okviru brežiškega 
tretjega Kulta, hkrati je bila krstna in 
dobro zaigrana v režiji Bojana Le
vaka Gusa. NJ.S.

28. junij
Krško - Društvo ljubiteljev 

fotografije Krško prireja odprtje 
razstave fotografij in projekcijo 
diapozitivov iz delavnice Gozd in 
ekologija, ob 19.uri, Tri lučke na 
Sremiču

29. junij
Krško - Društvo ljubiteljev 

fotografije Krško prireja Mehiški 
večer s projekcijo diapozitivov, 
gosti iz Mehike in razstavo 
tipičnih izdelkov, ob 19.30, gos
tilna Margareta

30. junij
Dobova - koncert MePZ 

Triglav iz Splita, nastop folklorne 
skupine Triglav iz Splita in slo
venskega društva iz Berlina, ob
19. uri

Podsreda - celovečerni kon
cert ljubljanskih madrigalistov, ob
20. uri, atrij gradu

3. - 7. julija
Krško - likovne ustvaijalnice 

območnega kulturnega sklada, od
9. do 12.ure v Galeriji Krško

10. -14. julija
Krško - likovne ustvaijalnice 

območnega kulturnega sklada, od 
16. do 19.ure v Galeriji Krško.

Uf!
“ Jebem ti šofersko kulturo!” Sem 

bila priča zariplemu besu občana sredi 
mesta. Korak dalje obupanemu obra
zu dragega, plazečega telesa iz plo
čevine, nad prometno ureditvijo. V 
Brežicah. Z nič milejšim komentar
jem. Še kak skokljaj dalje pripombi 
dveh hrvaških državljanov: “Gledaj i 
to su zatvorili. Pa, sve su skoro zatvo- 
rili!”

Lice in naličje našega mesta. Nič 
posebnega, nismo edini. Lahko se le 
potihem tolažim, da moja Vrtnica sre
di mesta ne bo kar tako ovenela pod 
izpušnimi plini večkrat nikamor pre
maknjene kolone in Splavar ne bo 
nasedel. Pa si “jamrež” nesramni, ker 
ti ni vseeno in si želiš bog ve kaj, si 
prislužiš nenaklonjene govorice teles 
in pogledov. O teh govoricah smo v 
času, ko je bila Slovenija popek sveta, 
obdana z zavistjo, slišali toliko kot še 
nikoli. Šarm, trepljaji, globoki pogle
di, smehljaji in vse, kar je še takšnega, 
da odledeniš, kar je zaledenelo. Popek 
je z vsemi Cvetali vzcvetel, bil ob
čudovan, spoznan po svetu in bo mor
da imel od tega enkrat tudi še kakšno 
korist. Bo morda imelo slovensko ljud
stvo kak “bonus” in končno vse lačno, 
premraženo in poteptano človeštvo v 
Bushevi Ameriki in Putinovi Rusiji, na 
severa in jugu te zemlje, ki se ji pravi 
Zvezda. Zgodovina živi in bo pokazala- 

Referendumska oploditvena zvez
da je padla, ker dražba ni pripravljena 
na vse vrste sprememb, kijih prinašata 
razvoj in demokracija Je državljanom 
večinska neudeležba, kar v celoti ra
zumem kot negiranje vsega skupaj, 
botrovala mati modrosti, previdnosti 
ali zgolj tradicionalnosti. Vedoč, da 
morajo imeti liberalna vrednote, ki si 
utirajo pot, tudi meje in ne smejo pre
seči naravnih, moralnih in etičnih 
norm. Kot da so slovenski moški zve
čine duševni pohabljenci, smo jih pred-
tavljali pred referendumom. Vsem 
losedanjim in kasnejšim rodovom 
četov in moških v podporo. Za svojo 
iušo pa sem si privoščila dolgo žel
jno knjigo Vse, kar mi je podaril oče. 
vtorice Joan Aho Ryan, ko nekje 
joboko v sebi neprestano slišn11 
Jragojevičevo pesem Oprosti mi, pap6 
sad razumim tebe, jer san živo1 
uša,..)

In če bi- spregovorile poslikave na 
idovih Viteške dvorane Posavskega 
nuzeja, bi hitele pripovedovati o sijaj
em koncertu Okteta Jurij Dalmahb 
z Sevnice, bi se rokovale z učenci ih 
irofesoiji Glasbene šole Brežice, bi P0' 
repljale vsako pevko in vsakega pev' 
a pevskih zborov KUD-a Brežice ih 
wsebej vsakega tamburaša. Vse 2® 
iriznanje, ker plemenitijo naša Z1 
ljenja. Za uteho in upe, ko drago jutr° 
e trosi v dan odmev večernih pesmi - • ■

Se po desetih letih sploh zaveda 
no, da imamo zares svojo državo.' P® 
■si prelomni časi slovenstva niso bi 
likoli preprosti in lahki? -

O, domovina, ti si kakor roža- 
koraj približno dvomilijonskirni cv® 
avi. Ki so vsak svet zase. S tegobam?’ 
ačunicami, škarti, napredki, padclj 
ritikami. veselji, tisočimi drobnih; 
spimi stvarmi, ki jih običajno ne vi 
no. Bi morala domovina pasti, da

Natja Jenko Sun
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Pa je šel tovariš Tito....prišla pa Korado in Brendi
Z novo kaseto in CD ploščo sta KORADO in BRENDI zaokrožila 15 let skupnega dela. Plošča se je prodala že v 14.000 
izvodih, s tem pa sta znova dokazala, da sta po številu prodanih plošč v Sloveniji absolutna prvaka. Sicer pa je Brendi svoja 
dela do sedaj prodal že krepko preko milijona izvodov.

Plošča je na tržišču pol leta, vid
va pa jo še vedno zelo dobro prodaja
ta!?

Res je plošča na tržišču že nekaj

časa, da sva skoraj kot enojajčna 
dvojčka. To pa ni kar tako, ne!? Jaz 
sem beljak, Brendi pa je rumenjak. 

Zelo zanimiva kombinacija. Sicer

poglobiš....ha, ha, ha!
Salo na stran, čeprav pri vaju 

očitno ne gre brez tega, pa me vseeno 
zanima, katera po vrsti je zdaj ta va-

časa, vendar, se očitno poslušalci še 
vedno odločajo za naju. Ne vem, 
zakaj, morda sva jim pa všeč?! 
(smeh)

Morda bo pa že res tako. Sicer pa 
vaju poznam že približno 15 let, ko 
sta posnela takrat veliko uspešnico, 
pravzaprav je pesem napisal Brendi, 
zapel pa Korado. To je bila tista 
“Bodi srečna Irena”!

Korado: To pa je bila res velika 
uspešnica. Velik hit in kmalu za tem 
sem posnel še duet z Meri Avsenak 
“Gospa moj poklon”.

Brendi: Korada poznam še iz 
časa, ko je prepeval v baru. Moram 
priznati, da meje s svojim čudovitim 
glasom in načinom petja takrat očaral.

Nekaj pa mi vendarle ni jasno! 
Od kod ti toliko idej za vse številne 
uspešnice, ki si jih v vseh teh letih 
uspel napisati, Brendi?

Veš, nekdo o glasbi razmišlja 5 
minut na dan, nekdo 2 uri, nekdo pa 
24 urna dan. Jaz pa o glasbi še ponoči 
sanjam.

Torej ponoči, podnevi in še nekje 
vmes!?

Tudi to se mi včasih zgodi, da se 
zbudim navsezgodaj in že žvrgolim 
melodijo. V takih situacijah takoj 
zdrvim za klaviaturo in zadevo pos
namem, daje ne bi slučajno pozabil.

Pa se ti je morda kdaj zgodilo, da 
si neko melodijo sanjal in se potem 
Zjutraj zbudil s to melodijo?

O, ja! Tudi to se mi je že zgodilo! 
Celo sredi noči sem se prebudil, ves 
živčen in v strahu, da bom vse sku- 
Pnj pozabil.

In si se potem zjutraj teh pesmi 
sPomnil ali so šle v pozabo?

Nekaterih sem se spomnil, neka
terih ne. In če veijameš ali ne, za neka
tere mi je še zdaj žal, da se jih več ne 
teorem spomniti. Tudi dolgove si ne 
Opisujem, pa jih pozabim! (spet
smeh!)

Korado, kakšna pa je tvoja vloga 
v ,e,n vajinem sodelovanju?

Jaz sem delavec!
Samo delavec? Kaj pa, recimo, 

Jsedila, prej si mi omenil, da vse, 
ar Poješ, poješ o svojih resničnih

godbah?
. . 2 besedili se sploh ne obremen- 
JuJem! Midva se poznava že toliko

pa sta živo nasprotje tudi po izgledu. 
Brendi je ves majhen in drobcen, ti 
pa si...kako naj temu rečem....?!

Bom ti kar jaz pomagal. Ko sem 
spoznal Korada, moram priznati, ga 
je bilo še kar malo več, čeprav gaje 
še zdaj zelo veliko skupaj. In če čisto 
po pravici povem, sem bil na začetku 
najinega skupnega prepevanja malce 
skeptičen o tem, kako bodo Korada 
sprejela dekleta, ali ga bodo sploh 
hotela gledati? No, in doživel sem 
pravi šok. Mene sploh več niso gle
dale, nisem bil zanimiv jaz, ampak 
Korado. Verjeli ali ne, dobival je 
šopke rož, povabila takšna in dru
gačna. Moje predstave o tem svetu 
so se torej v trenutku razblinile v prah. 
Korado ima ogromno oboževalk, no 
ja, tudi jaz, ampqk Korado je prava 
faca in prav narobe bi bilo, če bi 
shujšal... ha,ha ha........

Ampak še vedno ne verjamem, 
Korado, da si samo delavec v tem 
duetu!

Bom kar jaz odgovoril na to 
vprašanje, namreč Korado je bolj 
intelektualec, pa je bolj počasen pri 
podajanju odgovorov, preveč razmiš
lja! On da, recimo, idejo. Kar za nekaj 
pesmi je dal idejo, na primer “Žena 
meje zapustila”...

Ravno to sem hotela izvedeti! Je 
potem to morda ena od resničnih 
zgodb v tvojem življenju? Saj si prej 
omenil, da vse, kar poješ, je popolna 
resnica?

To so vse resnične pesmi. Vsak
do se lahko najde v njih. Samo malo 
se je treba poglobiti in prisluhniti in 
si že tam...

Torej samo malo se “poglobiš“ v 
zadevo in si že tam, pa te žena za
pusti?

Če imaš srečo, odvisno, kam se

jina plošča?
Če sem čisto iskren, ne vem, ali 

je četrta ali peta. Toliko jih namreč 
izide vzporedno, od serije “Naj, naj, 
naj” pa potem moje, pa še vsi drugi 
izvajalci.

Kdo pa je v tem trenutku tvoj adut, 
glede na to, da si poleg glasbenika 
in pevca še lastnik založbe MANDA
RINA?

Skupina PETOVIO s Ptuja. Pev
ka je odlična, očarala me je in zdaj 
vse stavim na njih.

Super! Veš, v tem trenutku pa se 
mi je utrnila misel oziroma vpraša
nje, če vama je kdaj v življenju nerod
no? Imata kdaj tremo? Brendi, zate 
vem, da je nimaš, kaj pa ti, Korado?

Brendi: Jaz jo imam!
(Korado pa je intelektualec in 

razmišlja o svojem odgovora, zato o 
tem kasneje...)

Brendi ima tremo?! Nemogoče!
Ja, imam jo.
Ne verjamem!
Pa je res! Pred vsakim nastopom 

me stiska v želodcu! Verjela ali ne! 
Ampak ne zaradi sebe. Bolj me je 
strah zaradi dragih, da ne bi kdo drag 
v naši ekipi kaj “zamočil”. Tukaj mis
lim na tehniko, na ljudi, ki skrbijo za 
ozvočenje, za sound - zvok, ali pa 
mi tehnik morda ne zna mikrofona 
pripraviti tako, kot bi mi bilo všeč 
itd.. .Te zadeve me izredno spravijo 
ob živce, sicer pa me tako in tako v 
bendu kličejo “mali Hitler”.

A res?
Korado: Brendi, pa saj, če bi bil 

velik, bi te klicali veliki ....
Pa si res ti takšna avtoritativna 

oseba?
Ne, sploh ne, samo te Barabe me 

tako kličejo! Ko pa gre za odnos do 
publike, takrat pa sem strupen. In ko 
sem sestavil zdajšnjo ekipo “Barab”, 
ki naju spremljajo, sem bil prve tri 
mesece neznosen. Vendar pa so na 
koncu lahko vsi ugotovili, da ko se 
vzpostavi red, kot je treba, potem je 
vse super in lepo. Le delati je treba. 
Zdaj so fantje zadovoljni.

Kaj pa Korado ? Imaš ti kdaj 
tremo?

Korado: Nimam ravno treme, 
imam pa velikokrat slab občutek, če 
nastopava takole na matrico, play-

back pravilno, pa če je še kakšen novi 
tehnik, potem mi je grozno pri srcu. 
Takrat ne vem, kaj početi, in me začne 
zvijati v želodcu.

Brendi: Zanimivo je to, da ljudje 
velikokrat prihajajo k nama in naju 
sprašujejo, če pojeva v živo ali na 
playback. Če bi ljudje samo vedeli, 
kako zoprno je peti na playback, to 
je najhuje, ampak včasih enostavno 
ne gre drugače! Playback se pravza
prav v zadnjem času uporablja le še 
na televiziji, ko se glasba vrti in le 
usta odpirajo, ker gre le za vizualni 
efekt, torej za neko TV oddajo. Ven
dar pa, če bi tisti trenutek nekdo stal 
ob naju, midva se dereva, kot da bi 
zadnjič pela,..ha, ha, ha! Pa tudi ka
dar je kakšna manjša zadeva, takrat 
tudi pojeva na posnetek, ali pa kadar 
gre za finančni problem, namreč, za 
15 minut nastopa res ne moremo akti
virati ekipo 10 ljudi, postaviti vso 
opremo in potem adijo. Takrat upo
rabljava playback, torej le glasbeno 
osnovo, midva pa pojeva v živo.

To je malo boljše kot tisti full play- 
back, saj tako lahko prenehava peti 
in kakšno tudi rečeva. Sicer pa po pra
vici povedano, najraje pojeva v živo, 
tudi z živo glasbo, z bendom. Takrat 
je občutek božanski.

Se strinjam z vama!
Naj še enkrat povem vsem, ki to 

berejo, da vsi glasbeniki raje pojejo 
in igrajo v živo, da se playbacka po
služujejo le takrat, ko resnično ne gre 
drugače! Morda je najbolje poslušal
cem že na začetku povedati, da je 
glasba posneta, vendar petje pa bo v 
živo.

In če zdaj vsi skupaj naredimo 
zaključek vsega, kar smo povedali, 
kaj bi vidva rekla za konec?

Moram povedati, da že priprav
ljava novo ploščo, daje nekaj stvari 
že posnetih, čeprav je zdaj še prezgo
daj govoriti o novi plošči, saj je tale 
"Pa je šel tovariš Tito” komaj dobrih 
6 mesecev na tržišču.

Torej pridno delata. Kakšna pa bo 
ta nova plošča?

Podobna kot vse ostale do sedaj. 
Nekih novosti prav gotovo ne bova 
uvedla.

Naj vama bo pot posejana z roži
cami in seveda z resničnimi zgod
bami.

Prav, se bova tega držala!
Pa srečno Korado in Brendi!

Majda Arh-Sevšek

slovenska narodna glasba

Pesmi z vurberškega gradu
Se en festival narodno zabavne 

§ asbe je za nami. Festival, ki je 
0 svojem jubileju slavil skupaj 
^ nastopajočimi. 10. obletnica 
estivala je dokaz, da so si orga- 

^'zatorji zastavili trden cilj na 
cetku in z marsikaterim težkim 

0rakom dokazali, da festival lah- 
0 zaživi in preživi, da s svojim 
tebientom privabi preštevilno

obči;nstvo, ki ceni domačo glasboi v . w
lerv,eV^ne nast0Paj°če, ki so v teh 
, nastopili na festivalu. 
. et°šnji je gostil 16 ansamblov: 

arjana Drofenika, Krjavelj, 
[y°rsk|. cvet, Modrijani, Pogum, 
l^0ri’ Štajerski objem, Atomček, 

an in noč, Korenine, Mi trije in 
p,iki kvartet. Mlade frajle, Mladi 

enjci, Vasovalci, Francija Ve- 
Pe^ 'n ''/’"red m prinesel 32 novih 
j. ki opevajo ljubezen, ru- 
V -N’ otožno otroštvo in tudi 
Pod ^ Melodije so izzvenele 
ko k.Ut*n‘m očesom strokovne 
bi] IS'je ‘n občinstva. Mnenja so 
s0 a tUd‘ *etos deljena, pa vendar 

Se na koncu kar nekako poeno

tila. Na samem festivalu so pode
lili kar lepo število nagrad, ki so 
jih nekateri ansambli dodali zbir
ki svojih uspehov. Plaketi za de
setkratno udeležbo na festivalu 
sta prejela ansambla Dan in noč 
in Vigred. Prvič so na letošnjem 
festivalu podelili tudi plaketo 
Jožeta Šifrerja, na pobudo Franci
ja Smrekarja, za najboljšo več
glasno vokalno izvedbo. Prejel jo 
je ansambel Modrijani. Najbolj
ša pesem festivala, po mnenju 15 
glasbenih urednikov radijskih 
postaj Slovenije, je pesem Očka 
odhaja, ki sta jo napisala Lado 
Šurla in Fanika Požek. Izvedli pa 
so jo Mladi Dolenjci, ki so za 
omenjeno pesem prejeli še srebr
nega zmaja, drugo nagrado občin
stva. Občinstvo je tretje mesto, 
bronastega zmaja, dodelilo an
samblu Modrijani, za pesem 
Daleč je dan. Polka za Vurberk pa 
je zmagovalna polka letošnjega 
vurberškega festivala po mnenju 
občinstva. Kako tudi ne, saj je 
bilo med obiskovalci največ prav

domačinov. Zlatega zmaja so pre
jeli člani ansambla Dori. Mnogi 
so bili mnenja, da festival vsako 
leto premore veliko dobrih in kva
litetnih besedil in mnogi so pre
pričani, da je za festival, ki goji 
izvedbo z diatonično harmoniko 
in večglasnim petjem, najboljše

Dan in noč

besedilo izpod peresa Fanike 
Požek. To je potrdila tudi letošnja 
komisija festivala za besedila. 
Fanika Požek je prejela kar dve 
nagradi za besedilo. 3. nagrado za 
pesem Naj nihče ne sprašuje, ki 
jo je izvedel ansambel Vigred in 
prvo nagrado za besedilo pesmi 
Očka odhaja v izvedbi ansambla 
Mladi Dolenjci. Ivan Sivec pa je

kot besedilopisec pristal vmes, 
torej pri drugi nagradi, s svojim 
Desetim bratom, ki ga je izved
beno zaupal ansamblu Mi trije in 
Stiski kvartet. Vsaka nagrada je 
uspeh, vendar pa mnogi stavijo' 
največ na nagrado strokovne ko
misije. Letos ji je na Vurberku 
predsedoval Slavko Avsenik ml. 
Komisija je ocenjevala celoten 
nastop ansamblov in se odločila 
za tri najboljše izvedbe. Tretjo 
nagrado je namenila ansamblu 
Pogum, drugo ansamblu Modri
jani in prvo nagrado, že tretje leto 
zapored, Mladim Dolenjcem. 
Skladbe, otožni valčki in vesele 
polke, nas bodo pospremile v po
letne dni in nikoli pozabljene ne 
bodo ostale, temveč z ljubeznijo 
bodo zaživele, saj sta na festival
ski dan izšli kaseti in zgoščenki. 
Ena s šestnajstimi novimi festi
valskimi posnetki in druga s 
skladbami prejšnjih festivalov. Ko 
pesem izzveni, srce ne miruje. 
Prav tako je z organizatorji, ki že 
načrtujejo prihodnji festival. S.P.

RADIO REŽICI
i#,7 lat HM* -

Lestvici lahko poslušate vsak četrtek v večerni oddaji “Glasbeni lonec”

SLOVENSKA LESTVICA

1. ČEPRAV BOM ZOPET SAMA - IRENA VRČKOVNIK
2. ŽIVLJENJE LEPŠE JE - SOUND ATTACK
3. NE TEPTAJ MI SRCA - ANDREJ ŠIFRER
4. OKLEP - BIG FOOT MAMA
5. ŽIVLJENJE JE - ANDRAŽ HRIBAR
6. NE, NI RES - NUŠA DERENDA
7. DRUGAČNE BARVE - DADI DAZ
8. MA NE OKOL GOVORT - TV DOBER DAN
9. DELO MI NE LEŽI - BENČ
10. DA SI NEBI KEJ NAREDU - SUNNY ORCHESTRA

TUJA LESTVICA

1. JADED - AEROSMITH
2. OUT OF REACH - GABRIELLE
3. EVERYBODY - TANEL PADAR & DAVE BENTON
4. NEVER EVER LET YOU GO - ROLLO & KING
5. JE N’AI QUE MON AME - NATASHA ST-PIER
6. REAL SUGAR - ROXETTE
7. CRAZY TOWN - BUTTERFLY
8. COWBOYS & KISSES - ANASTACIA
9. LET LOVE BE YOUR ENERGY - ROBBY WILLIAMS
10. DAYLIGHT IN YOUR EYES - NO ANGEL

LESTVICA DOMAČIH 5.
Lestvico lahko poslušate vsak torek v večerni oddaji Z LOJTRCO 
POD OKENCE.

1. KOKODE POLKA - ans. Vita
2. DOLENJSKI DIMNIKAR - ans. Gregorja Oblaka
3. VESELI POŠTARJI - Mladi prijatelji^
4. NI VSE BOGASTVO - Štirje kovači
5. FANTIČ MOJ - ans. Matjaža Kokalja

j~ KUPON ZA GLASOVANJE

Glasujem za slovensko pop skladbo:_________________________  .

Glasujem za tujo skladbo:__________________________________  .

Glasujem za narodno zabavno skladbo:______________________  ,

Moj naslov:________________________________________________ I

Kupone pošljite na naslov:
I Radio Brežice, Trg izgnancev 12, 8250 Brežice I
I____________________________________________________ ____________ I

Festival ŠROT na krškem
bazenu

Krško - V organizaciji Kluba posavskih študentov je na ba
zenu v Krškem potekal festival Šrot, večer glasbe, plesa in zabave. 
Kljub ne ravno prijaznemu vremenu seje na koncertnem prizorišču 
zbralo nekaj sto navdušencev in ljubiteljev žive glasbe, ki so lahko 
videli nastope Tumeaugustov, skupin Skartizani, Holder in Shyam, 
letošnjih dobitnikov Zlatega petelina, ter skupin Let 3 in Orlek. 
D.K.

Skupina Shyam med nastopom v Krškem
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nogomet

Krško : Zagreb - remi
Krško - Na stadionu Matije 

Gubca v Krškem je bila odigrana 
nadvse zanimiva prijateljska no
gometna tekma med domačim 
NK Krško in hrvaškim prvo
ligašem NK Zagreb.

Nogometaši Zagreba so se na 
tekmo v pokalu Intertoto, ki jo bo
do odigrali z makedonskim Prile
pom, pripravljali v Termah Čatež 
in na stadionu v Brežicah, pri
pravljalne tekme pa so odigrali z 
večimi slovenskimi klubi.

NK Zagreb je bil v letošnjem 
prvenstvu prve hrvaške nogomet
ne lige uvrščen na visoko 6. mes
to, vendar pa so se mu nogome
taši Krškega vso tekmo odlično

upirali. Pohvale za dosežen ne
odločen izid 0:0 gredo v prvi vrsti 
vratarju Korenu, kije bil za svoje 
obrambe od približno 200 gledal
cev večkrat nagrajen z aplavzom.

Omeniti pa je potrebno tudi 
priložnost krških nogometašev v 
zadnjih minutah tekme, ko je s 
prostega strela, s kakih 35m, strel
jal Smiljan Rabič in za nekaj 
centimetrov zgrešil levi zgornji 
kot zagrebškega vratarja.

Rezultat je v hrvaških medijih 
zelo odmeval, zapisanih pa je ve
liko pohval na račun krških nogo
metašev, ki so na papirju vsaj z 
dvakrat močnejšim nasprotni
kom, iztržili velikih 0:0. D.K.

Hitropotezni šahovski turnir
Krško - ŠK “Triglav” Krško je v gostišču Apolon tudi letos pri

pravil tradicionalni hitropotezni šahovski turnir v počastitev praznika 
Krajevne skupnosti Krško, na katerem se je pomerilo 52 šahistk in 
šahistov iz Slovenije in s Hrvaške. V konkurenci mednarodnih 
mojstrov in mojstrskih kandidatov je zmagal Robert Rudman, ŠK 
Novo mesto, drugi je bil Marjan Kastelic, ŠK Novo mesto, tretji pa 
Toni Kos, ŠK “Triglav” Krško.

Zvonimir Meštrovič (levo) in Robert Rudman (spredaj desno) sta se 
pomerila na turnirju ob občinskem prazniku, na turnirju krajevnega 
praznika Meštroviča ni bilo, Rudman pa je zmagal.

Zlato medaljo za najboljšo mlado šahistko je prejela Mirela Ahma- 
tovič, ŠK “Triglav” Krško, srebrna medalja je pripadla Borisu 
Mitroviču, ŠK “Milan Majcen” Sevnica, bronasta medalja pa 
Primožu Kranjecu, ŠK “Triglav” Krško. D.K.

Prvenstvo Sevnice 
v pospešenem šahu

Sevnica - ŠK “Milan Majcen” Sevnica je v mesecu juniju priredil 
odprto prvenstvo Sevnice v pospešenem šahu. Prvenstva seje udeležilo 
14 šahistov, ki so igrali po švicarskem sistemu in pravilih FIDE na 7 
krogov. Zmagal je^ Zvonko Mesojedec s 6,5 točke, drugo mesto je 
zasedel Miroslav Šibilja s 5 točkami, tretje pa Milan Mitrovič s 4,5 
točke.

V skupnem seštevku dosedanjih šestih turnirjev vodi Predrag 
Lazič s 50 točkami, drugi je Janez Blas, ki ima 38 točk, tretji pa 
Franc Derstvenšek s 36 točkami. D.K.

10. srečanje šahistov 
ŠK “Milan Majcen” Sevnica

Sevnica - ŠK “Milan Majcen” Sevnica je organiziral že 10. srečanje 
svojih mladih in starejših šahistov. Že desetič zapored so zmagali 
mlajši šahisti in sicer z rezultatom 56,5 : 43,5. Najboljša med mladimi 
je bila šahistka Mojca Grilc z vsemi, 10 osvojenimi točkami, najboljši 
med starejšimi pa je bil Predrag Lazič s 6 osvojenimi točkami. 
Najboljši šahist turnirja v skupnem seštevku je bil Andrej Grilc, kije 
v dvobojih zbral 16,5 točke. D.K.

balinanje

Balinarski turnir
Krško - Na balinišču v hotelu Sremič seje na balinarskem turnir

ju posameznikov zbralo 12 tekmovalcev, pomerili pa so se v klasičnem 
sistemu na dve zmagi. Kljub neprijaznemu in deževnemu vremenu 
so bile tekme zanimive in na trenutke tudi razburljive. Prvo mesto je 
osvojil Matjaž Černoga, drugo Anže Zule, tretje Dušan Pangerčič, 
četrto pa Ivan Vanič, ki je prejel tudi nagrado za najstarejšega 
udeleženca turnirja. D.K.

atletika

Kozmusova ponovno izboljšala 
rekord

Novo mesto - Brežičanka Simona Kozmus je na mednarodnem 
atletskem mitingu v Novem mestu ponovno izboljšala svoj državni 
rekord v metu kladiva. Orodje je za zmago zalučala 56,67 metra, s 
tem pa je za tri centimetre izboljšala prejšnjo rekordno znamko, ki jo 
je dosegla 9. junija na finalu atletskega pokala v Celju.

Kozmusova je dejala, da je z rezultatom zadovoljna, vendar ima 
še precej rezerve. Rada bi nastopila na univerziadi in sredozemskih 
igrah, vendar so norme zelo visoke, je še povedala Kozmusova, ki je 
rekord izboljšala v drugi seriji. Njen brat Primož je bil drugi (65,81), 
z deset metrov slabšim rezultatom od svojega državnega rekorda. V 
skoku s palico je zmagal Jure Rovan z rezultatom 5 metrov in 10 
centimetrov.

mali nogomet

Turnir krških veteranov 
v malem nogometu

Leskovec - V športni dvorani Osnovne šole Leskovec so se na 
tradicionalnem turnirju v malem nogometu, ki je posvečen prazniku 
KS Krško, zbrale tri veteranske ekipe, in sicer ekipa Rekreacija 500, 
ki je bila tudi organizator letošnjega turnirja, ekipa Šajspoh - Bloki in 
ekipa Športni Kranjci.

Zmagovalna ekipa Rekreacija 500 v dvorani GD Krško

Letošnjega turnirja se ni udeležila ekipa Dren, ki je sestavljena 
pretežno iz šolnikov in policistov, tako da sije ob praznovanju jubilej
ne, 30. obletnice druženja in delovanja, ekipa Rekreacija 500 priigrala 
najlepše darilo, saj je premagala obe ekipi in osvojila prvo mesto na 
turnirju, drugo mesto je zasedla ekipa Šajspoh - Bloki, tretje pa Športni 
Kranjci. D.K.

Bspesm brežiški ribici
Belgija - Svetovnega ekipnega prvenstva v lovljenju rib s plov

cem se je med 31 sodelujočimi ekipami z vsega sveta, pretežno pa iz 
Evrope, udeležila tudi ekipa Ribiške družine Brežice, kije našo državo 
solidno zastopala, saj je dosegla osmo mesto. Zmagovalci so bili Fran
cozi, drugo mesto so osvojili Madžari, tretje pa Belgijci.

Ekipa Ribiške družine Brežice skupaj z županom

Kot je povedal predsednik Ribiške družine Brežice Marjan Zor
ko, je bila njihova ekipa edina med prvo deseterico, deluje pa popol
noma amatersko, brez sponzorjev. Značilnost tega prvenstva so namreč 
polprofesionalne ali profesionalne ekipe z močnimi sponzorji, ki so 
proizvajalci ribiške opreme ali hrane za ribe.

Prvenstva so se udeležile tudi nekdanje bratske republike. Po 
doseženih rezultatih so se uvrstile na rep, in sicer Makedonija na 26. 
mesto, za njo Jugoslavija, Hrvaška in Bosna. B.D.

napovedi
mali nogomet

30.6. 2001 - Športno društvo Bizeljsko prireja nočni turnir v malem 
nogometu s pričetkom ob 19. uri na igrišču pri OŠ Bizeljsko. Prijavnina 
znaša 10.000 SIT. Za najboljše ekipe so predvidene bogate denarne na
grade. Informacije na telefonskih številkah 041 795 846 in 041 582 009.

1.7. 2001 - ŠD Gorica prireja turnir veteranov v malem nogometu s 
pričetkom ob 8. uri na športnem igrišču na Gorici.

karate

Ekipno državno karate prvenstvo 
v športnih borbah

Idrija - V športni dvorani Šolskega športnega centra v Idriji je 
potekalo ekipno državno prvenstvo v karateju v športnih borbah. Na 
prvenstvu je nastopilo 18 ekip slovenskih karate klubov. Tekmovanje 
je potekalo po novih WKF pravilih. Največ uspeha so imeli v moški 
konkurenci sevniški karateisti Karate kluba Hypo, ki so osvojili kar 
tri naslove ekipnih državnih prvakov in sicer v kategoriji starejših 
dečkov, mladincev in članov. V kategoriji starejših deklic in članic so 
si naslov dvakratnih ekipnih državnih prvakov priborile karateistke 
KK Ki-Ryu iz Nove Gorice. Najboljšim ekipam so bile podeljene 
medalje.

Doseženi rezultati v športnih borbah ekipno - starejši dečki: 1 
KK Hypo Sevnica, 2. KK Kolektor Idrija, 3. KK Ki-Ryu Nova Gori
ca; kadeti: l.Idea-KK Šiška Ljubljana, 2. KK Ki-Ryu Nova Gorica, 
3. KK Hypo Sevnica; mladinci: 1. KK Hypo Sevnica, 2. Idea-KK 
Šiška Ljubljana; člani: 1. KK Hypo Sevnica, 2. KK Ki-Ryu Nova 
Gorica, 3. KK Slovan Ljubljana in KK Kolektor Idrija.

Doseženi rezultati v športnih borbah ekipno - starejše deklice: 
L KK Ki-Ryu Nova Gorica; članice: l.KK Ki-Ryu Nova Gorica, 2. 
Idea-KK Šiška Ljubljana.

Otvoritev novega športnega 
igrišča v Velikem Mraševem

Veliko Mraševo - Na otvoritvi novega športnega igrišča v Velikem 
Mraševem so se zbrali tako rekoč vsi vaščani. Po besedah večine, bi 
lahko ta slavnostni dan primerjali z dnem pred leti, ko je ena največjih 
vasi v občini Krško, svojemu namenu predala nov vodovod.

Sicer pa sta ob otvoritveni slovesnosti več sto navzočih pozdravila 
podpredsednik Sveta KS Podbočje Franc Glinšek in predsednik grad 
benega odbora Franc Grozdina ter dejala, da je novo igrišče, ki je 
opremljeno tudi z žarometi za nočno igranje tekem, pomembna pri
dobitev za vse prebivalce Velikega Mraševega, še posebno pa za mlajšo 
generacijo. Kot sta poudarila, so Mraševci dokazali veliko enotnost, 
medsebojno prijateljstvo in spoštovanje.

Novo igrišče (na fotografiji zgoraj) je na lepi, predvsem pa zani
mivi lokaciji in že prvič seje pokazalo, daje prostor še kako primeren 
tudi za prirejanje veselic ter drugih družabnih in zabavnih srečanj.

V okviru praznovanja krajevnega praznika, ki ga v Podbočju 
praznujejo 26. junija, pa so odprli tudi nov odsek ceste Žabjek - Stari 
Grad, v dolžini okoli 400 metrov. Predsednik Sveta KS Podbočje Ivan 
Urbanč je ob tej priložnosti povedal, da so za uresničitev projekta 
večji del sredstev prispevali krajani sami, del pa sta izgradnji ceste 
namenili tudi krajevna skupnost in Občina Krško. D.K.

Borilna šola Dren v Nerezinah
Nerezine - Tudi letošnje leto smo med prvomajskimi prazniki orga

nizirali seminar borilnih veščin v Nerezinah, katerega seje udeležilo 24 
karateistov in 4 mojstri karateja. Organizirani seminar ni bil namenjen 
samo poučevanju borilne veščine, temveč tudi predstavitvi pravilnega 
odnosa do nje in njene uporabe.

Kvaliteti treninga sta veliko prispevala mojstra karateja Stane Iskra 
in dr. Damir Karpljuk. Skupaj z menoj kot vodjem seminarja smo 
udeležence informirali tudi o teoriji karateja.

Zadnji dan seminarja je kar nekaj udeležencev uspešno opravilo izpit 
za višjo stopnjo. Želeli bi, da bi se s to veščino seznanilo več ljudi, zato 
vabimo k vpisu nove člane.

, Andrej Kerin

motokros

Najboljša uvrstitev za Boštjana
Janžev Vrh, Avstrija - Boštjan Ocvirk, motokrosist Fun športovega 

Bence MX teama je na zadnji dirki državnega prvenstva na Janževem vrhu 
pri Radencih v razredu članov s 85 kubičnimi motorji dosegel doslej nje' 
govo najboljšo uvrstitev na državnih prvenstvih, saj je bil četrti. Zbral je 22 
točk in tudi skupno osvojil 4. mesto ter ličen pokal.

Njegov klubski kolega Niko Hrstič je skupno zbral 13 točk in osvojil 9- 
mesto. Mesto za njim seje z enakim številom točk uvrstil še Nik Rovan-

Oba Fanova podmladkarja pa sta nastopila tudi na četrti dirki Austriu 
Junior Challenge, ki je bila na motokros progi Pulkau. Tomaž Salobir se 
je na dolgi in hitri progi spet dobro znašel, saj je v močni konkurenci 23- 
motokrosistov iz štirih držav kar dvakrat osvojil 5. mesto, skupno pa je bil 
na koncu z 22 točkami šesti. Domen Janc je imel v kvalifikacijah zelo 
dober čas, v prvi vožnji je bil po slabšem štartu na koncu trinajsti, v drugi 
vožnji je padel, izgubil očala in odstopil. Skupno je osvojil 16. mesto.
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27. junij - Dan policije
Brežice - Ta dan si je slovenska policija izbrala za svoj praznik v spomin na aktivnosti v 
procesu osamosvajanja države. Policijska uprava Krško proslavo, na kateri so zaslužnim 
policistom podeljena priznanja, priredi vsako leto v eni od posavskih občin. Tokrat je bila 
slovesnost v viteški dvorani Posavskega muzeja Brežice (na fotografiji).

Udeležili so se je posavski žu
pani, poslanci, državni sekretar 
Miha Molan in generalni direk
tor policije Marko Pogorevc. Iz 
sosednje države so prišli pred
stavniki krapinsko-zagorske po
licijske uprave, s katero krška 
uprava dobro sodeluje.

Nasploh so Krčani po doseže
nih rezultatih dela v vrhu poli
cijskih uprav, jih je pohvalil direk
tor Pogorevc. Ozrl se je tudi na 
ntinulo veliko delo slovenske po
licije, ko je skupaj z ostalimi ob
ranila samostojnost države. Da
nes je pred novimi izzivi evrop
skega reda, na katerega je priprav
ljena, je dodal Pogorevc.

Za svojo prizadevnost pri 
opravljanju nalog so policisti pre
jeli odlikovanja in priznanja. Zlati 
znak zaslug za varnost sta dobila 
Natalija Ostrelič in Stane Pres
tar, srebrni znak Branko Tuco- 
v>č, Branko Dolenšek in Milan

Luzar ter bronasti znak Samo nikov Krško ter Območni obrtni 
Mohorko, Janez Vimpolšek in zbornici Brežice. Brežiški župan 
Anton Bizjak. 25 delavcev po- Vladislav Deržič pa je Policijski 
licijske uprave pa je dobilo pisne upravi Krško predal plaketo ob- 
pohvale. čine Brežice, ki jo je sprejel direk-

V zahvalo za dobro sodelovan- tor Andrej Zbašnik. 
je je policija predala bronasti znak
Združenju šoferjev in avtomeha- Branka Demovšek

Eksploziv pod 
avtomobilom
Krško, 21. - Nekaj minut 

pred 7. uro zjutraj je bil OKC 
PU Krško obveščen, da se pod 
vozilom znamke Toyota v Pa
pirniški ulici nahaja sumljiv 
predmet. Krški policisti in kri
minalisti so na kraju ugotovili, 
daje neznani storilec ponoči pod 
vozilo 49-letnega L.P. iz Krške
ga nastavil eksplozivno telo. Za 
nevarno materijo so poskrbeli 
strokovnjaki iz Oddelka za 
bombno zaščito, Centra za kri
minalistično tehnične preiskave 
generalne policijske uprave. V 
času od zaznave do deaktivira- 
nja eksplozivnega telesa, torej 
med 7. in 10. uro, je bilo ome
jeno gibanje na omenjeni ulici, 
policisti pa so poskrbeli za var
nost ljudi in premoženja. Preis
kava še poteka.

Dan odprtih vrat na PP Brežice
^režice V sklopu praznovanja Dneva slovenske policije je minuli 
Petek vrata na stežaj odprla postaja v Brežicah. Obiskali so jih 
kiko občani kot šolarji in se seznanili z njihovim delom.

Otroški vrvež, predvsem brežiških četrtošolcev, je sicer najbolj 
odmeval pri stojnici z razstavljenim orožjem in opremo. Prav tako v 
Prostorih za pridržanje, kjer so se policisti radi namensko zaklenili 
Vfata zaporov. Veliko radovednežev je imela prometna policija, pri 
Motornih kolesih, “marici’- in vozilu Provida 2000.

Prav tako pa so v sodelovanju z brežiškim svetom za preventivo v 
cestnem prometu priskrbeli tako imenovanega zaletavčka, ki ponazarja 
učinke pri trku oz. zaustavitvi na mestu pri hitrosti 11 km/h, je povedal 
Predsednik komisije za preventino na PU Krško Robert Perc. Pri
pravili so še predstavitev ostalih področij dela policije. S.V.

Tekmovanje PIGD Slovenije
Brege - PIGD Celuloza podjetja Vipap Videm Krško je bilo organizator 

' '■ tekmovanja gasilskih enot papirne industrije Slovenije. V uradnem tek
movalnem delu se je pomerilo 7 moških in 3 ženske ekipe, ki so svoje 
Zrtanje in izkušnje pokazali v vaji z motorno brizgalno v suhi izvedbi in v 
sJafetnem teku brez ovir s prenosom ročnika. Med ženskimi ekipami je 
slavila ekipa Paloma Sladkogorska, med moškimi pa ekipa Karton Količevo 

■ Domača ekipa (na fotografiji) je osvojila 6. mesto. Po končanem tekmo- 
Vanju so se prostovoljni gasilci papirne industrije Slovenije in gostje zbrali 
,lu družabnem srečanju v Prosvetnem domu v Artičah. S.P.

Zaslišanja v primeru Arh - 
Omerzel proti koncu

Krško - Potem ko so v začetku meseca nadaljevanje glavne obrav
nave preložili, ker so osumljenega poskusa umora v streljanju maja 
lani pred picerijo Račko v Krškem Franca Arha pozabili pripeljati iz 
pripora v novomeških zaporih na sodišče, so minulo sredo obravnavo 
nadaljevali z novimi zaslišanji.

Ta naj bi osumljenemu Arhu dala alibi. Gre za njegovega znanca iz 
Ljubljane, s katerim naj bi kritičnega dne lani, ko je bilo streljano na 
Božičnika - popivala. Tega osumljenčevega znanca Knapiča so na 
obravnavo privedli, saj se ni odzval na dve vabili, ki sta ju podpisala 
starša. Prav tako je bila vabljena še ena priča iz Ljubljane iz kroga 
osumljenčevih znancev, ki je ob preložitvi obravnave prišla zastonj, 
tokrat pa se ni odzvala. Pričala je tudi mati osumljenega Arha, ki je 
brez pomisleka pristala na zagovor.

Tokrat je bila obravnava sklicana že šestič. V zadnjih soudeleženi 
Marjan Omerzel ostaja v ozadju razprav. Sodba pa še ni na obzorju, 
predsednik senata sodnik Medved je izrazil željo, da bi obravnavo 
končali prihodnji mesec. V tem času pa jih čaka še zaslišanje omenjene 
priče, ki se ni odzvala ter pridobitev novega izvedenskega mnenja ba
lističnega strokovnjaka. Predhodnega mnenja, ki ga je izdelal strokov
njak za orožje, zaposlen pri Ministrstvu za notranje zadeve, obramba z 
novim Arhovim odvetnikom Radulovičem, ne priznava. S.V.

Najboljša ekipa iz Brežic
Artiče - Uprava za obrambo Krško in Rdeči križ Slovenije Območna 

zveza Brežice sta v Artičah organizirala že 7. regijsko preverjanje usposo
bljenosti enot prve pomoči Civilne zaščite in Rdečega križa. Po oceni strok
ovne komisije, ki sojo sestavljali dr. Zvonimir Skofljanec, dr. Emil Sprajc 
in dr. Damjan Obradovič, so prvo mesto z najvišjim številom zbranih točk 
-486, dosegli člani ekipe Brežice D, drugo mesto je s 481 točkami pripadlo 
ekipi Sevnice, tretje mesto je s 477 točkami zasedla ekipa Krškega D.

Na podelitvi prehodnih pokalov in priznanj vsem udeležencem, sta zbrane 
pozdravila tudi poveljnik Regijskega štaba za Posavje Jože Kos in podžupanja 
Občine Brežice Milena Jesenko. Vsem tekmovalcem sta čestitala za prika
zano strokovno znanje ter se jim zahvalila za hud, ki ga vlagajo v nabiranje 
znanja in izkušenj za potrebe reševanja in nudenja prve pomoči prebivalcem 
v primerih hujših naravnih in drugih nesreč.

Zmagovalna ekipa Brežice II bo, na osnovi rezultatov tekmovanja, pred
stavljala regijo Posavje na 7. državnem preverjanju na Igu. D.K.

Razbili veliko kriminalno 
združbo

Krško, 18. - Kriminalisti PU Krško so v prvi polovici junija, 
v sodelovanju s PU Ljubljana in Novo mesto, izvedli hišne 
preiskave in pridržali 13 oseb, od tega so jih 10 ovadili pre
iskovalnemu sodniku v Krškem. Preiskovalni sodnik je za 7 
oseb, osumljenih vdike tatvine, odredil pripor.

Na PU Krško so skoraj leto dni 
spremljali združbo storilcev kaz
nivih dejanj, katerih jedro je bilo 
na območju brežiške občine. Vod
ja organizirane kriminalne združ
be je po mnenju kriminalistov 23- 
letni G.S. iz Brežic, med osuml
jenimi pa sta med drugimi tudi

T f.

bivši 44-letni kriminalist iz Med
vod in 20-letni policist iz Ljublja
ne, ki je osumljen izdaje uradne 
skrivnosti. Dva sta iz Hrvaške, in 
sicer iz Klanjca in Bregane, sled
nji je sicer slovenski državljan.

Ovadeni so zaradi kraje ali 
tihotapstva osebnih vozil in spe
cialnih gradbenih strojev višjega

cenovnega razreda, prav tako so 
čez mejo tihotapili različno bla
go, predvsem v Stari vasi na Bi
zeljskem, v njihove posle tako 
sodi tudi zaplenjenih 22 ton sira 
ter 12,5 tone surove kave in večjih 
količin cigaret. Prav tako so ne
kateri ovadeni zaradi dajanja pod
kupnine hrvaškim policistom za 
prehod meje z ukradenim blagom 
ali vozili.

Načelnik Urada kriminalistič
ne policije na PU Krško Sašo Jej
čič (na fotografiji) opozarja, daje 
to le del tatvin, ki sojih dokazali, 
veliko je takih, za katere še ne ve
do ali pa nimajo dokazov.

Pri hišnih preiskavah so našli 
več originalnih ključev za avto
mobile visokega cenovnega raz
reda, več umetniških slik, zapis 
iz prisluškovanja pogovorom po
licistov in potrebne naprave, pri 
enem pa so našli še Krčana, za 
katerim je bila razpisana tiralica.

Kot pa je povedal direktor up
rave Andrej Zbašnik, so letos 
zabeležili že 1244 kaznivih de
janj, kar predstavlja devet odstot
no porast, glede na enako lansko
letno obdobje, predvsem iz nas
lova odkritij na državni meji.

Suzana Vahtarič

Sedem let za spolno nasilje
Krško - Okrožno sodišče v Krškem je zaradi spolnega nasilja, 

storjenega na grozovit način, zaradi povzročitve hude telesne 
poškodbe in velike tatvine J.R. (Jožeta Reberšaka) iz Globokega 
pri Brežicah obsodilo na 7 let in 2 meseca zapora.

J.R. je bil že večkrat ovaden zaradi nasilniškega vedenja in suma 
posilstva, a nikoli doslej kaznovan. Splet okoliščin pa gaje tokrat 
pripeljal naravnost v roke policiji. Februarja letos je J.R. vzel v 
avto starejšo ženico, ki je štopala. Že v avtu jo je začel spolno 
nadlegovati in ker ni sodelovala, jo je večkrat udaril. Ženica je 
pobegnila, J.R. pa jo je dohitel, jo vrgel v jarek z vodo in se nad 
njo spolno izživljal. Poleg tega jo je še pretepal in ji grozil, dajo 
bo ubil.

Vso nemočno in pretepeno je pustil v jarku, ji ukradel torbico 
in se odpeljal. Kmalu za tem ga je - zaradi suma, da vozi vinjen - 
ustavila patrulja prometne policije. Pri kontroli so policisti ugo
tovili, da ima osumljenec v avtu žensko torbico in da ima krvava 
oblačila. Policisti so mu torbico zasegli in o dogodku obvestili OKC 
Krško. V tem času pa je onemogla ženska zbrala poslednje moči 
in priplezala na cesto, kjer jo je našel domačin in o tem obvestil 
policijo.

Policisti so takoj povezali niti in srhljiva zgodba se je razpletla 
s priporom J.R., nato pa še z obsodbo - sedem let in dva meseca 
zapora za tri kazniva dejanja: spolno nasilje, storjeno na grozovit 
način, povzročitev hude telesne poškodbe in veliko tatvino. Ka
znivo dejanje je obsojeni storil v stanju bistveno zmanjšane 
prištevnosti. N.C.C.

SlSIlliI!—BB—
pravni nasveti igifs-

Piše: univ. dipl. prav. Marta Jelačin
di prej zelo malo primerov, da so 
se sodišča držala tega roka, ker 
za prekršitev ni sankcije.

Postopek s pritožbo
Redna pravna sredstva

kaj morajo paziti 
^•"anke v pravdnem 
^stopku
^adaljevanje iz 
Prejšnje številke

izdelava sodbe
ie za P'sr>o izdelavo sodbe 
tia^°^alDan od prejšnjih osem dni 

ttdeset dni. Sicer pa je bilo tu-

Bistvena sprememba je, da v 
pritožbenem postopku ni več mo
goče uveljavljati nova dejstva in 
nove dokaze, če pritožnik ne do
kaže, da teh brez svoje krivde ni 
že prej navedel. Zelo pomembna 
pa je sprememba, da tudi na bis
tvene kršitve določb pravdnega 
postopka pritožbeno sodišče ne 
pazi več po uradni dolžnosti, tem
več le na podlagi izredne pritožbe 
strank. Po uradni dolžnosti mora 
paziti le, če je izdana nezakonita 
Zamudna sodba ali če je odločeno 
o pravnomočno razsojeni stvari.

Še vedno pa po uradni dolžnosti 
pazi na pravilno uporabo mate
rialnega prava.

Posebni postopki
Postopek v zakonskih sporih 

ter sporih iz razmerij med starši 
in otroci

Gre za povsem nov postopek, 
kije nadomestil prejšnjega iz Za
kona o zakonski zvezi in družin
skih razmerij. Postopek prinaša 
pomembne novosti predvsem za 
boljše varstvo otrokovih interes
ov in glede bolj učinkovitega pos
topanja. V skladu z interesi otrok 
mora sodišče storiti vse v smislu 
varstva otrok, ki niso sposobni 
skrbeti za sebe. Pri tem ni veza
no na postavljene zahtevke oz. 
lahko odloči tudi brez zahtevka, 
lahko ugotavlja dejstva, ki jih

stranke niso navajale, ter zbere 
druge podatke, potrebne za odlo
čitev. Otrok, ki je dopolnil 15 let 
in je sposoben razumeti pomen in 
pravne posledice svojih dejanj, je 
lahko stranka v postopku in samo
stojno opravlja posamezna pro
cesna dejanja, mlajšega pa zasto
pa zakoniti zastopnik. Zaradi var
stva koristi otrok lahko sodišče 
odloči, da se staršem ne dovoli 
vpogled v zapisnik z otrokovim 
mnenjem. Otroku, ki je že dopol
nil 15 let in je izrazil svoje mne
nje, sodišče vroči odločbo, proti 
kateri ima pravico vložiti pritož
bo.

V zakonskih sporih in razmer
jih med starši in otroki lahko senat 
na predlog stranke ali po uradni 
dolžnosti izda začasne odredbe 
tako o varstvu in preživljanju, ka
kor tudi o prepovedi osebnih sti

kov. Enako o preživljanju zakon
ca in o izselitvi drugega zakonca 
iz skupnega stanovanja, če je po
trebno, da se prepreči nasilje. V 
teh postopkih je omejeno prosto 
razpolaganje strank z zahtevki. 
Nova dejstva se lahko navajajo in 
dokazi predlagajo le do konca 
glavne obravnave. Pri zakonskih 
sporih sta še vedno določeni dve 
vrsti postopka; s tožbo on na pred
log za sporazumno razvezo. Or
gan, pristojen za socialne zadeve, 
mora praviloma opraviti svetoval
ni razgovor in o uspehu obvestiti 
sodišče. V teh sporih je olajšan 
postopek umika tožbe oz. predlo
ga, ker se zagovarja interes ohran
janja zakonske zveze, če je mo
goče. Pri sporazumni razvezi so 
omejeni pritožbeni razlogi, mož
no pa je odločbo izpodbijati, ker 
je stranka pristala na vložitev spo

razumnega predloga v zmoti, pod 
vplivom sile ali zvijače ter če niso 
bili izpolnjeni zakonski pogoji za 
sporazumno razvezo. V zakons
kih sporih ni dovoljena revizija, 
pravnomočna odločba o razvezi 
se ne more spremeniti ali razve
ljaviti. V zakonskih sporih se od
loča tudi o varstvu, vzgoji in pre
življanju samih otrok, če je po
trebno celo brez zahtevka oz. ne
odvisno od zahtevka strank.
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OVEN
Mogoče bi se morali uščipniti in se prepričati, če slučajno ne sanjate. 

Vaša vizija se bo izkazala v podpori partneijev in tistih, ki vodijo javno 
življenje. Ljudje na vrhu so opazili vašo sposobnost zaznavanja novih ' 
trendov.

BIK
Napolnjeni boste z radostjo in navdušenjem, salvam naproti prihajajo 

časti in priznanja v zvezi z vašim delom. Kljub temu pa se počutite omejeni 
s partnerskimi projekti, ki vas silijo, da potite krvavi pot. Poskusite si 
priboriti nekaj prostega časa za svoja lastna raziskovanja.

DVOJČKA
Mogoče boste morali posvetiti nekaj svojega časa urejanju papirjev, 

preden se bodo pogajanja lahko nadaljevala To je idealen čas za ukvarjanje 
z napredovanjem, objavljanjem ali svetovanjem. Pri projektih v zvezi s 
komunikacijo boste poželi spoštovanje, ki si ga zaslužite.

RAK
Kljub temu, da ste ponosni na svojo sposobnost zbiranja denarja, pobi

ranja dolgov ali služenja denaija s provizijami, pa se morate paziti, da se 
ne bi investirali preveč. Ne delajte si odvečnih skrbi, ampak raje ukrepajte 
in zavarujte svojo trenutno denarno situacijo.

LEV
Še vedno nadzirate situacijo, ki vas lahko pripelje do ciljev, ki jih imate 

v mislih. Če vas skrbi ohranjanje želenega življenjskega stila ali iskanje 
idealnega kraja kjer bi lahko v miru uživali mirne trenutke, bi bilo dobro, 
da naredite skrbno raziskavo.

DEVICA
Če morate zagotoviti osnovo operacij za skupinske projekte, ali če 

sodelujete z nekorrfna položaju, bo potrebnih nekaj resnih pogovorov. 
Predvsem pa ostanite za kulisami toliko časa kot je le mogoče. Vaš navdih 
vam še naprej odpira nove svetove domišljije in ustvaijalnosti.

TEHTNICA
Izkoristite prosti čas zadnjih nekaj dni in nadoknadite vse, kar je pri 

rutinskih opravilih zamujenega. Vaš dom bi lahko bil vaš zemeljski raj, 
zato ga naredite tako domačega in udobnega kot je le mogoče.

ŠKORPIJON
V teh dneh v nobenem primem ne smete dopustiti, da bi kdorkoli ali 

karkoli, omajalo vašo samozavest.Vzemite si tudi nekaj časa zase, počitek 
in sprostitev. Zapomnite si, da lahko naredite samo en korak naenkrat. 
Počasi boste lahko opazili tudi prve rezultate.

STRELEC
Najpomembnejše je, da ste odprti za vse vrste novih podvigov. Do 

poletja boste imeli še večjo potrebo po koristnosti, vendar bi morali biti 
sposobni začeti projekte, ki bodo od vas zahtevali zelo veliko. Najprej pa 
se prepričajte, ali so vaši cilji sploh v mejah razumnega.

KOZOROG
Mogoče imate tokrat neveijetno dober občutek za vse, kar je še pred 

vami. Sledite svojim sanjam in se prepustite svoji intuiciji. Potovalni načrti 
bi lahko bili zelo zapolnjujoči, vendar se morate najprej prepričati, da ste 
poskrbeli za vse rutinske zadeve, ki vključujejo skupne in delovne projekte 
večjega obsega.

VODNAR
Idealno ljubezensko razmerje bi vas lahko izstrelilo v višje sfere. Vseka

kor pa ne smete pozabiti, da se morate ukvarjati tudi s pomembnimi druž
benimi dolžnostmi, pa čeprav vam mogoče ne ponujajo tovrstnega za
dovoljstva.

RIBI
Delo, ki ga opravljate bi lahko v tem trenutku zahtevalo vso vašo pozor

nost in čas. Mogoče boste čutili, kako vam na trenutke zmanjkuje poguma 
še posebej, če največ časa porabite za garanje v svoji premalo plačani 
službi.

moda .

Sanjsko delo - modni oblikovalec
Modna stroka ima veliko različnih del. Seveda najbolj priljubljen pri 

ženskah je biti manekenka. Predvsem pri mladih ženskah. Toda nekateri 
ne želijo v ospredje, temveč želijo ustvarjati v zakulisju.

Kaj mora znati oz. kakšen mora biti modni oblikovalec? Imate nos za 
to, kaj se bo nosilo naslednjo sezono? Znate oblačilno idejo, ki jo nosite v 
glavi, spremeniti v stvarnost? Nanesti na papir in potemjia lutko oz. na 
človeka? Imate smisel za trend, za slog? Ce boste na vse to odgovorili z 
DA, potem imate vse možnosti postati modni oblikovalec!

Kaj dela modni oblikovalec? On je tisti, ki odloča o naslednji kolekciji. 
On je tisti, ki jo ustvari. Obstajajo modni oblikovalci, ki ustvarjajo kolek
cije po svojih zamislih. So ustvarjalni in umetniški. Ampak to so svetovno 
znani modni oblikovalci, ki prodrejo čez modni svet in pristanejo čisto na 
vrhu. So pa tudi modni oblikovalci, ki kreirajo za modna podjetja, delajo 
po zamislih velikih modnih imen in na podlagi modnih analiz. Analitikr 
raziščejo, kaj se bo nosilo, kateri kroji, katere barve, kateri materiali, pa 
tudi cenovne kalkulacije.

Če oblikovalec prodre čez modni svet, ima vse odprte karte za velik 
uspeh. Ta služba seveda ni enostavna. Enoje imeti talent za risanje, za slog, 
dober nos za modo vnaprej. Zelo dobro je vedeti, kako se kroji, šivanje, 
poznavanje materialov. Kako se materiali obnašajo. Potem je v modnem 
svetu zelo pomembno znati govoriti angleško in francosko. Seveda je po
membna tudi modna šola in obvladanje računalnika. Saj je poleg risanja 
pomembno, da oblikovalec zna izvesti kroj tudi multimedialno. Na modne 
šole ni enostavno priti, pa tudi ni nemogoče. To uspe tistim, ki imajo naj
boljše mape. Mape z risbami. Dobro je, če imajo že nekaj predznanja, npr. 
kakšno t.i. pripravništvo v kakšnem modnem podjetju. Je pa v modnem 
svetu pomembno, da prihaja oblikovalec iz dobre modne šole.

Torej talent, znati krojiti in šivati, poznati materiale, imeti dobre šole, 
znanje modnih jezikov, veliko prakse in izkušenj ter še veliko več. Trdo in 
dolgo delo. Človek bi lahko rekel, življenjsko delo. Kdor modo ljubi, se bo 
pohodil in šel to pot.

Lea Šinko Štraus

Nagrade
Nagrade, ki jih poklanja MLA

DINSKA KNJIGA ZALOŽBA 
d.d., ZALOŽNIŠTVO REVIJ za 
pravilno rešitev,, prejmejo:

1. nagrada - 
majica revije Ciciban
Vladka Tomše, Borštnikova 1, 
8250 Brežice

2. nagrada -
ura - budilka revije PIL PLUS 
Romana Kežman, Podvinje 28, 
8258 Kapele

3. nagrada -
Igra “Človek ne jezi se”
Vinko Kolan, Na bregu 3, 8250 
Brežice

Pravilna rešitev prejšnje na
gradne križanke v vodoravnih vrsti
cah se glasi: NAKUP, ANALI, NA
PIS, LIKA, VILAR, NOVA 
ZAVEZA, UTOPIJA, ARAK, 
LAK, NAK, KRI, ILACUA, 
AAR, PICA, AJAS, VK, ATILA, 
ASANA, REJ, KAMARILA, 
AVA, ANABAZIS.

Rešitev nagradne križanke po
šljite do petka, 6.7.2001, na nas
lov: Uredništvo časopisa Sava- 
Glas, Trg izgnancev 12, 8250 Bre
žice, s pripisom “Nagradna kri
žanka”.

Za pravilno rešitev bomo upo
števali rešitev cele križanke, ne le 
gesla!

Fotokopij ne upoštevamo!
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Mobilno računalništvo
Dandanes je kar precej ljudi, ki 

uporablja dva ali celo tri računalnike 
pri svojem delu. Enega uporabljajo v 
službi, drugega doma, tretji je lahko 
prenosni računalnik. Največkrat se 
pojavi kombinacija: prenosni in obi
čajni osebni računalnik. Pri uporabi 
dveh ali več računalnikov pa se kaj 
hitro pojavi težava, kako uskladiti po
datke med več računalniki. Podatki, 
ki jih največkrat potrebujemo, so 
elektronska sporočila, važni doku
menti, preglednice, risbe in podobno.

Idealen scenarij uporabnika pre
nosnega računalnika je sledeč: v služ
bi dela z običajnim namiznim raču
nalnikom, kije priključen na omrežje, 
ko vzame prenosnik na službeno pot 
ali pa domov, pa naj bi imel vse po
datke, kijih potrebuje, s sabo. Po po
trebi pa bi lahko tudi zunaj delovne
ga mesta nemoteno dostopal do vseh 
pomembnih podatkov, ki se običajno 
hranijo na centralnem službenem 
računalniku.

Najbolj klasičen način prenosa 
podatkov med dvema računalnikoma 
je z disketami. Današnje diskete so 
tehnološko zelo zastareli mediji za 
prenos in hranjenje podatkov, saj lah

ko nanje zapišemo samo 1.44 MB 
podatkov. Malo večja skenirana slika 
pa je kaj hitro lahko velika nekaj MB. 
Seveda obstajajo tudi dmgi mediji, 
kot so zgoščenke, LS-120 diskete, 
ZIP, Jazz diskete ipd., vendar se za 
prenos podatkov redko uporabljajo, 
ker niso zelo razširjene, razen zgoš
čenk. Pri uporabi zgoščenk pa se 
pojavi še en problem - večina upo
rabnikov nima snemalnika-plošč.

Ker so današnji sodobni prenos
ni računalniki izjemno zmogljivi, 
imajo že vsi vse potrebne priključke: 
mrežne kartice, modeme, IR (infra
rdeče povezovanje), s katerimi se brez 
večjih težav povezujemo v službi, na 
poti ali doma. Tako je najbolje, daje 
tudi prenosni računalnik povezan v 
omrežje, kar nam omogoča hiter in 
enostaven prenos podatkov. Če pa 
lokalnega omrežja ni, imamo vseeno 
možnost prenašanja podatkov; lah
ko uporabimo poseben kabel za 
prenos med dvema računalnikoma, 
ki ga priključimo kar na tiskalniška 
vrata obeh računalnikov, uporabimo 
lahko infrardečo povezavo, če je 
možna na obeh računalnikih, ali v 
zelo bližnji prihodnosti t.i. “blue 
tooth” tehnologijo. Ta tehnologija naj 
bi omogočala povezavo najrazlič

nejših naprav med sabo (računalniki, 
mobilni telefoni...) brez vseh da
našnjih nadležnih kablov. Če pa vse
ga tega nimamo, nam še zmeraj os
tanejo disket,

Ža najenostavnejši način prenosa 
podatkov med dvema računalnikoma 
je na žalost (ali srečo) potrebno upora
biti najnovejšo programsko opremo, 
ki je na trgu. Programska produkta, 
ki nam resnično zelo enostavno in 
prepričljivo to počneta, sta Windows 
2000 Professional in Office 2000 
(XP). Z Windows 2000 lahko na 
prenosnem računalniku naredimo t.i. 
“Oif line" mape ali mape brez pove
zovanja. Taka mapa na prenosnem 
računalniku omogoča, da ko smo z 
njim povezani v lokalno omrežje, 
nenehno sinhronizira - usklajuje tiste 
mape (z vsemi podatki - datoteka
mi), ki jih želimo. Ko prenosni ra
čunalnik odklopimo iz omrežja, ima
mo kopijo vseh podatkov na voljo na 
prenosniku. Vse to poteka popolno
ma samodejno; ko se zopet priklopi
mo na omrežje, se vzpostavi poveza
va med mapama, operacijski sistem 
pa poskrbi za Sinhronizacijo podat
kov. Seveda pa je potrebno poleg obi
čajnih podatkov - datotek poskrbeti 
tudi za elektronska sporočila, ki so

danes najbolj razšiijen način za ko- j 
municiranje med podjetji, ljudmi. 
Tudi tu nam lahko Office 2000 - 
pravzaprav program Outlook - omo
goči samodejni prenos vseh sporočil, 
sestankov, opravil, itd. na drug 
računalnik.

Ostane pa še odgovor, kako pre
jemati elektronska sporočila ali os- | 
tale pomembne informacije, ko smo 
na službeni poti ali doma Če imamo 
na voljo telefonsko linijo, ne bi smelo 
biti večjih težav. £ običajnim ali 
ISDN modemom se povežemo Z j 
internetnim ponudnikom in prene- [ 
šemo sporočila ki nas čakajo. Ka
dar potrebujemo še kaj več kot samo 
elektronsko pošto, obstajajo tudi 
možnosti povezovanja s centralnih' 
računalnikom, na katerem dobimo 
vse potrebne informacije, ki jih p°~ 
trebujemo za delo. Klicna povezava j 
je lahko neposreden klic na centrali" j 
računalnik ali preko interneta, če je | 
centralni službeni računalnik neprC' 
kinjeno povezan z internetom.

sms mobilna telefo .

ERICSSON T29s
Nova podoba drznega 
šarmerja

Prva predstavitev logičnega na
daljevanja uspešnega modela T28 je 
bila pripravljena za uporabnike iz 
azijskih držav, slab mesec kasneje 
pa je model T29 pričel z osvajanjem 
evropskih trgov. Pri oblikovanju z 
novim modelom niso odkrivali tople 
vode, temveč so raje, kot je pri Eric- 
ssonu že v navadi, uporabili osnovo 
starejšega modela, ki bo usodna tudi 
za prihajajočega elitneža T39. Način

rokovanja z aparatom ostaja takšen, 
kot smo ga vajeni pri drugih novejših 
modelih istega proizvajalca in vsak
do se hitro privadi nanj. Med pogo
vorom nastavljamo glasnost v slu
šalki s pomočjo drsnega gumba, ta 
pa se izkaže tudi z možnostjo prika
za datuma in ure, izbranega profila 
in natančnega stanja akumulatoija s 
preostalim časom v pripravljenosti 
ter pogovornim časom. Še lažji je 
dostop do posameznih funkcij v 
primeru, če poznamo številke po
sameznih menijev in podmenijev. 
T29 je pameten telefon, kar doka
zuje tudi shranjevanje 200-ih vno
sov imen s pripadajočimi številkami,

deset dohodnih sporočil ter deset 
naslovov elektronske pošte, v spo
minu pa ima 15 zvonjenj in dodat
no še osem melodij (lahko jih pripi
šemo posameznemu vnosu), ki jih 
zložimo sami s pomočjo uporabe 
tipkovnice. Seveda niso pozabili tudi 
na vibracijsko opozarjanje. Pomem
bno novost predstavlja tudi brskalnik 
WAP (1.1), deskanje sicer poteka 
brez zapletov, vendar je zaradi majh
nega zaslona nekoliko okrnjeno. 
Med brskanjem lahko nastavimo tu
di pošiljanje trenutne spletne strani 
preko SMS-a izbranemu uporabni
ku, deskanje pa bo potekalo hitreje 
v primem, če predhodno izključimo

nalaganje slik. Funkcija napredni!1 
sporočilnih storitev (EMS), s kater° 
se lahko trenutno pohvalita le mod"' 
la Ericsson T20e in T29, je nasled' 
nja stopnja in korak naprej od obl' 
čajnih sporočil SMS, ki zagotavjj" 
pošiljanje slik in melodij, števil0 
takšnih aparatov pa se bo v prihod' 
nosti strmo povečalo. Sporoča, 
EMS torej poleg pošiljanja zvonje"! 
uporabljamo za izmenjavanje sli"’ 
shranjenih je kar 69 prikazov, urej" 
nih po skupinah, s katerimi se lah" 
poigramo, jih poljubno urejamo * 
shranjujemo.

Gregor ŽviPe^
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Premagala sem stopnici do 
zlatega priznanja

Učenci 7. in 8. razreda in dijaki imajo vsako leto možnost, da poglobijo 
znanje iz slovenščine s tem, da se prijavijo na tekmovanje za Cankaijevo 
priznanje. Že v 7. razredu meje za tekmovanje navdušila moja učiteljica 
Breda Pohar. Z veseljem sem hodila na srečanja, kjer smo predelovali 
teme o Prešernu, Aškercu, Ketteju, Kosovelu in Boru. Ker sem na šols
kem tekmovanju dosegla zadovoljiv rezultat, sem se uvrstila na vse
slovensko tekmovanje, ki je bilo v Brežicah. Osvojila sem bronasto 
priznanje in pridobila kar nekaj novih izkušenj. Takoj sem se odločila, 
da bom znanje iz slovenščine poglabljala tudi v 8. razredu. Pridružila 
sem se sedmim učencem. Komaj smo čakali letošnjo temo. Čeprav mi 
novinarstvo ni preveč blizu, sem napela vse sile in poskušala razumeti 
stvari, ki so opisane v knjigi Slavka Pregla Geniji v kratkih hlačah. Uči
teljica nam je pomagala razvozlati marsikatero zanko in nam pojasniti 
stvari, ki jih nismo razumeli.

Prišel je četrtek, 15. februar. Vsi smo nestrpno pričakovali bele pole 
z nalogami. Ozračje v razredu je bilo napeto. Resna komisija. Jaz pa 
polna upanja, da bom uspela, saj sem vedela že Od lani, kako stvar 
poteka. Takoj sem se poglobila v naloge in kar hitro končala z delom. 
Pred menoj je bil še drugi, zame zahtevnejši del. Spis. Dolgo je trajalo, 
preden sem prelila na papir misli, ki so mi v tistem trenutku rojile po 
glavi. Imela sem občutek, da hočejo druga drugo preskočiti. Zraven pa 
so še pravopisna pravila, s katerimi seje treba včasih kar krepko spopasti. 
Na koncu mi je ostalo toliko časa, da sem lahko razmišljala o uspešnosti 
naloge. Želela sem si, da bi dobila toliko točk, da bi se lahko pomerila s 
tekmovalci ižTlrugih šol. Komaj sem čakala rezultate. Z njimi nisem 
bila preveč zadovoljna, saj sem se za las uvrstila na nadaljne tekmovan
je. V soboto, 17. marca, smo se Irena, Lea, učiteljica Breda in jaz odpeljale 
v Leskovec pri Krškem. Zbralo se nas je okoli 70. Tam so nas razdelili 
v skupine. Vsak tekmovalec je dobil svojo šifro. Po začetnem formal
nem delu sem spet zagledala belo polo. Srce mi je bilo kot noro. Ta 
občutek je minil takoj, ko sem odprla prvi list. Vse se mi je zdelo lažje, 
ko sem na hitro preletela naloge. Rekla sem si “Urška, zberi se!” Se 
enkrat sem globoko vdihnila in začela odpirati tiste predalčke v svojem 
spominu, ki so namenjeni slovenščini. Brez težav in treme sem napisala 
tn spis. To prijetno sobotno dopoldne se je hitro izteklo. O svojih občutkih 
sem pripovedovala domačim. Tudi tokrat smo vsi nestrpno pričakovali 
rezultate. S prvimi nas je sezunanil g. ravnatelj. Od veselja se mi je kar 
^meglilo pred očmi. Po nekaj dneh so bili rezultati objavljeni na inteme- 
ta. Čeprav sem bila napisana na zlatem polju, nisem verjela, da bom to 
sanjsko priznanje tudi resnično dobila. Nestrpno sem pričakovala veliki 
dan, dan podelitve. V Narodni galeriji v Ljubljani je bilo 9. maja 
Poplačano moje osnovnošolsko delo in prizadevanje vseh učiteljic in 
učiteljev na naši šoli, posebej pa učiteljice Brede, ki me je popeljala v 
sv_et .slovenščine na predmetni stopnji. Ko sem prejela zlato priznanje, 
mi je iskreno in ponosno stisnila dlan. Svojega srebrnega priznanja pa 
Se je veselila tudi sošolka Irena Franko.

Kamenček tega dne bom z veseljem vstavila v mozaik osnovno
šolskega obdobja.

Urška Novosel, H./:, OŠ Velika Dolina

ise ne Bo..

Slovenija 2020
, Ce malo premislim, bomo leta 2020 delali vse mogoče stvari. Vse stvari 

opravljali roboti. Ljudje jih bomo samo kontrolirali. Roboti bodo nare- 
1,1 posebne rakete namesto avtomobilov. Oblaki bodo postali trdni in po- 
etcii bomo nanje. V Sloveniji bomo imeli tudi fonnulo in imela bo raketni 

JUotor. Hrano bomo kupovali preko interneta. Po hišah bomo imeli tekoče 
uukove. Na rožo bomo dali eno kapljico vode in bo zrasla. Vsak bo imel svoj 
&rad- Živali bodo zelo velike. V Sloveniji bodo rasle banane, limone, 
P°niaranče in kokos. Ljudje bodo dobili krila. Prikazal se bo velikan.

V lem spisu sem napisal, kaj bi se lahko zgodilo v letu 2020, toda upam,

Kristjan Špan, 3.b., OŠ Savo Kladnik Sevnica

Všeč mi je bil naravoslovni dan
Cas hitro mineva in že zaključujemo 8. razred devetletne osnovne 

^e- Ko se bo začelo novo šolsko leto, bodo naše misli usmerjene, kam 
y 010 šli v srednje šole. Zelo malo jih ve, v katero šolo se bodo vpisali, 

nekatere je sploh problem, saj ne vedo, kaj jih v življenju najbolj 
jen. Da bi nekaterim predstavili, kaj se dela na srednji šoli, smo na 
so šolo povabili učiteljico iz Srednje strokovne in poklicne šole iz Celja. 

dc|IPre! Smo 'me^ Prec*stav*tev te š°lc, nato pa smo delali v zanimivih

u ,^r' predstavitvi smo si ogledali, kako v srednji šoli poteka pouk in v 
sno smer se lahko izobražujemo. Videli smo, da imamo možnost se 

, Posobiti za frizerja, avtomehanika, prometnega tehnika in tekstilca.
Jbolj podrobno smo si ogledali tekstilca. V delavnici smo se tudi sami 

v . av'6 v vlogo tekstilca. Sami, v skupinah po štiri učence, smo obliko- 
odl' 1Z ostankov blaga po svojem okusu. Vsaka skupina se je
se °Cl'a’ da bo oblekla žensko in to v poletna oblačila. V tem delu smo 
s, si lepo zabavali in bilo nam je zelo lepo. Po končanem delu je vsaka 
(je,/)lna predstavila svoj izdelek. Bili smo veseli, saj nam je tak način 
java Zel° zanimiv. Vesela sem, da imamo v devetletki več različnih de- 
tei n<)j'd, ki so mi zanimive. Poleg naravoslovnih dni smo imeli letos 
^ tske dneve, ki so mi bili tudi zelo všeč, saj se pri tem veliko nau
tu ,?a^>aven način. Poleg naravoslovnih in tehniških dni je

Ql Pont de,—____.:i,:
Uti

^jer.

^rednost je tudi v tem, da imamo lahko tudi izbirne predmete. Zc
je pri devetletki doma manj učenja, a vem, da brez tega ne 

er.

Skoda, da bomo že čez eno leto zapustili osnovno šolo. Nikoli več 
ne bo tako lepo kot zdaj.

Katja Gorenc, 8J9 razred OŠ Krmelj

■ %- ?#? M
NI D>A SE VSESA POISTI S PAMETIO,
TO ALI ONO Si UIAME LE S SRCEM.

#

M IPO/TOVANO URFDNI/TVO!

Šolski dnevi se iztekajo in naše misli hitijo skozi vse 
dni, ki smo jih tudi z Vašo pomočjo uspešno realizirali. 

Hvaležni smo Vam za čas in za velike in majhne

f

% pozornosti!

Učenci in učiteljice OŠ STUDENEC
4

#- 4*

Obiskali so nas policisti

Našo šolo na Studencu so obiskali policisti in nam pokazali celotno 
opremo. Žiga in Primož sta se združila kar z lisicami, policist pa se je 
pohecal, da je izgubil ključ.

113 - policija za otroke
V torek, 15. maja, smo si ogledali lutkovno predstavo z naslo

vom 113 - policija za otroke. Na kratko bom opisal predstavoo 
113.

Na začetku je majhen zajček poslušal mamico, ki mu je dopo
vedovala, da naj poje tri korenčke, drugače ne bo nikoli velik in 
močan. Zajček je korenčke skril in začel si je domišljati, kako bo 
pretepel lisico. Lisica pa je vse to slišala in začela loviti zajčka. 
Skoraj bi ga požrla, če je ne bi prekinil medved policaj. Lisici je 
zagrozil, dajo bo odpeljal v zapor. Lisica je odšla in zajčku oblju
bila, da ga bo naslednjič požrla. Medved policaj je zajčku poklical 
javni telefon in mu svetoval, da naj naslednjič pokliče številko 113 
in vedno mu bo priskočil na pomoč. Zajček sije zapomnil številko 
in tudi mi z njim.

Tako seje končal prvi del zgodbe 113 - policija za otroke.

Luka Krajnc, 3.b.,OŠ Savo Kladnik Sevnica

Zaključili smo bralno značko
Na začetku šolskega leta smo se odločali, kdo bo obiskoval bralno značko. 

Večina učencev našega razreda se je odločila, da si bo prosti čas izpolnila z 
branjem knjig. Med njimi sem bila tudi jaz.

Doma imam veliko knjig, vendar sem jih že prebrala. Pri bralni znački 
smo morali prebrati pet knjig, dve po lastni izbiri in tri s seznama Najbolj 
zanimiva knjiga mi je bila Živalske novice. V njej sem spoznala življenje 
mnogih živali. Tudi ostale vsebine niso bile dolgočasne. Vse knjige sem pre
brala med prvimi, zato me je učiteljica nagradila z odlično oceno pri sloven
skem jeziku. Ugotovila sem, da se je splačalo malo potruditi.Za zaključek 
bralne značke smo si šli ogledat igro Modra vrtnica, ki so jo odigrali učenci 
višje stopnje. Predstava mi je bila všeč. Sklenila sem, da bom za bralno značko 
brala tudi na višji stopnji.Knjige so moje prijateljice.

Blažka Kunšek, 4.a., OŠ Savo Kladnik Sevnica

Pomežik soncu
Niso vsi otroci srečni kakor mi - 
da bo drugače, 
lahko poskrbite vi.

Pomagajte denar nam zbrati,
da ne bo treba
revnim otrokom doma ostati.

Naj tudi otroci, ki so revni,
postanejo bogati,
naj pomežiknejo soncu.

Še vedno so otroci — 
otroci sveta, 
ki so dobrega srca.

Dijana Kene, 6.r., 
OŠ Maksa Pleteršnika Pišece

Konec šolskega leta
Vse leto smo se trudili 
in v šolo radi hodili.
Veliko smo se naučili, 
sedaj pa te bomo zapustili.

Pa ne bomo te pozabili, 
saj le malo se bomo spočili. 
Drugo leto bomo v šolo hodili 
in nekaj se naučili.

Lepo se bomo imeli 
in na tebe spomine imeli. 
Zahvalimo se ti z darili, 
ki jih boste dobili.

Karmen Klavžar 
in Laura Vovčko, 3.r„ 

OŠ Koprivnica

Ob koncu drugega razreda
V drugem razredu mi je bilo zelo lepo. Imeli smo zelo dobro 

učiteljico. Naučili smo se veliko novega. Najrajši sem imela telesno 
vzgojo, slovenščino ter spoznavanje narave in družbe. Pri matematiki 
smo se naučili računati do sto. Matematike nisem imela rada. V dru
gem razredu smo imeli veliko športnih in naravoslovnih dni. Hodili 
smo na pohode, bili pa smo tudi v živalskem vrtu. Svoje izdelke smo 
razstavljali v kulturnem domu na Blanci. Med seboj smo se imeli 
radi. Tudi svojo učiteljico imam zelo rada. Ob zaključku drugega razre
da bomo odšli na izlet v Celje.

Damjana Špan, 2.k, OŠ Blanca

Bliža se konec šolskega leta. Končujem drugi razred Osnovne šole 
Blanca. Na začetku sem spoznal novo učiteljico. Ime ji je Tatjana. Je 
zelo dobra učiteljica. Naučila nas je veliko novega. Pri matematiki 
smo se naučili poštevanko in račune deljenja. Matematiko imam naj
raje. Naučili smo se tudi nekaj angleških besed, katere.nas je naučila 
učiteljica Alenka. Kadar smo imeli odmor, smo odšli na igrišče, kjer 
smo igrali nogomet ali košarko. Všeč mi je bil športni dan, ko smo 
odšli na pohod na Čanje. Tam smo se imeli zelo lepo. Do konca pouka 
imamo samo še teden dni. V šoli sem se imel lepo in komaj čakam, da 
bom sedel v tretji razred.

Jure Mirt, 2.r., OŠ Blanca

Do konca pouka je še teden dni. Letos bom zaključil drugi razred. 
Mislim, da bom odličen. V drugem razredu smo veliko seštevali in 
odštevali ter množili in delili. Sodelovali smo v projektu "Beremo z 
medvedkom”. Učenci, s katerimi smo sodelovali, so bili z Velikih 
Lašč. Poslali so nam njihovega medvedka Bena, mi pa smo poslali 
njim našega Smrčka. Vsak učenec je medvedka nesel domov, kjer je 
z njim preživel nekaj dni. Medvedku smo brali pravljice, pesmice, 
naše mamice pa so mu tudi sešile nova oblačila. Moj najljubši pred
met je bila telesna vzgoja. Tam sem osvojil Zlati sonček. Likovnega 
pouka nisem maral, ker se mi zdi, da ne rišem preveč dobro. Sedaj 
komaj čakam, da se bodo začele počitnice.

Tadej Strojanšek, 2.r., OŠ Blanca

Na Čatežu
Tretješolci smo letos na Čatežu preživljali “Življenje v naravi”! 

Učili so nas prijazni učitelji in učiteljice. Učiteljica Irena,.ki je imela 
zelo tanek glas," je bila zelo prijazna. Učitelj Drago nas je učil 
taborniških zadev, učiteljica Andreja pa nam je pregledovala sobe in 
nas peljala na jutranjo telovadbo. O sledeh, prehranjevalni verigi, 
čebelarstvu in o mnogih drugih rečeh nas je učil učitelj Bogdan, Rado 
pa nas je zabaval in večkrat spravil v smeh. Imeli smo tudi prijazno 
kuharico Magdo in vedno nasmejanega kuharja. Ta dva sta skrbela za 
naše vreče, ki niso bile nikoli prazne.

V Domu Čebelica na Čatežu pri Trebnjem

Večkrat smo šli v gozd in takrat smo se morali zaščititi pred klopi. 
Ker radi kolesarimo, smo se vozili v poligonu, nato pa smo se odpel
jali še malo na cesto. Hodili smo na različno dolge pohode, po kate
rih smo bili zelo utrujeni. Pri Dragu smo se učili vozle in športnega 
lokostrelstva, ki nam ni šel kaj prida od rok. Učiteljica Irena pa nas je 
učila o orientaciji, kmetiji in o vremenu.

V četrtek zvečer pa smo imeli predstavitev sob in nato še ples. 
Bilo je super. Na Čatežu smo preživeli krasen teden.

Danijela Zalokar , 3.r., OŠ Studenec
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KRAJEVNA SKUPNOST m 
dRuŠTVA v KraJevni skupNOSii ŠENTJANŽ

SE ZAhvAljlijejo NAsledNjiM pol<ROVilEljEM pRiREciiTEV

ZAPOJMO OB KRESU

PRIREDITVE SO OMOGOČILE

' OBČINA SEVNICA; 7VEZA KULTURNIH DRUŠTEV SEVNICA; 
INKOS D.O.O. KRMELJ; GTM ŠENTJANŽ D.O.O., RADEČE PAPIR D.D. 

KOPITARNA SEVNICA D.D., OBČINA RADEČE;
KRAJEVNA SKUPNOST KRMELJ; KRAJEVNA SKUPNOST BOŠIANI; 

MERCATOR DOLENJSKA D.D.;
ANDREJ PRIJATELJ S.P., GRADBENA MEHANIZACIJA;

MIRAN ZUPAN S.P., AVTOLIČARSTVO,
- AVTOKLEPARSTVO, KRMELJ; SAVA AVLO D.O.O. SEVNICA; 

OLGA MEDVED, BISTRO, ŠENTJANŽ; DOGA D O 6. KRMELJ; 
SISTEMI INES D O.O. KRMELJ; BENCINSKI SERVIS TRŽIŠČE;

• MIRAN KOLENC S.P.; DOM SERVIS, JOŽE ERMAN S.P.;
: SVEČARSTVO GORENJO ALOJZ S.P. RADEČE;

,. DOLNIČAR ANTON S P, GRADBENIŠTVO, DOLENJI BOŠTANJ-. 
AVTO SERVIS 'FIAT LANCIA, TUHTAR ZVONE S.P., OREHOVO;

G' FEROTEHNA D.O.O., KRMEU;
i CVETLIČARNA MARIC DRAGICA, RADEČE; 

ZlNKA BRATE S.P.. KRTEK, VRTNARSTVO, ŠENTJANŽ;
KZ SEVNICA, 2.0.0. SEVNICA; INSTALACIJA CENTRALNIH IN 
VODOVODNIH NAPRAV; MIRAN KRAMŽAR S P. ŠENTJANŽ.

MEDIJSKA POKROVITELJA:
RADIO BREŽICE IN RADIO SEVNICA

****** \ a,
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fens lujme ošvdhmo, dalorno 
i od 1. julija do 31. avgusta Imeli 

o od 7-16 In ol iolotal od 8-13• 

limo vam jntjebie fioletne dni!
ČERNELČEVA 9, 8250 BREŽICE Ci¥^ 
TEL.:07/49-61-090, 07/49-93-240 ij
FAX:07/49-93-241
GSM.041/ 619-455

Kamnoseštvo (J) j
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i v C KZ 05, KRŠKO
AKSA TEL.: 07/490 59 00 

1-AX: 07/490 50 10
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Telmo, IIou.se, Trance and Brakc&Bass mušic festival

PrCji, I hi l-u _L LjuIu '/aa

Sobota, 30. junij 2001
Vstop: 21:00

Vstopnina: pred polnočjo 3500 SIT, po polnoči 4000 SIT

Organiziran brezplačni prevoz iz: Ljubljana, Maribor, Kranj, Koper 
(rezervacije: spacevents.com, dvojka.com)

Uredništvo revije GEA 
razpisuje

natečaj za najboljšo fotografijo 
na temo

CVET JO TVOJ
Na natečaju lahko sodelujejo vsi, ki imajo radi fotografijo, 

tudi tisti, ki se s fotografijo ukvarjajo zgolj amatersko. 
Fotografije pošljite najkasneje do 1. septembra 2001 

na naslov GEA, Slovenska 29, 1536 Ljubljana. 
Rezultate natečaja bomo objavili v oktobrski številki 
revije GEA in na spletnih straneh revije gea-on.net.

Podelili bomo nagrade, 
v novembru pa pripravili fotografsko 

razstavo nagrajenih in izbranih fotografij.

Več o natečaju lahko preberete v junijski številki revije GEA.
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knjižnica brežice

Novosti
Dobro in slabo, resnično in izmišljeno, narava in ves svet - vse 

to je v knjigah. Odprite knjige! V njih spoznajte vse skrivnosti!
Naši najmlajši se bodo razveselili slikanic Hoj, Rdeča lisica, 

O miški, ki je iskala prijatelja, Minka v avtobusu, Minka v 
kopalnici, Adam, Pika Pikapolonica, Izgubljeni nasmeh, Pavle
tov rojstni dan. Knjiga Cvetkova gmajnica spodbuja otroke k 
razmišljanju o okolju. Knjiga Zaljubljene punce je sodobna lju
bezenska pustolovščina za sodobna dekleta. Modra enciklope
dija je prava zakladnica znanja, ki na hiter in enostaven način omo
goča dostop do podatkov iz različnih področij.

Priročnik Proč s sladkorjem je namenjen vsem, ki bi radi uživali 
v hrani, ne da bi se jim bilo treba bati, da bi se zredili in vsem, ki bi 
radi dosegli idealno telesno težo.

Roman Očetova dežela opisuje glavnega junaka Milana, ki v 
labirintu političnih, ideoloških in vojaških spopadov pred 2. sve
tovno vojno išče očeta ter njegovo in svojo domovino. Roman Bra
lec govori o nezavedni krivdi: junaka kljub razliki v letih vzpostavita 
ljubezensko zvezo, potem pa se po sedmih letih ženska znajde na 
sodnem procesu, saj se izkaže, da je sodelovala pri nacističnem 
uničevanju kot paznica v Auschvvitzu. Roman V srcu dežele pripo- 
veduje zgodbo farmarja in njegove samske hčerke, ki zaradi mono
tonega življenja drsi v norost. Mazurka za dva mrtveca riše življe
nje ljudi iz sedmih španskih družin in nekaterih posameznikov, ki 
vdirajo v njihove močne, sorodniške zveze. Vse se vrti okoli spol
nosti, brezobzirnosti in surovosti, ne izogibajo se niti telesnemu 
nasilju. V romanu Monsignor Kihot se ostareli župnik iz Manče 
!n župan tega kraja v starem avtu odpravita na potovanje, na katerem 
ju čaka vrsta zabavnih, pa tudi trpkih dogodivščin.

_ Izbirate lahko med novimi videokasetami Zakon kaosa, Roje
ni vojak, Izlet, Prekletstvo mumije in V orlovem gnezdu.

Bralce opozarjamo na poletni delovni čas. Knjižnica Brežice 
bo v mesecu juliju in avgustu v ponedeljek, torek, četrtek in petek 
odprta od 7. 00 do 15.00, v sredo od 11.00 do 18. 30.

Novosti najdete na domači strani Knjižnice Brežice (http://
Www.nm.sik.si/ččwww__sikbre/ ali http://www.bre.sik.si/) in v
rubriki Novosti Knjižnice Brežice, ki bo v programu Radia Brežice, 
~9- junija ob 9.30.

Sabina Strmecki

S'

NAROČILNICA

SAVA GLAS - časopis za širšo posavsko deželo 
Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 

Tel.: 07-49-91-254, 07-49-91-250 
Fax.: 07-49-91-253

Elektronska pošta: komerciala@radio-brezice.si

Naročam/o časopis SANAGLAS

^me in priimek ______ ______________________________

^°djetje(naziv in naslov) ______________________________

'Davčna številka podjetja __________________________

*Zave 

Kraj 

Dlica 

^utum

\

vezanec za DDV

Poštna št. 

Telefon 

Podpis _

Število izvodov

\
j^ročnina skupaj s PTT stroški znaša 180,00 SIT na izvod. 

r°cnina velja do pisnega preklica.

torkove bodice
Marija iz Dobove je na Ob

čino Brežice naslovila vpraša
nje, kaj je bilo narejeno v zvezi 
s škodo po toči.

Odgovarja pomočnik vodje 
Oddelka za gospodarske dejavno
sti in gospodarsko infrastrukturo, 
zadolžen za področje kmetijstva, 
Roman Matjašič:

“ Občina Brežice je pravočas
no izvedla vse aktivnosti v zvezi 
z oceno po pozebi in toči. Pozeba 
je bila 14., 15. in 18. aprila. Ob
činska komisija seje sestala 18.
4. in naredila prvo oceno. Ta je 
bila 19. 4. poslana državni komi
siji za elementarne ocene. Prav ta
ko je bila ocena po toči, ki je bila 
30. 5., narejena naslednji dan, 1. 
6. pa je bila poslana državni ko
misiji. Da smo bili med prvimi, 
dokazuje tudi izjava predsednice 
državne komisije na POP TV, ki 
je povedala, da sta takrat prijave 
oddali le dve občini in med njimi 
je bila tudi občina Brežice. 31.5. 
je bila s strani tajnika občine Bre
žice medijem poslana informaci
ja o naravni ujmi in Radio Brežice 
je prav tako poročal o posledicah 
obeh elementarnih nesreč.”

Marijo iz Brežic zanima, 
kdaj bo Jedrska elektrarna Kr
ško zaprta oz. kdaj bo stekel 
postopek za zapiranje.

Iz Jedrske elektrarne Krško so 
odgovorili:

Jedrske elektrarne so načrtova
ne za določeno obratovalno dobo. 
V primeru Nuklearne elektrarne 
Krško je obratovalna doba 40 let 
in se šteje od začetka komercial
nega obratovanja elektrarne 1.1. 
1983. Nuklearna elektrarna Krško 
kot nosilec obratovalnega dovol
jenja mora na podlagi stalnega 
spremljanja stanja opreme in sis
temov elektrarne, izkušenj osta

lih in tehnološkega razvoja ter up
ravnih zahtev kontinuirano pre
ventivno zamenjevati opremo in 
nadgrajevati sisteme tako, da bo
do kot celota stalno zagotavljali 
maksimalni nivo varnosti in ga 
kontinuirano povečevali vse do 
konca obratovanja.

Marjana iz Kostanjevice je 
opozorila, da na avtobusnem 
postajališču pred Šentjernejem 
ni voznega reda. Sprašuje za
kaj?

Odgovorila je Občinska upra
va občine Šentjernej:

Ob otvoritvi rekonstrukcije 
križišča v Šentjerneju ter avtobus
nih postajališč konec avgusta lan
skega leta so bili na postajališčih 
izobešeni vozni redi, vendar ne za 
dolgo, saj so te nepridipravi kma
lu odstranili. Zaradi tega smo na
ročili originalne omarice za vozne 
rede, ki bodo postavljene na vsa
kem avtobusnem postajališču, 
takoj ko nam jih bo izdelovalec 
dostavil, predvidoma konec me
seca junija 2001.

Marija iz Brežic sprašuje, 
kdo je zadolžen za ceste v 
Murnovi 22 v Brežicah, opo
zarja, da sosed sosedu napelje 
vodo na cesto in na parcele.

Odgovarja komunalni nad
zornik Marjan Arenšek:

“ Glede ceste oziroma javne 
poti številka 528642, ki je po
daljšek Murnove ulice se mora 
poslušalka obrniti na svojo kra
jevno skupnost, ki je pristojna 
glede vzdrževanja in ureditve 
omenjene ceste. Občina Brežice 
ima v upravljanju samo lokalne 
ceste in njihovo vzdrževanje, 
medtem ko javne poti vzdržujejo 
na območju občine Brežice po
samezne krajevne skupnosti.”

j Četrtkov večer na Radiu Brežice
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mali oglasi
V Brežicah, v Kregarjevi 

ulici, prodam enosobno stano
vanje, velikosti 40 kvadratnih 
metrov. Pokličite 49-62-261.

Mati dveh odraščajočih ot
rok išče stanovanje za najem 
ali manjšo hišo v Brežicah ali 
bližnji okolici. Pokličite 041- 
978-041.

Ugodno prodam odlično 
ohranjeno hrastovo brunarico, 
v izmeri 9 krat 5 metrov, prim
emo za vikend, vinski hram, 
garažo ali podobno. Ogledate 
si jo lahko pri Alojzu Sepcu, 
Jereslavec 44, Kapele, ali po
kličite na številko 49-68-641.

Prodam dve telici simental
ki, težki okoli 200 kilogram
ov. Pokličite 49-75-338.“

Nujno vzamem v najem 
eno ali dvosobno stanovanje v 
Brežicah. Pokličite 031-546- 
235.

Prodam drva. Pokličite 
041-640-066.

Perutninarstvo Gunjilac s 
Senovega obvešča cenjene 
stranke, da lahko dobijo za na
daljnjo rejo ali za zakol gra- 
haste peteline pasme sasso ter 
rjave nesnice. Vse informacije 
dobite na številki 07-49-73- 
190.

Prodam zajce, stare 3 do 4 
mesece, hranjene z domačo 
krmo, za zakol ali nadaljnjo re
jo. Cena po dogovoru.

Pokličite 49-68-375.

f\ A ^
Šfaj&vdd /ec

• Čestitke in mati oglasi: 07/ 373 10 10 
■ Trženje: 07/ 373 10 14,373 10 15 

■ Uredništvo: 07/ 373 10 20

e-mail: studiod@studiod. si 
glasbene želje: glasbene, zelje @ studi od. si 

spletna stran: www.studiod.si

Prometne informacije sporočajte na GSM 
041900 800

Časopis SavaGlas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.o.o., Trg izgnancev 12, 8250 Brežice

Direktor: Peter Špiler
Glavna in odgovorna urednica: Lidija Kostevc 

Izhaja vsako drugo sredo. Cena izvoda je 190 tolarjev.
Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07 / 4991 250, telefax : 07 / 4991 253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si

Komercialna služba: tel. št. 07 / 4991 250
Oblikovanje in računalniški prelom: Miloš Radosavljevič, Igor Tršelič, Boštjan Colarič - Tisk: Medijski centar Glas Slavonije d.d., Osijek, Hrvatske Republike 20

Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.
Število tiskanih izvodov: 5.000

Na podlagi Zakona o DDV ( Ur.List RS št. 89/98 ) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8%. J



Sava Glas, 27.6.201
______________________________________Šestnajsta
stran 16

špranje in okenca posavcev

Docentka dr. Vladka Čurin - Šerbec univ.dipl.kemik:
“Znanost mora služiti človeštvu”

Je kategorična dr. Vladka Čurin 
in na moč prijetna, spontana sogo
vornica. Rojena 17. 11. 1961 v Bre
žicah. Mamica Marija Čurin, ki je v 
Gimnaziji Brežice dijakom vlivala 
znanje matematike in fizike, je danes 
upokojena, očka Vlado je bil ravnatelj 
v OŠ Cerklje ob Krki in pedagoški 
svetnik na Zavodu za šolstvo Novo 
mesto. Po prvih štirih letih cerkljan
ske OŠ je višje razrede obiskovala v 
brežiški in maturirala v Gimnaziji 
Brežice. Srednješolskih let se spomi
nja po vožnjah iz Sevnice v Brežice 
in nazaj, čakanj na postajah, peš hoje 
v šolo in iz šole po mrazu, soncu in 
dežju. Dr. Čurin: “ Bilo je “luštno”. 
Želela sem študirati farmacijo, pa je 
bilo težko dobiti službo. Ko sem šla 
na informativni dan, se mi je zdela 
kemija bolj aplikativna, v 2.1etniku 
sem dobila Krkino nagrado .za štu
dente, diplomirala sem v štirih letih 
in štirih mesecih z odliko na FNT 
Univerze v Ljubljani pri mentorju 
prof. dr. Vitu Turku.”

Na Inštitutu Jožef Stefan, Odseku 
za biokemijo, seje prvič zaposlila 1. 
marca 1985, naziv mag. biokemije 
sije pridobila junija 1988, magistri
rala je pri mentorju prof.dr. Francu 
Gubenšku na FNT, pri istem men
torju in na isti univerzi pa je julija 
1991 postala doktorica kemijskih 
znanosti. Trenutno je vodja Centra za

diagnostiko na Zavodu RS za trans
fuzijo krvi, kjer je zaposlena, od feb- 
ruaija 1995 pa je izvoljena v naziv 
docenta za predmet biokemija na 
Medicinski fakulteti v Ljubljani. Stro
kovno se je izpopolnjevala na Insti
tutu Ruder BoškovičC l 986/87 ) v Za
grebu in Institutu Pasteur Pariz 
(1992). Dr. Čurin: “Ko sem prišla iz 
Francije in se zaposlila na Zavodu za

transfuzijo krvi, sem želela delati apli
kativne zadeve, povezane z željo po 
uporabi rezultatov v službi za dobro 
človeštva, tako pa tudi vzgajam štu
dente. Delamo na prionih, ki so med
narodno priznani. V centru se uk
varjamo za pripravo diagnostičnih re- 
agentov-krvne skupine za razisko

vanje revmatoidnega artritisa in mela
noma - in za diagnosticiranje prion- 
ske bolezni, kjer smo dosegli zelo 
odmevne rezultate tudi v mednarod
nem merilu in pripravili monoklon- 
ska protitelesa za diagnosticiranje teh 
bolezni (bolezni norih krav) in 
Creutzfeldtjacobove bolezni, ki spe
cifično določajo okvarjeno prionsko 
beljakovino, za katero menijo, da 
povzroča bolezen. Takšna protitele
sa omogočajo hitro, enostavno in 
poceni diagnosticiranje prionskih bo
lezni in to je tisto, kar iščejo vsi po 
svetu. V ta namen smo prijavili tudi 
nacionalni projekt kjer smo združili 
različne strokovnjake, ki bomo bolj 
natančno, poglobljeno poskušali raz
ložiti naravo teh bolezni. Svoje do
sežke smo zaščitili s patentno prija
vo, za komercializacijo pa obstaja Ui
di precejšnje zanimanje tujine. Pri 
svojem delu srečujemo mnogo tujih 
strokovnjakov, z nekaterimi tudi 
sodelujemo, in ti vedno znova 
presenečeno ugotavljajo, da je v 
Sloveniji znanje prav na takšni ravni 
kot pri njih, saj nam vedno znova po
nujajo sodelovanje.”

Svojim študentom omogoča 
izobraževanje v tujini, v veselje ji je, 
da jih vedno povabijo nazaj, s tem pa 
se ustvarja mreža povezovanja. Sicer 
pa tudi drugače rada pomaga študen
tom, in ker se odraža po visoki čustve

ni inteligenci, bi jo, kot pravijo, pre
dlagali za ministrico za socialo, ra
ziskovanje in delo.

Z možem Bojanom Šerbcem, 
univ.dipl.ing. elektrotehnike, sta se 
“zvezala” v gimnaziji, poročila pa leta 
1987. Imata pet in pol leta staro 
hčerko Hano. Je ljubljenka babic Ma
rije in Milke ter dedka Franca. 
Dr.Čurin: “Vsi smo zaslužni zato, da 
se med seboj razumemo in dobro 
imamo, babici in dedek pa pripomo
reta, da grem lahko na službeno pot. 
Ampak moja popoldanska služba je 
mama, ker me Hana potrebuje in se 
je krasno “dati v superge” in skuhati 
dobro jed. Rada potujem, vidim dra
ge kraje, srečam drage ljudi, to je ve
lika izkušnja, čeprav je vedno težje 
iti.” Alenka...

Rada ima rože, dobro glasbo, knji
ge in morje, ki pomirja, in se rada 
hodi sankat domov v Sevnico in Bre
stanico. In v Pariz, kije njen drugi 
dom.Ta teden seje vrnila s Kitajske, 
kjer so navezali sodelovanje z enim 
od inštitutov in načrtujejo prenos 
modemih tehnologij na Kitajsko. Dr. 
Čurinova: "Poleti gremo vsi trije v 
Pariz, kjer imam jaz kongres, medn
arodno delavnico, kamor so nas pov
abili. Kar je lepo. In pravim, daje celo 
življenje ena sama vzgoja.”

Natja Jenko Simčič

Praznik KS mesta Krško
Krško - Krajani KS mesta Krško so praznik svoje KS kot spomin 

na prve krške borce počastili z osrednjo prireditvijo, na kateri so pode
lili tudi priznanja KS mesta Krško.

Priznanja KS mesta Krško so za leto 2001 prejeli Društvo za prosto
voljno delo, preventivo in svetovanje Izvir ter Društvo zaveznikov 
mehkega pristanka, ki z lastnimi programi poskušajo zapolniti prosti 
čas otrok in mladostnikov ter vzpodbujajo in razvijajo mladinsko kul
turo. Plaketo KS mesta Krško sta prejela ravnatelj Glasbene šole Krško 
profesor Drago Gradišek ter direktor Kulturnega doma Krško Adolf 
Moškon.

Predsednik sveta KS Krško Miran Resnik je tudi ob tej priložnosti 
izpostavil pobudo za razdelitev občine Krško ter poudaril že večkrat 
omenjene razloge, predvsem prepočasen razvoj Krškega kot centra 
občine.

V avli Kulturnega doma so ob tem otvorili še razstavo “Mesto 
Krško na starih razglednicah, fotografijah in dokumentih” (na foto
grafiji). L.P.

Fašjenk tudi poleti!
Dobova - Turistično društvo in sekcija Fašjenk Dobova sta minuli 

konec tedna pripravila poletni Fašjenkov piknik na letališču v Mihalovcu. 
Številnim domačim obiskovalcem so predstavljali konjeniško društvo Do
bova, ves večer so domačine taksirale zmajarske eskadrile in ultra lahka

letala, padalci pa so na prizorišče iz
pod oblakov prinesli slovensko in 
fašjenško zastavo. S promenadnim 
koncertom je obiskovalce razigrala 
Gasilska godba na pihala Loče s pre
miernim nastopom Dobovških 
mažoretk (na fotografiji).

Fašjenkov poletni piknik pa je bil 
ob druženju s številnimi družabnimi 
igrami in meijenjem ekip iz posa
meznih vasi namenjen tudi raztro
su pepela po pustni smrti Norega 
kraviča, ki ga je z letala raztrosil 
podžupan Vizjak. Večer je popes
tril še izbor Fašjenkove kraljice in 
veliki spektakularni ognjemet v 
počastitev KS Dobova in Dneva 
državnosti. S.V.

Slavnostno ob prazniku KS Podbočje
Podbočje - KS Podbočje je v minulih dneh praznovala svoj krajevni 

praznik. Osrednji prireditvi s slavnostnim odprtjem igrišča pri osnovni 
šoli in podelitvijo priznanj krajevne skupnosti je sledilo še družabno 
srečanje, koncert Vlada Kreslina in kresovanje.

Katarina Štefanič (skrajno levo) je priznanje “Mladi up” prejela od 
predsednika Sveta KS Podbočje Ivana Urbanča.

V kraju se veselijo novih infrastrukturnih pridobitev, ki so po bese
dah predsednika Sveta KS Ivana Urbanča rezultat sodelovanja vseh 
posameznikov in dejavnikov javnega življenja, najbolj zaslužnim pa 
so podelili tudi najvišja krajevna priznanja.

Priznanje “Mladi up” sta prejela Katarina Štefanič in Marko Flaj- 
šman, priznanje KS Martin Gramc in Branko Strgar, znak KS so 
podelili PGD Podbočje in podpredsedniku Sveta KS Francu Glinšku, 
listini častni krajan pa sta prejela Marija Baškovč - Glinšek in dr. 
Jože Zupančič.

Ob slavnostni priložnosti, ko so pri OŠ namenu predali nova športna 
igrišča, so organizatorjT razglasili tudi dobitnika naslova za najlepše ure
jeno kmetijo in najlepše urejeno hišo z vrtom. Za najbolj zgledno urejeno 
hišo je bila razglašena domačija Antona Zoriča' iz Podbočja, najlepše 
urejena kmetija pa je posest Martina Kuntariča s Pristave. D.K.

Iz dela Kinološkega 
društva Brežice

Brežice - Sekcija reševalnih psov pri Kinološkem društvu Brežice 
je z vodniki prikazalo vaje vodljivosti. Predsednik sekcije in vodnik 
Matjaž Zanut je pojasnil, daje delo reševalca za vodnika in psa trdo, 
saj morata fizično in umsko izpeljati reševanje ogroženih, hkrati pa 
sama ostati nepoškodovana, biti morata samozavestna ter dajati upanje 
in podporo tistim, ki jo v dani situaciji potrebujejo.

Vodnik opravi sedem izpitov, ki zajemajo različna področja (pozna
vanje ruševin, prve pomoči psu in ponesrečencu, vrvne tehnike, nevar
nosti v gorah, radijske zveze, orientacijo), kuža pa izpite različnih 
stopenj. Hkrati je opozoril, da Brežice z okolico leži na enem najbolj 
potresno ogroženih področij v Sloveniji. Člani so z reševanjem pričeli 
pri KD Novo mesto, sedaj samostojno nadaljujejo v KD Brežice. Os
mim vodnikom so podelili diplome za zaključen tečaj male šole po 
programu A. N.J.S.

Osebna stiska učenca višje stopnje osnovne šole Boštanj je spro
žila resne obtožbe o delovanju satanistične sekte na Logu pri Sev- 
nici. Šlo naj bi za skupino mladostnikov, ki daje izvajala mučilni 
obred nad otrokom. Kriminalisti krške PU so se zelo temeljito lo
tili preiskave ter ugotovili, da je zgodba popolnoma izmišljena. 
No, mladim , ki se zbirajo v klubskem prostoru ob nogometnem ] 
igrišču, so kljub temu zaprli vrata. Saj poznate ljudski rek: ”Če 
ima hudič mlade, jih ima več...”.

I"

“Kolikor čikov na tleh leži, toliko delavcev službo dobi...”. Če 
bi veljala taka parola, bi bili seznami brezposelnih kmalu sčrtani-

Le kaj seje zgodilo s prvim možem Brežic, daje minulo soboto 
izneveril svoje Dobovčane in pozabil na razstros pepela Fašjen- 
kovega pogreba. Še hvala bogu, da si je izboril tri podžupane in je 
izlet z družino za nekaj časa na strani pustil mag. Andrej Vizjak, se 
s pepelom zavihtel pod oblake in ga raztrosil po dobovskih vaseh.

Aktivnosti za cerkljansko letališče zadnje čase zamirajo, ob šte
vilnih prireditvah tam pa jih bo premaknil le morebiten casino v 
našem zdravilišču, ki že dobiva nove zasnove. Tisti, ki imajo de
nar, ponavadi nimajo časa, avion pa je najhitrejša bližnjica.

Ferrari prihaja v Posavje, le da Posavje ne ve, kaj pomeni Ferrari- 
In galantno vse velike domače hiše zavrnejo sponzorstvo. Pa kdo 
je še videl, da bi sponzorirali še te avte. Tako v Kostanjevici 
sprejemu ne bo ne bizeljsko sremiških vin in ne cvička.

Ko je prejšnjo-nedeljo med kosilom začela po strehah ropotati 
toča, je bilo ob cesti po Vrbini v Krškem še zvečer mogoče v pest 
zajeti ledeno zrnje. Novinarji, ki moramo biti vedno ob pravem 
času na pravem mestu, smo si to ogledali, to od nas zahteva poklic, 
čeprav je nedelja, odgovorni na občini, ki bi moral izdati navodila 
za prve ukrepe, pa še v ponedeljek dopoldne ni vedel, da je bilo 
“tako hudo”. “Zbudila” sojih očitno šele naša odvečna vprašanja- J

Predsednik Alojz Arko

50 let Društva upokojencev Krško *
Krško - Obeležitev 50-letnice je bilo vtkano v praznik KS Kršk0 

DU je bilo ustanovljeno leta 1951. Na občnem zboru 16.11.1975 'f 
bil za prvega predsednika izvoljen Duša11 
Stupar. Obdobje sedemdesetih let je bij0 
za društvo zelo uspešno. Formiral se f 
sklad za izgradnjo domov, SPIZ je daj*j 
posojila za adaptacije zasebnih hiš, pl°d 
no je bilo na kulturnem področju. Od l£[a 
1986 je predsednik Alojz Arko, ki to os^ 
ja še naslednja štiri leta.

Po preselitvi v nove prostore 1985^s 
se organizirali tako, da so v letne načn 
vnašali še športna tekmovanja, oživili s 
socialno delo s starejšimi upokojenci, 0lj. 
ganizirali izlete ter v društvo v ključe^ 
neorganizirane upokojence tako, da so d® 
nes z več kot 1000 člani najbolj števil^ 

društvo, ki organizira srečanja upokojencev vseh društev v občim 1 
ima dobre odnose z ZDUS in županom. Leta 1998 jim je uspelo m 
stniniti lepe društvene prostore. <-

N.Jenko >

Potapljači čistili reko Krko
Kostanjevica na Krki - V organizaciji Društva potapljačev Vidra- 

jevne skupnosti Kostanjevica na Krki in Lions Cluba Krško, je v “do!L? 
skih Benetkah” potekalo 4. tradicionalno čiščenje reke Krke. Potaplja1 
društva Vidra so čistili dno struge Krke, ki objema staro mesto. 4j| 

Letošnja akcija čiščenja reke Krke bi morala steči že v prvi pol° 
meseca junija, vendar so jo zaradi deževnih dni in velike kalnosti 
prestavili na minulo soboto. Po besedah predsednika Društva potapljaj 
Vidra Darka Anžička, je bila akcija prispevek potapljačev k čistejši 
in prijaznejšemu življenjskemu okolju v in ob njej, hkrati pa so im 
namen vzpodbujati ekološko zavest prebivalcev. Po besedah Darka 
žička, postajajo tudi struge naših rek prava divja podvodna odlaga*1* , 
zato bi temu problemu morali posvetiti bistveno več pozornosti in s 
štev za njihovo preprečevanje in odpravljanje. . 0(j

Čiščenja reke Krke, ki so ga potapljači kraju in prebivalcem podan 
750. letnici obstoja Kostanjevice, so se udeležili tudi potapljači DrušNa ^ 
preiskovanje voda iz Celja in potapljači Kluba za podvodne aktivno .. 
Novega mesta. Skupno so nabrali za dva industrijska kontejnerja odpaaN 
predvsem steklovine, gum in izdelkov iz pločevine in železa D.K-


